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شهردار شیراز:

نتیجه فعالیت های 
شبانه روزی 
رضایتمندی
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معاون فرهنگی شهرداری شیراز 
خبر داد:
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پیام تسلیت رهبر انقلاب در پی حادثه اندوه بار معدن طبس:

برای کاهش ابعاد این مصیبت اقدام لازم انجام شود
صفحه2

معاون اول رئیس جمهور: 
همه امکانات برای امدادرسانی 
به معدن کاران طبس بسیج شود

محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در 
گفت وگو با اســتاندار خراسان جنوبی، ضمن 
پیگیری اخبار حادثه انفجار معدن معدنجوی 
طبس علل این اتفاق را جویا شــد و نسبت به 

یافتن سایر معدن کاران و نیز استفاده از...

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی: 
جنایات رژیم صهیونیستی در 
لبنان بی پاسخ نخواهد ماند

 گیــر پدرســون، نماینــده ویــژه دبیــرکل 
ســازمان ملل متحد در امور سوریه در حاشیه 
هفتــاد و نهمین نشســت مجمــع عمومی 
سازمان ملل در نیویورک با سیدعباس عراقچی، 

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ... 22

سخنگوی شورای نگهبان:
دولت های بیگانه دلسوز مردم 

ایران نیستند
هادی طحان نظیف، عضو حقوقدان و سخنگوی 
شــورای نگهبان در اولین روز سال تحصیلی 
جدیــد )۱ مهر ۱۴۰۳( به مدرســه »امامیه« 
تهران رفت و زنگ آغاز سال نو تحصیلی را در 

آن مدرسه نواخت.مدرسه باسابقه... 2

تفاوت جنگ کلاسیک و نامتقارن
 

معمولاً جنگ کلاســیک بین دو ارتش یا چند ارتش ســازمان 
یافته از ســوی دولت های متخاصم صورت می گیرد و شکســت 
یاپیروزی طرفین را معمولاً با اعداد و ارقام از جمله تعداد تلفات 
نیروهای نظامی تصرف ســرزمین و خــاک طرف دیگر وتحقق 

اهداف طرفین رقم می زند.
ولی در جنگ نامتقارن بین یک دولت با ارتش ســازمان یافته و 
مجهز با یک گروه و جنبش و نهضت های آزادی بخش به شــرط 
مردمی بودن و مقاومت آنها در برابر ســختی های جنگ صورت 
می گیرد، این امر شــامل گروه های تروریســتی مثل ســازمان 
منافقیــن، داعش و... نمی شــود. چــون ازحمایت های مردمی 

برخوردار نیستند. 
در جنگ نامتقارن خاکریز وجود ندارد عملیات های شــبیخونی 
متعــدد باعث از بین رفتــن اراده طرف یعنــی دولت با ارتش 
ســازمان یافتــه درادامه جنگ می شــود. امــروزه جنگ رژیم 
صهیونیســتی و نیروهای مقاومت نمونه بــارز جنگ نامتقارن 
هســت که با همه رذالت ها و شکســتن خطوط قرمز زیر لوای 
حمایت های همه جانبه غرب و بعضی ازکشورهای عربی شکست 
خواهد خورد. زیرا تاکنون نتوانســته به اهداف چهارگانه ای خود 
شامل کوچ دادن مردم غزه از شــهر خود، دستیابی به تونل ها، 
آزادی اســرای خودش و ترور رهبران حماس )جزء یکی دونفر( 

دست یابد.
بنابرایــن جنــگ فرسایشــی و نامتقــارن که از ســوی رژیم 
صهیونیســتی به مدت قریب یک ســال صورت گرفته قطعاً و 

حتماً مثل مواردی که برشمرده شده است، می باشد. 
امــا پیروزی با محــور مقاومت خواهد بود زیــرا در جنگ های 
نامتقــارن باتوجه حمایــت مردمی با این همه شــهید وخرابی 
همچنان برمقاومت شعار می دهند و رژیم صهیونیستی با داشتن 
نیروهای نظامــی _ اطلاعاتی و تجهیزات با حمایت همه جانبه 
غرب و برخی از کشــورهای اســلامی در ابعاد نظامی، سیاسی، 

اقتصادی وتبلیغاتی به همراه دارد.
نتیجه این جنگ علاوه برشکست، با زیر سؤال رفتن چهره سفاک 
رژیم کودک کش رژیم صهیونیستی در افکار عمومی کشورهای 
حامی اش به ویژه درغرب وگشوده شدن پرونده نتانیاهو جنایتکار 
به دادگاه لاهه هیمنه پوشالی رژیم غاصب بیش از پیش شکسته 
شــده اســت، رژیمی که از نیل تا فرات شعارش بود و در داخل 
نیز با کشته شــدن اسرا با دست خودش تلفات انسانی زیادی، با 
مهاجرت معکوس، آواره شدن شهرک نشین های شمالی، اقتصاد 

فلج کننده با گسست اجتماعی روبروست. 
امروز نتانیاهو همانند  فردی هســت که در باتلاق خودســاخته 
مواجهه شــده اســت و به هرچیزی که متوسل می شود بیشتر 
در آن فرو می رود. به امید نابودی رژیم صهیونیســتی وپیروزی 

محور مقاومت.
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ایرنا - رئیس قوه قضاییه خطاب به رئیس کل دادگســتری اســتان خراسان جنوبی 
دستور داد تا ابعاد حادثه معدن زغال سنگ طبس به سرعت بررسی شود. در پی وقوع 
حادثه در معدن زغال سنگ طبس و جان باختن تعدادی از معدن کاران، حجت الاسلام 
والمســلمین غلامحســین محســنی اژه ای در تماس با رئیس کل دادگستری استان 
خراســان جنوبی، به وی دســتور داد تا ضمن همکاری و مســاعدت با دستگاه های 
مسئول به منظور تسهیل و تسریع در روند امدادرسانی و درمان مصدومان این حادثه 

دلخراش، به سرعت ابعاد مختلف حادثه را مورد بررسی و رسیدگی قرار دهد.

رئیس قوه قضاییه دستور داد:

بررسی سریع ابعاد حادثه معدن زغال سنگ

تسنیم- علیرضا کاظمی در حاشــیه مراسم اقامه 
نماز جماعت در مدارس کشور، در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: نماز مأموریت همگانی ما اســت. فلسفه 
خلقت، اقامه نماز اســت. در تمامی مدارس کشــور 
زنگ نماز داریــم و به تمامی مدیران تأکید کرده ایم 
که به این موضوع و برگزاری آن توجه ویژه ای داشته 

باشند.
پرداخت مطالبات فرهنگیان نیازی به اطلاع رسانی 

ندارد
وی در خصــوص پرداخت مطالبات فرهنگیان اظهار 
کــرد: از همــه خواهــش دارم که در مــورد مبالغ 
پرداختی به فرهنگیان صحبت نکنیم؛ زیرا ضرورتی 
به اطلاع رســانی در این باره وجود ندارد. اگر فردی 
اظهارنظری کرده، نظر شــخصی او اســت و من در 

جریان آن نیستم.
وزیر آموزش و پــرورش افزود: بنده نماینده معلمان 
هســتم و تمام تلاش خود را برای پیگیری مطالبات 
فرهنگیان به کار می برم. هرگاه به نتیجه ای رســید، 
فرهنگیان خودشان مطلع خواهند شد و به نظر من 

نیازی به اعلام عمومی ندارد.
ثبت نام دانش آموزان اتباع با سیاست های دقیق تر

کاظمی در مورد ثبت نام دانش آمــوزان اتباع گفت: 
دانش آموزان اتباع، مانند همیشــه ثبت نام می شوند؛ 

اما با سیاست های دقیق تر و بهتر.
وی در پاســخ به این پرسش که آیا ظرفیت مدارس 
در قرچــک و ورامین تکمیل شــده و دانش آموزان 
اتبــاع و ایرانی موفق بــه ثبت نام نشــده اند، گفت: 
دانش آموزان ایرانی ثبت نام می شــوند و اگر کســی 
موفــق به ثبت نام نشــده، بــه دلیل عــدم مراجعه 
خودشان است. دانش آموزان سه ماه تابستان فرصت 
داشــتند، اما برخی مراجعه نکردند و حالا به دنبال 

ثبت نام هستند.
مدارس ظرفیت ثبت نام دارند

وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: بخشــی از عدم 
ثبت نام هــا به دلیل مهاجــرت و جابجایی خانواده ها 
اســت. برخی از یک منطقه به منطقه یا شهر دیگر 
نقل مــکان کرده اند و آنها نیز در مــدارس ثبت نام 

خواهند شــد. من به شــما قول می دهــم که هیچ 
دانش آمــوزی بدون کلاس نخواهــد ماند. اطمینان 
می دهــم که ادعــای برخی مدارس برای پر شــدن 

ظرفیت مدارس صحیح نیست.
600 هزار دانش آموز اتباع در کشور

کاظمی ادامه داد: ابتــدا دانش آموزان ایرانی ثبت نام 
می شــوند و ســپس دانش آموزان اتباع، که آنها نیز 
هم  میهنــان عزیز ما هســتند. تمامی تمهیدات لازم 
برای ثبت نام این دانش آموزان اتخاذ شده و در حال 
حاضــر حدود 6۰۰ هزار دانش آموز اتباع در کشــور 

داریم.
وی در پاســخ به آمار ارائه شــده از ســوی سازمان 
پژوهش و برنامه ریزی آموزشــی درباره عدم ثبت نام 
7۰۰ هزار دانش آموز در مــدارس گفت: این آمارها 
صحیح نیست. نســبت ثبت نام دانش آموزان امسال 
در بالاترین درصــد خود در تاریخ آموزش و پرورش 
قرار دارد. فرآیند ثبت نام همچنان برای افرادی که به 
دلایل جابجایی موفق به ثبت نام نشده اند، ادامه دارد.

وزیر آموزش و پرورش افــزود: اگر برخی خانواده ها 
در ثبت نام با مشــکل مواجه شده اند، حتماً به ادارات 
آموزش و پرورش مراجعه کنند. برای آنها مدرســه 
مشــخص می شود و ثبت نامشــان انجام خواهد شد. 

خانواده ها از این بابت نگران نباشند.

وزیر آموزش و پرورش:

خانواده ها نگران نباشند؛ ثبت نام دانش آموزان ادامه دارد

رئیس جمهور پیش از سفر به نیویورک:

 صدای مردم 
ایران خواهم بود

مســعود پزشــکیان، رئیس جمهور پیش از عزیمت به 
نیویورک گفت: امیدوارم در این ســفر بتوانیم صدای 
مردم کشــورمان باشــم تا صدای حق طلبی و عدالت 
خواهی آنها که اعتقاد قلبی ماست را به گوش کسانی 
که در ســازمان ملل هســتند برسانیم.پزشکیان اظهار 

داشت: ســازمان ملل متحد یکی از سازمان های مهم و 
دســتاوردهای بزرگ بشریت است؛ جایگاهی است که 
همه رؤسای جمهور دنیا حضور می یابند؛ حضور اینها 
بیشــتر برای صلح، آرامش و حفــظ کره خاکی و حل 

صفحه2اختلافات بین المللی است. ...

واکنش اعضای شورای شهر درباره بازگشایی 
موقت یک مرکز آموزشی؛ 

مهلت سه ماهه برای جابجایی
شورا و شهرداری در دادن مجور به این 

مدرسه هیچ دخل و تصرفی ندارند
صفحه ۳

آگهیمناقصهعمومییکمرحلهای
ش�رکتبهرهبرداریوپش�تیبانیانتقالآب
خلیجفارسدر نظر دارد خدمات حفاظت فیزیکی 
اول- بخ��ش  ایس��تگاه های  و  آب  انتق��ال   خ��ط 
قطع��ه اول طرح انتقال آب خلیج فارس به صنایع 
 جنوب ش��رق کش��ور را از طری�ق مناقص�ه عمومی
ش�رایط  واج�د  ش�رکت های  ب�ه  مرحل�ه ای  ی�ک 
واگ�ذار نمای�د. متقاضیان محت�رم می توانند جهت 
دریافت اس�ناد و ملاحظه کاربرگ مناقصه از تاریخ 
1403/07/02 الی 1403/07/07 به آدرس اینترنتی 

www.wosco.ir مراجعه نمایند.
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عضو شورای اسلامی شهر شیراز تأکید کرد:

 بازنگری در طرح هادی،

 جلوگیری از حاشیه نشینی شهری
صفحه3
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نوبتاول:1403/07/02سبحاننوبتدوم:1403/07/03ابتکارجنوب
شــهرداریشیرازدرنظردارداجارهمحلهایزیرراازطریقحراجحضوریواگذارنماید.لذامتقاضیانمیتوانندازتاریخانتشارآگهیجهتبازدیددرساعات

اداریبهآدرسمندرجدرجدولزیرمراجعهنمایند.جهتکسباطلاعاتبیشترباشمارهتلفن37360055تماسحاصلفرمائید.
مبلغپایهوسپردهشرکتدرحراج:

-کلیهمتقاضیانشرکتدرحراجمیبایستجهتبازدیدازمحلموضوعحراجبهآدرسمندرجدرجدولبالامراجعهنماینددرصورتعدممراجعهبهمنزلهرویت
تلقیشدهوبعداًنمیتواننددراینخصوصاظهاربهجهلنمایند.

-کلیهاماکنمورداجارهباشرایطموجودبهبرندهمزایدهتحویلمیگرددودرصورتنیازبهتعمیراتوبازسازی،هزینهآنبهعهدهبرندهمزایدهمیباشد.
-مبلغسپردهشرکتدرحراج:ارائهسپردهشرکتدرحراجبهشرحمندرجدرجدولفوقالذکربصورتضمانتنامهمعتبربانکیویافیشواریزنقدی

بهحســاب100805504742باکدمرجع101552نزدبانکشهربنامشهرداریشیراز)ارائهسپردهغیرازموارداعلامشدهموردقبولنمیباشد(کهمیبایست
حداکثرتاروزشنبهمورخ1403/07/07تاپایانوقتاداریاخذوواریزنمایند.شایانذکراستشرکتکنندگانیکهبعدازتاریخمذکوراقدامبهواریزوجهسپرده

شرکتدرحراجنمایند،مجازبهشرکتدرحراجنمیباشند.
-جهتاخذاسنادحراج،شخصاًویاازطریقمعرفینمایندهبهآدرسشیراز،خیابانحسینی،روبهرویحرمسیدعلاءالدینحسین)ع(سازمانفرهنگیاجتماعی

وورزشیشهرداریشیرازمراجعهنمایند.
-برندهحراجمیبایستدرزمانانعقادقراردادیکفقرهضمانتنامهبانکیبهارزش10درصدکلمبلغقراردادبعنوانسپردهحسنانجامتعهداتویکفقرهچک
صیادیجدید)بنفش(بهمبلغ10/000/000/000ریالبابتتضمینحفظونگهداریتجهیزاتومســتحدثاتملکمورداجاره)جهتاماکنورزشی(وچکبهمبلغ

1/000/000/000ریالبابتغرفهموادغذاییباغبانوانگلشنارائهنماید.
-شرکتدرمزایدهغرفهموادغذاییباغبانوانگلشنصرفامختصبانوانمیباشدلذاآقایاننمیتواننددرمزایدهآنشرکتنمایند.
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رئیسجمهورپیشازسفربهنیویورک:

صدای مردم ایران خواهم بود
ایرنا- مســعود پزشــکیان، رئیس جمهور پیش 
از عزیمــت به نیویــورک گفت: امیــدوارم در 
 ایــن ســفر بتوانیم صــدای مردم کشــورمان 
باشــم تــا صــدای حــق طلبــی و عدالــت 
خواهــی آنها کــه اعتقــاد قلبی ماســت را به 
 گــوش کســانی که در ســازمان ملل هســتند 

برسانیم.
پزشــکیان اظهار داشــت: ســازمان ملل متحد 
یکی از ســازمان های مهم و دستاوردهای بزرگ 
بشریت اســت؛ جایگاهی است که همه رؤسای 
جمهور دنیا حضور می یابند؛ حضور اینها بیشتر 
بــرای صلح، آرامش و حفظ کــره خاکی و حل 

اختلافات بین المللی است.
وی تأکید کرد: ســازمان ملل جایگاهی اســت 
که اگــر وظیفه خود را به درســتی انجام دهد، 
نباید کشــوری پیدا شــود که به خاطر قدرت، 
تکنولــوژی و علمــی که دارد بقیه کشــورها را 
بتوانــد بمباران کند و بکشــد و مــردم و زنان 
و کــودکان و بیمارســتان ها و خانه هــای آنها 
را بــدون هدف و کــور تخریب کنــد بعد هم 
 هــر جایــی را کــه زد، بگوید اینجــا هدف ما 

بوده است.
وی تصریــح کرد: یعنی بیمارســتان و مدارس 
را بمبــاران کند و کــودکان و زنان را بکشــد 

و بگویــد اینجا محل تروریســم و هدف ما بود؛ 
هــر کاری می کنند بــرای آن توجیه درســت 
می کننــد بعد هــم برخی کشــورهای به ظاهر 
مدعی حقوق بشــر این ادعــای جنایتکاران را 
 بپذیرند و بگویند اینها دارند دنبال تروریست ها 

می گردند.
رئیس جمهــور ادامــه داد: اما واقعیــت غیر از 
اینهاســت و کاری که می کنند، روحیه مردانگی 
و انسانیت را در نگاه کسانی که وجدان و آگاهی 

دارند و مســتقل از اینکه در چــه دین و باوری 
هستند را جریحه دار می کند.

پزشــکیان افزود: در ســازمان ملل می توان این 
مســائل را مطرح کــرد؛ هم چنین با رؤســای 
جمهور کشــورهای مختلف جلســاتی خواهیم 
داشــت و برای ایجاد صلــح و آرامش در جهان 

گفت وگو می کنیم.
  با ایرانيانی که در آمریکا هستند، گفت وگو 

خواهيم کرد

رئیس جمهور خاطر نشان کرد: با ایرانیانی که در 
آمریکا هســتند گفت وگو خواهیم کرد و تبادل 
نگرش خواهیم داشت و جوی که در آنجا ایجاد 

کرده اند را خنثی می کنیم.
پزشــکیان افزود: واقعیت آن چیزی نیست که 
از رســانه ها بیان می کنند ایران ما خیلی امن تر 
و آزادتر از آنی اســت که برایش تصویرســازی 
کرده انــد؛ این حــرف به این معنی نیســت که 
مشکل نداریم بلکه حتماً در رفتار و برخوردهای 
ما اشــکالاتی هســت اما نیت و اســاس نظام 
جمهــوری اســلامی برپایــی حــق و عدالت و 
دیدن همه مردم و آن حرفی اســت که در ایام 
 انتخابات می زدیم و می گفتیم ایران برای تمامی 

ایرانیان است.
وی گفــت: این کشــور برای همه ماســت چه 
آنهایــی که در داخل هســتند و چه آنهایی که 
رفته اند؛ باید کمک کنیم کشــوری آباد، آزاد و 

مستقل و سربلند درست کنیم.
وی ادامه داد: امیدواریم در این فرصت با ایرانیان 
و رسانه های مستقر در کشــور میزبان صحبت 
کنیم هم چنین با مســئولان و رؤســای جمهور 
کشــورها گفت وگو خواهیم داشــت و نسبت به 
راه حل های مختلــف چه در حوزه امنیت و چه 
اقتصاد و تولید و ســرمایه گذاری و گردشگری و 

سایر فعالیت ها مذاکره می کنیم.
رئیس جمهور گفت: اگر رســالت مان را درســت 
انجام دهیم، تصور می کنم دســتاوردهای خوبی 

خواهیم داشت.
  به خانواده های جان باختگان حادثه معدن 

طبس تسليت می گویم
پزشــکیان افزود: متأسفانه خبردار شدیم که در 
طبس یکی از معادن زغال ســنگ دچار حادثه 
شــده وتعدادی از هموطنان مان جان خود را از 
دســت داده اند، از این تریبون بــه خانواده های 

محترم آنها تسلیت عرض می کنم.
وی گفت: با وزرای کشــور، بهداشــت و صمت 
صحبــت کردیــم؛ با تمــام توان پیشــگر رفع 
مشــکلات این عزیــزان خواهیم بــود، با وزیر 
صنعت صحبت کردم که این روند درســی شود 
تا از این به بعد در معادن کشــور ما سیســتمی 
 پیــاده کنند و کاری انجام دهند که این اتفاقات 

شکل نگیرد.
وی گفت: اســتانداردی که باید در معادن باشد، 
در حدی باشــد کــه خطری کارگــران معادن 
را تهدیــد نکند؛ مجدداً به خانــواده عزیز جان 
باختگان تســلیت عرض می کنــم و هر کاری از 
دست ما بربیاید، برای پشــتیبانی از آنها انجام 

خواهیم داد.

صداوسیما- سردار سرتیپ پاســدار، علــی فضلی جانشین 
معاون هماهنگ کننده ســپاه در برنامــه بدون خط خوردگی 
رادیو، دفاع مقدس را یک شــرایط استثنایی دانست و اظهار 
داشــت: انقلاب اســلامی تازه به پیروزی رســیده بود، اما با 

حســادت دشــمنان و هجمــه همه جانبه به ایران اســلامی 
مواجه شــد. ســردار فضلی ادامه داد: علی رغم این مســائل، 
امام عظیم الشأن با بیان سخنانی هیمنه دشمن را فروریخت؛ 
زیرا فرمود چنان ســیلی به گوش صدام خواهیم زد که دیگر 
از جایش بلند نشــود. این ســخن امام خمینی )ره( در حالی 
مطرح شد که شهر های کشورمان یکی پس از دیگری در حال 
سقوط بود؛ ولی امام )ره( برای مردم عزیز و شریف ایران این 

اعتمادبه نفس را تزریق کردند.
وی با اشــاره به امکانات محدود کشــورمان در دوران جنگ 
تحمیلــی عنوان کرد: آن زمان ســلاح و موشــکی که تا ۵۰ 

کیلومتر دورتر از مرز های کشــور شلیک شود تا جبهه دشمن 
را زیــر آتش بگیریم در اختیار نداشــتیم؛ امــا امروز لطف و 
عنایت خداوند شــامل حال مردم عزیز کشورمان شده است 
و پیشــرفت های زیادی در حوزه نظامی داریم. این عنایت به 
دلیل دفاع عزتمندانه مردم کشــورمان از دین خداســت و به 
همین جهت امروز شــاهد وجود یک قوای مردمی، نظامی و 

بسیجی با تجهیزات به روز هستیم.
جانشــین معاون هماهنگ کننده ســپاه هم چنین به عملیات 
»وعده صادق« اشــاره و عنوان کرد: تا آن روز کسی سیلی به 
گوش اســرائیلی ها نزده بود و یا تا قبل از حمله به عین الاسد 

کسی به گوش آمریکایی ها ســیلی نزده بود؛ زیرا آن ها برای 
خودشــان هیمنه  درست کرده بودند؛ اما امروز قدرت اسلام و 

عزت دین خدا این توانایی را به کشورمان داده است.
ســردار فضلی با بیان اینکه امروز برتری های نظامی و دفاعی 
جمهوری اسلامی ایران کاملًا مشهود است، گفت: در عملیات 
وعــده صادق بیش از ۳۰۰ پهپاد، موشــک کروز و موشــک 
بالســتیک شــلیک شــد که در طول تاریخ چنین حمله ای 
سابقه نداشته اســت؛ لذا امروز خوشحال هستیم که در دفاع 
از مظلومین عالم به ویژه مردم فلســطین و جبهه مقاومت در 

مقابل ظالمان و استعمارگران ایستاده ایم.

پیامتسلیترهبرانقلابدرپیحادثهاندوهبارمعدن
طبس:

 برای کاهش ابعاد این مصيبت اقدام لازم 
انجام شود

 

ایرنــا- رهبــر معظم 
پی  در  اســلامی  انقلاب 
حادثــه اندوه بــار انفجار 
و  طبــس  در  معــدن 
از  باختن شــماری  جان 
کارگران، در پیامی ضمن 
خانواده های  به  تســلیت 
داغدار، بر لزوم بیشترین 

تلاش برای امدادرسانی به کارگران تأکید کردند.
متن پیام تسلیت حضرت آیت الله خامنه ای به این شرح است:

حادثه ی تلخ و اندوهبار، در معدن ذغال ســنگ در طبس را که در آن 
تعدادی از کارگران قربانی یا مصدوم شدند، به خانواده های این عزیزان 
و مردم آن منطقه تســلیت عرض می کنم. بــه مجموعه ی امداد که از 
سوی مقامات دولتی برای کمک به محل حادثه رفته اند تاکید می کنم 
که بیشــترین تلاش خود را مصروف نجــات آنان کنند و برای کاهش 
ابعاد این مصیبت هر اقدام لازم را انجام دهند. رسیدگی فوری به وضع 

مصدومان نیز باید مورد اهتمام قرار گیرد.

وزیرامورخارجهجمهوریاسلامی:
جنایات رژیم صهيونيستی در لبنان بی پاسخ

 نخواهد ماند

فارس- گیر پدرسون، نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل متحد در امور 
سوریه در حاشــیه هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل 
در نیویورک با سیدعباس عراقچی، وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران دیدار و در مورد تحولات غرب آسیا و مسائل سوریه رایزنی کرد. 
نماینده ویژه دبیرکل ســازمان ملل متحد در این دیدار با اشاره به روند 
تحولات در سوریه، گزارشی از آخرین اقدامات در این زمینه را به وزیر 
خارجه ایران ارائــه کرد. وزیر خارجه نیز با اعلام حمایت از تلاش های 
ســازمان ملل در ســوریه گفت: نیروهای خارجی باید قلمرو سوریه را 
ترک کنند و کار بازســازی آن کشور هرچه سریع تر آغاز شود. عراقچی 
هم چنیــن در خصوص تحولات در غزه و لبنــان تصریح کرد: جنایات 
رژیم صهیونیســتی در لبنان اگرچه از سر اســتیصال صورت می گیرد، 

ولی بدون پاسخ نخواهد ماند.

معاوناولرئیسجمهور:
همه امکانات برای امدادرسانی به معدن کاران 

طبس بسيج شود

تســنیم- محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در گفت وگو با 
اســتاندار خراســان جنوبی، ضمن پیگیری اخبار حادثه انفجار معدن 
معدنجوی طبس علل این اتفاق را جویا شــد و نســبت به یافتن سایر 
معدن کاران و نیز اســتفاده از تمامی ظرفیت های بهداشــتی و درمانی 
برای مداوای آسیب دیدگان تأکید کرد. وی هم چنین ضمن تسلیت به 
بازماندگان این حادثه تلخ با خانواده جانباختگان اظهار همدردی کرد.
معاون اول رئیس جمهور هم چنیــن در تماس با وزیر صنعت، معدن و 
تجــارت ضمن دریافت آخرین اطلاعــات از وضعیت معدن معدنجوی 
طبــس، وی را مأمــور کرد ضمــن حضور میدانی در محــل حادثه با 
همکاری ســایر صنایع استان به امر امدادرسانی و جستجوی مفقودین 
حادثه سرعت بخشد. عارف هم چنین در تماس تلفنی با وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی وی را مأمــور کرد با پیگیری لحظه به لحظه 
حادثه، با بکارگیری تمام ظرفیت های درمانی دانشگاه های علوم پزشکی 
خراســان جنوبی و در صورت نیاز آماده باش بیمارستان های استان های 
معین، درمان مصدومان را ســرعت بخشــند. وی هم چنین در تماس با 
رئیــس جمعیت هلال احمر تأکید کرد: در صورت نیاز ســایر نیروهای 
امدادرســان منطقه نیز به کمک نیروهای میدانــی آمده و با تجهیزات 
مناسب به جستجو برای یافتن مفقودین و مجروحان این حادثه و درمان 

مصدومان بپردازند.

تعيين تکليف طرح ساماندهی اتباع خارجی در 
دستور کار کميسيون های مجلس

فارس- جلسات کمیســیون های تخصصی مجلس در هفته جاری در 
روزهای سه شنبه و چهارشنبه تشکیل می شود. وزیر علوم در کمیسیون 
آمــوزش و تحقیقات برای ارائه گــزارش برنامه های این وزارت خانه در 
سال تحصیلی جدید حضور پیدا می کند. ادامه بررسی طرح ساماندهی 
اتباع خارجی و اساســنامه سازمان ملی مهاجرت در دستور کمیسیون 
شــوراها است. وزرای تعاون، کار و رفاه اجتماعی و ارتباطات و فناوری 
ارتباطات نیز در کمیســیون های بهداشــت و درمان و صنایع و معادن 
حضور پیدا می کنند. رئیس ســازمان صدا و ســیما نیز جهت تشریح 

برنامه های این سازمان به کمیسیون فرهنگی می رود.

مهر- هادی طحان نظیف، عضو حقوقدان و سخنگوی شورای 
نگهبان در اولین روز سال تحصیلی جدید )۱ مهر ۱۴۰۳( به 
مدرســه »امامیه« تهران رفت و زنگ آغاز سال نو تحصیلی را 

در آن مدرسه نواخت.
مدرسه باســابقه »امامیه« که واقع در منطقه ۱۲ تهران و در 
نزدیکی میدان بهارســتان است، دبیرستانی دولتی در مقطع 

دوره دوم آموزش و پرورش است.
ســخنگوی شــورای نگهبان در ســخنانی در جمع معلمان 
و دانش آموزان این مدرســه با گرامیداشــت ســالروز میلاد 
پیامبــر اکرم )ص( و امام صــادق )ع( و هم چنین آغاز هفته 
دفاع مقدس، اظهار داشت: امام صادق )ع( چهار هزار شاگرد 
داشتند و ایشان شاگردان خوب و مبرزی برای جامعه اسلامی 

تربیت کردند. 
در خصوص هفته دفاع مقــدس نیز باید گفت، این روزها که 
اخبار مختلفی از اقصی نقاط جهان به خصوص از کشــورهای 
لبنان و فلســطین می شــنویم، بیشــتر قــدر مجاهدت ها و 
ایثارگری هــای رزمندگان و خانواده هایشــان در دوران دفاع 

مقدس را می دانیم.
وی در ادامــه در خصوص آغاز ســال تحصیلــی جدید هم 
گفت: آغاز ســال تحصیلی جدید، بهــار علم، دانش و معرفت 
در کشــور اســت. امیدوارم دانش آموزان این مدرسه و سایر 
مدارس کشــور در آینده، افراد مهم و اثرگــذاری در جامعه 
و خانواده شان باشــند. همان گونه که اکنون فضای مدرسه با 
حضور دانش آموزان دارای روح و نشــاط اســت، در آینده نیز 

فضای جامعه با حضور مؤثر شــما دارای روح و نشاط خواهد 
بــود. همه افــراد جامعه، قدردان معلمان و مدیران هســتند 
و در آینــده نباید فراموش کنیم که روزی پشــت نیمکت ها 
 نشســته بودیــم و معلمان به ما آموختند کــه چگونه مهم و 

اثرگذار باشیم.
  هدف رشد و الهی شدن انسان ها است

طحان نظیف در بخش دیگــری از صحبت هایش عنوان کرد: 
یکــی از ویژگی هایی که برای انســان در قــرآن کریم ذکر 
شــده، معامله گر بودن اســت. انســان دائم در حال تجارت 
است؛ چراکه ســرمایه های عظیمی در اختیار دارد. البته این 
ســرمایه ها خواه یا ناخواه به تدریج از دست خواهد رفت و در 
برابر آن، چیزهایی را به دســت خواهد آمد. مهم ترین سرمایه 
 انســان، عمر و جان اوســت که هرچه پیش می رویم، از آن 

کاسته می شود.
وی با اشــاره به )آیات ۲ و ۳ ســوره عصر( گفت: خداوند در 
این آیات می فرماید که انســان اهل خسر و زیان است و این 
ویژگی شامل همه انسان ها اعم از مؤمن و کافر می باشد. دلیل 
زیان کار بودن انسان هم آن است که سرمایه انسان، ارزشمند 
است. البته در این آیات استثنایی قرار داده شده و آن هم این 
اســت که اگر انسان ها اهل ایمان و عمل صالح باشند، ضررده 

نخواهند بود.
این اســتاد دانشگاه آیات ۱۰ تا ۱۳ ســوره صف را هم مورد 
اشاره قرار داد و با توجه به این آیات ابراز داشت: در این آیات 
راه موفقیت به انسان ها نشان داده شده که یکی ایمان به خدا 

و دیگری جهاد در راه خداست. بنابراین کسانی در این دنیای 
فانی پیروز خواهند شــد که زندگی شان خدایی باشد. رسالت 

انبیا قرار دادن انسان ها در مسیر الهی بوده است.
سخنگوی شورای نگهبان اظهار داشت: این اهداف قرآنی که 
مورد اشاره قرار گرفت در مقدمه قانون اساسی نیز آمده است؛ 
چراکه هدف از رســالت انبیا و تشکیل حکومت اسلامی، رشد 
دادن انسان هاســت. باید زمینه ها به وجود بیاید تا آدم ها رشد 

کنند و در مسیر الهی قرار بگیرند.
  دعوت به مطالعه قانون اساسی

این عضو حقوقدان شورای نگهبان در ادامه با بیان اینکه قانون 
اساســی نظام جمهوری اسلامی ایران به دلیل برخورداری از 
این هدف، متمایز از قانون های اساســی دیگر کشورهاســت، 
از دانش آموزان خواســت که در طول ســال تحصیلی، قانون 

اساسی کشورمان را مورد مطالعه و توجه قرار بدهند.
وی برای اینکه دانش آموزان انگیزه بیشتری برای مطالعه این 
قانون مهم و بنیادی پیدا کنند، پیشــنهاد برگزاری مســابقه 
مقاله نویســی درباره وجوه و اهداف قابل افتخار قانون اساسی 
هــم داد و گفت به برترین مقاله های ارســالی، جوایزی اهدا 

خواهد شد.
طحان نظیــف برای مثال به بیان چند وجه قابل افتخار قانون 
اساســی پرداخت و عنــوان کرد: یکی از وجــوه قابل افتخار 
قانون اساســی، قانون گذاری و اداره کشــور بر مدار شــرع و 
قانون اساســی است. وقتی تاریخ سیاسی کشورمان را بررسی 
می کنیم، می بینیم که یکی از اهداف مردم در دوره ها و سالیان 

مختلف که برای آن جانفشانی ها صورت گرفته، اسلامی شدن 
قوانین بوده است. اکنون با پیروزی انقلاب اسلامی و تشکیل 
نظام جمهوری اسلامی ایران، شــورای نگهبان تشکیل شده 
تا مصوبــات مجلس شــورای اســلامی را از دو جهت یعنی 
مغایر با شرع و قانون اساســی نبودن، بررسی کند و چنانچه 
 مصوبه ای مغایر با شــرع و قانون اساســی نباشــد، تبدیل به 

قانون خواهد شد.
این عضو حقوقدان شــورای نگهبان دومین وجه قابل افتخار 
قانون اساسی را ســپردن سرنوشت مردم به خودشان عنوان 
کرد و بیان داشــت: کشــور ایران باید توسط فرزندان همین 
کشور ساخته شــود. تجربه تاریخی نشان داده که دیگران و 
دولت های بیگانه، دلســوز مردم ایران نیســتند. اکنون اداره 
امور کشــور برعهده مردم است و هر ســال به طور میانگین، 
یــک انتخابات برگزار می شــود. وی افــزود: روی کار آمدن 
دولت ها و مجالس مختلف نیز نشــان دهنده این است که در 
نظام جمهوری اســلامی ایران، خواســت و اراده مردم حاکم 
است. ان شاءا... در آینده نه چندان دور هم شما دانش آموزان 

اداره کننده جامعه خواهید بود.

سخنگویشوراینگهبان:

دولت های بیگانه دلسوز مردم ایران نیستند
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شهردار شیراز:
نتیجه فعالیت های شبانه روزی رضایتمندی مردم است

شــهردار شیراز در جشــن ویژه هفته وحدت و دفاع مقدس گفت: نتیجه 
فعالیت های شــبانه روزی مدیریت شــهری در ساختن شــهری شایسته 

شهروندان این کلان شهر، رضایتمندی مردم را به همراه دارد. 
محمدحســن اسدی در آیین جشنی که به همت شهرداری شیراز و سپاه 
فجر فارس در منطقه ۱۰ برگزار شــد، از خدمت رسانی به مردم در گوشه 
گوشــه این کلان شهر ســخن گفت. به گفته وی؛ در همین نقطه و شعاع 
اطرافی آن پروژه های متعددی نظیر ایســتگاه مترو گلستان واقع در خط 
۳ مترو در حال فعالیت اســت که دســتگاه حفار مکانیزه از این ایستگاه 
به ســمت ایســتگاه تقاطع بصیرت در حال حرکت است. شهردار شیراز 
همچین به فعالیت زیرگذر گویم به عنوان پروژه ای مهم و حیاتی در محور 
شریانی در گلوگاه ورودی چند اســتان و تسهیلگر گره ترافیکی شمال و 

شمال غرب اشاره کرد.
پروژه های گردشــگری در ارتفاعات بوستان کوهستانی دراک نیز در این 
منطقه در حال انجام اســت که شهردار شــیراز به آن اشاره و بیان کرد: 
نتیجه فعالیت های شبانه روزی مدیریت شهری در ساختن شهری شایسته 
شــهروندان این کلان شــهر، رضایتمندی مردم را به همراه دارد. بنابراین 
گزارش، این جشــن که در شمال غرب شیراز با حضور پررنگ شهروندان 

برگزار شد، سالار عقیلی خواننده مطرح کشوری نیز به اجرا پرداخت.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب شیراز:
کیفیت آب شیراز دارای استاندارد ملی است 

بهمن بهــروزی، رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب 
شیراز در خصوص پایش سلامت و شــاخص های بهداشت آب کلان شهر 
شیراز گفت: نتایج آزمون ریز آلاینده معدنی، بیولوژیک، فیزیکو شیمیایی، 
کلر ســنجی از شبکه توزیع، آزمون باکتریولوژی و کدورت سنجی، حاکی 
از آن اســت که کیفیــت آبی که در اختیار مشــترکین قرار می گیرد، در 

محدوده استاندارد ملی ایران است.
وی تصریــح کــرد: آزمایش هــای کیفی و پایــش مســتمر منابع آبی 
تحت پوشــش، مخــازن ذخیره و شــبکه توزیع آب شــرب بر اســاس 
دستورالعمل های شرکت مهندســی در آزمایشگاه مرکزی آب و فاضلاب 
شیراز انجام می شود. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب شیراز افزود: جهت 
پایش عملکرد تصفیه خانه های فاضلاب، نمونه برداری و آزمایش به صورت 

مستمر و ماهانه بر روی پساب خروجی صورت می گیرد.

شهردار منطقه 9 شیراز تصریح کرد:
لایروبی کانال ها و رودخانه چنار راهدار با شروع 

فصل پاییز 
عبدالصالح رستم زاده، شهردار منطقه 9 شیراز از اجرای لایروبی کانال ها و 
مسیر رودخانه چنار راهدار با شروع فصل پاییز خبر داد. وی افزود: با ورود 
فصــل پاییز و بارش های فصلی، لایروبــی کانال ها و رودخانه چنار راهدار 

بسیار اهمیت بیشتری پیدا می کند.
همچنین به منظور جلوگیری از بروز حوادث ناشی از سیلاب و تراکم آب 
در این منطقه، شــهرداری منطقه 9 شــیراز اقدام به توسعه سیستم های 
لایروبی و هدایت آب انجام داده است. با اجرای این طرح ها، افزایش ایمنی 
ســاکنین و کاهش خسارات ناشی از ســیلاب به عنوان یک اولویت مهم 
مدیریت شــهری در نظر گرفته شده است. اقداماتی همچون تمیز کردن 
کانال ها، تعمیر و نگهداری مســیر عبورد سیلاب ها و تسهیلات لایروبی، 
آموزش و آگاهی بخشــی به مردم در مورد رفتارهای ایمنی در مواجهه با 
ســیلاب و باران ها از جمله اقدامات این شهرداری برای افزایش ایمنی در 

فصل پاییز است.

سرپرست شهرداری منطقه دو تأکید کرد:
 تعریف پروژه های عمرانی بر اساس نیازهای 

شهر و شهروندان
سرپرست شــهرداری منطقه دو با حضور در مدرســه معارف شش واقع 
در بولوار مدرس، از جهاد خدمت رســانی در آســتانه سال تحصیلی خبر 
داد و بر تعریف پروژه های عمرانی بر اســاس نیازهای شــهر و شهروندان 
تأکید کرد. سید کمال پاک فطرت ضمن گرامیداشت هفته وحدت افزود: 
بر اســاس دستور شورای اسلامی شهر و شــهردار کلانشهر شیراز نهضت 
خدمت رســانی مهرماه از هفته های گذشــته آغاز شــده و تداوم می یابد. 
سرپرست شهرداری منطقه دو با حضور در مدرسه دخترانه معارف شش با 
آرزوی موفقیت برای دانش آموزان در سال تحصیلی جدید گفت: کودکان 
و نوجوانان آینده ســازان ایران اسلامی هســتند و مدیریت شهری بنا بر 
رســالتی که بر دوش دارد پروژه هــای متعددی را در حوزه های عمرانی و 
فرهنگی در دستور کار قرار داده است. پاک فطرت به دانش آموزان یادآور 
شــد که زحمات کادر آموزشی را قدردانســته و تمامی تلاش خود را به 

منظور تعالی در عرصه تحصیل و اخلاق بکار گیرند.

استقبال فرهنگیان ولایتمدار شیراز از تور شهروندی 
عمران و پیشرفت

 تورهای شــهروندی عمران و پیشرفت که با محوریت اداره کل ارتباطات 
و امور بین الملل و همکاری بخش های مختلف شــهرداری شــیراز برگزار 
می شود، میزبان اقشار مختلف مردمی است که در این هفته مورد استقبال 

فرهنگیان ولایت مدار قرار گرفت.
رضــا جاویدی اظهار کرد: تورهای شــهروندی عمران و پیشــرفت که با 
محوریت اداره کل ارتباطات و امور بین الملل و همکاری بخش های مختلف 
شهرداری شیراز برگزار می شود، میزبان اقشار مختلف مردمی است که در 
این هفته مورد اســتقبال فرهنگیان ولایتمدار شیراز قرار گرفت. تورهای 
شــهروندی عمران و پیشــرفت باهدف تبیین اقدامات مدیریت شهری و 
آگاهی شــهروندان از نحوه اجرای پروژه های عمرانی، فرهنگی، خدماتی 
و ... برگزار می شــود. اقشار مختلف مردمی در مناطق یازده گانه شهرداری 
شیراز و اقشــار مختلف مردمی در این بازدیدها با دانش فنی و تخصصی 
در حوزه ساخت وســاز، نحوه اجــرای پروژه های عمرانــی و موانع پیش 
روی آن در ابعــاد مختلــف که به صورت شــبانه روزی در حــال فعالیت 
هستند، آشنا می شــوند. مدیریت شهری بسترهای لازم را برای ارتباط با 
 شهروندان فراهم کرده است که این تورها نیز با بهره گیری از فرصت های 

مختلف است.
علاقه منــدان جهت شــرکت در این بازدیدهــا می تواننــد در تماس با 
 مرکــز ارتباطات مردمــی ۱۳۷ علاقه مندی خود را بــرای حضور اعلام و 

نام نویسی کنند.

بازرس کل قضایی استان فارس:
 مسیر قوی شدن ایران از مدرسه قوی می گذرد

همزمان با بازگشــایی مدارس، کاظم اکرمی، بازرس کل قضایی اســتان 
فارس با همراهی برخی از معاونان خود اســتان بــدون اطلاع قبلی و به 
صــورت میدانی با حضور در یکی از مدارس شــیراز با دانش آموزان دیدار 

و گفت و گو کرد.
وی با اشــاره به اینکه دانش آموزان نور چشــمان ملت و سرمایه کشور و 
امید ایران هســتند، تصریح کرد: مســیر قوی شدن ایران از مدرسه قوی 
می گذرد باید تلاش کنیم و هر نوع فداکاری را در جهت پیشــرفت کشور 
انجام بدهیم. بازرس کل قضایی اســتان فارس گفت: معلمان در رشــد و 
تعلیم دانش آموزان محور اصلی هســتند، دانش آمــوزان از معلمان خود 
الگو برداری کرده و به رشــد علمی کشــور آینده کمک کنند. در جریان 
این بازدید بازرس کل اســتان فارس با اهدا گل به دانش آموزان آغاز سال 

تحصیلی جدید را به آنها تبریک گفت.

عضو شورای اسلامی شهر شیراز تأکید کرد:

 بازنگری در طرح هادی، جلوگیری از حاشیه نشینی شهری

معاون فرهنگی شهردار و رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز خبر داد:

دوازدهم مهرماه، امضای تفاهم نامه مثلث گردشگری شیراز، اصفهان و یزد

 گروه خبر- لیلا غضنفری
عضو شورای اسلامی شهر شــیراز گفت: به یقین 
اقتدار امروز ایران اســلامی و فراتــر از آن جبهه 
مقاومــت، حاصل و الهام گرفتــه از مکتب ایثار و 
شهادت و رشــادت های دوران دفاع مقدس است. 
محمدتقــی تــذروری در نطق پیش از دســتور 
اظهار کرد: به یقین اقتدار امروز ایران اســلامی و 
فراتر از آن جبهــه مقاومت، حاصل و الهام گرفته 
 از مکتب ایثار و شــهادت و رشــادت های دوران 
دفــاع مقدس اســت. وی افــزود: رژیــم غاصب 
صهیونیســتی از لحاظ تکنولوژی و لجســتیکی و 
فناوری حمایت همه جانبه غرب به ســردمداری 
آمریــکا را به همراه دارد امــا در مقابل رزمندگان 
با ایمان در جبهه مقاومت محاصره شــده و تنها با 
جنایات و ترورهای کورجمعی می خواهد حیثیت 

امنیتی-نظامــی برباد رفته خویــش را باز گرداند 
و ایــن اقتدار جبهــه حق مگر با الهــام از مکتب 

عاشورایی شهدای دفاع مقدس میسر نمی شود. 
عضو شــورای اسلامی شهر شیراز در بخشی دیگر 
از ســخنان خود تصریح کرد: امــروز مهاجرت به 
کلانشهرها و در نتیجه آسیب های کلان اجتماعی 
اقتصــادی فرهنگــی گریبان گیــر کلان شــهرها 
شده است که کلان شهر شــیراز نیز از این قاعده 
مستثنی نیســت و از این آســیب مصون نمانده 
اســت. تذروی خاطر نشــان کرد: آســیب هایی 
چون حاشیه نشــینی، مشــاغل کاذب، کمبود و 
گرانی مســکن، افزایش ترافیک شهری و در کل 
عدم تناســب خدمات شهری با این افزایش سرانه 
جمعیتــی هرکدام معضلاتی را بــه دنبال خواهد 
داشــت، همچنین علاوه بر دیگر مســائل یکی از 

علــل این نــوع مهاجرت، کمبــود و گرانی زمین 
مسکونی در روستاهای حاشیه شهرها است و عدم 
بازنگری در طرح هادی روســتایی موجب کمبود 
زمین جهت ساخت مســکن در روستاها شده که 
منجر به ساخت و ساز غیر مجاز و حاشیه نشینی و 

مهاجرت به شهرهای بزرگ می شود.
 وی اضافــه کرد: از آنجا که این طرح چند ســال 
اســت که مورد بازنگری قرار نگرفته اســت لذا از 
مسئولان کشــوری و استانی و نمایندگان مجلس 
می خواهــم تا این امر مهم را در دســتور کار قرار 
داده تا با گسترش زمین های مسکونی طرح هادی 
روســتایی و در نتیجــه ارائــه خدمات از ســوی 
دســتگاه های خدمات رسان به آنان موجب تثبیت 
جمعیت روســتاها و جلوگیری از حاشیه نشــینی 

شهری فراهم شود.

رئیس کمیســیون فرهنگی، گردشــگری و ســومین حرم 
اهل بیت)ع( شورای اسلامی شهر و معاون فرهنگی شهردار و 
رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز 
به تشریح سیاســت گذاری و اقدامات حوزه فرهنگ مدیریت 

شهری پرداختند. 
محمدرضا هاجری، رئیس کمیســیون فرهنگی، گردشگری و 
ســومین حرم اهل بیت)ع(  شورای اسلامی شهر شیراز ضمن 
تبریــک فرارســیدن هفته دفاع مقــدس اظهارکرد: همه ما 
مدیون خون شهدا هســتیم و وظیفه ما گسترش تفکرات و 
فرهنگ شــهادت طلبی و شهدا اســت در این راستا شورای 
اسلامی شهر و شهرداری شیراز خوشبختانه جلودار است که  
طــی این مدت بیش از ۲۰۰ یادواره شــهدا به عنوان آبروی 

محله برگزار شده است. 
وی ادامه داد: برای اینکه نسل جوان ما از محلات مختلف با 
رسم شــیدایی و ایثار و از خودگذشتگی دوران دفاع مقدس 
آشنا شوند، با هماهنگی قرارگاه حضرت احمدبن موسی)ع( 
بیــش از ۱۲ هزار نفر را در اردوی راهیان نور حمایت کردیم 
و  اکنون کنگره ملی ۱۵ هزار شهید فارس شهید،  دو وظیفه 

اصلی را به شهرداری شیراز واگذار کرده است. 
این مقام فرهنگی در شورای اسلامی شهر شیراز به نامگذاری 
معابر شــهری نیز اشــاره کرد و گفت:  بیش از 9۰ درصد از 
نام گذاری هایی که در این کلان شــهر صورت می گیرد، برای 
زنده نگاه داشــتن نام شهدا اســت، همچنین ۵ هزار تمثال 

شهدا در سطح شهر و محلات به روز شده است. 
وی در ادامه به برنامه های فرهنگی در ســطح شــهر شیراز 
اشــاره ای داشــت و افزود: در دهــه اول مهرمــاه  پردیس 
ســینمایی مرحوم امین تارخ افتتاح و ســاختمان شهرداری 
قدیم با عنوان بلدیه که حدود صد سال قدمت دارد به  موزه 
بلدیه شــیراز تبدیل می شــود  که فاز آن در دهه فجر آغاز 

خواهد شد.
رئیس کمیســیون فرهنگی، گردشــگری و  ســومین حرم 

اهل بیت)ع(  اضافه کرد: برنامه های دیگری چون سعدی خوانی 
و حافظ خوانی در آرامگاه سعدی و حافظ و مثنوی خوانی در 
باغ جهان نما و شــاهنامه خوانی نیز در بوستان آزادی برای 

علاقمندان برگزار خواهد شد. 
هاجری با اشــاره به ضرورت توجه به هویت و بافت محلات 
گفت: در این رابطه ۱۶۵ محله شیراز را شناسایی و در حوزه 
سخت افزاری و نرم افزاری برای احیای بافت قدیمی و هویت 

آن در حال انجام کار هستیم.
وی با تأکید بر اســتفاده از فرصــت خدمتگزاری برای مردم 
گفت: از کارهای دیگری که در سطح شهر در حال اجراست، 
تکمیل تالار شــهر، مرمت تــالار حافظ و راه انــدازی خانه 

هنرمندان است. 
رئیس کمیســیون فرهنگی، گردشــگری و ســومین حرم 
اهل بیت)ع( شــورای اسلامی شهر شــیراز عنوان کرد: این 
کلان شــهر با توجه به رویکرد شــورای اســلامی شــهر و 
شــهرداری  تبدیل به کارگاه بزرگ عمرانی شــده و مردم از 
ایــن روند رضایــت دارند و امید به آینــده در آنها زنده نگه 

داشته شده است.
محمدعلی چوبینی، معاون فرهنگی شــهردار شــیراز نیز با 
توصیف خصوصیات مردم این شــهر گفت: مردم شــیراز به 
مهربانی معروف هســتند و آنچه که این شهر به آن  می بالد، 
علاوه بــر وجود باغــات و اماکن گردشــگری، مردمان خوب 
آن اســت که در هر نقطه از دنیــا به خاطر فرهنگ، خوی و 
خصلت مهربانی و اهل مدارای مردم شــیراز از آنها به نیکی 

یاد می کنند.
محمدعلــی چوبینی در ادامه به بحث هفته دفاع مقدس نیز 
اشــاره کرد و گفت: رویدادهای مختلفی در این راستا برگزار 
می شــود که اولین آن  پیاده روی خانوادگــی در بولوار نصر 
بوده و  تا آخر هفته برنامه شــب های پرستاره در حرم مطهر 
حضرت شــاهچراغ)ع(  با روایتگری حاج حسین یکتا برگزار 

خواهد شد.

 میزبان ۲۰۰ نفر از کمپرهای کشور هستیم
وی همچنین در خصوص هفته گردشگری جهانی در پنجم 
مهرماه نیز بیان کرد: به مناســبت این روز میزبان ۲۰۰ نفر 
از کمپرهای کشــور هستیم که به عنوان ســفیران معرفی 

جاذبه های گردشگری شیراز به شیراز سفر می کنند.
رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز 
اضافه کرد: همچنین در ۱۲ مهرماه امضای تفاهم نامه مثلث 
گردشگری شیراز، اصفهان و یزد با حضور شهرداران این سه 
شــهر در کلان شهر شیراز منعقد خواهد شد که اتفاق بزرگ 

و مبارکی هست.
 تورهای ویژه هدفمند برای نسل نوجوان  برگزار می شود

معاون شــهردار شــیراز بــا بیان اینکــه هنوز بســیاری از 
همشــهریان به خصــوص نوجوانان از تاریــخ و  تمدن غنی 
این کلان شــهر آگاهی کافی ندارند، گفت: در این راســتا از 
طرح جامع شیرازشناســی رونمایی خواهیم کرد و تورهای 
ویژه هدفمند گردشگری برای نسل نوجوان  برگزار می شود 
که این افراد به صورت ویژه از امکانات شــهروندی برخوردار 
می شــوند. چوبینی به دیگر برنامه های ســازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی شهرداری شــیراز اشاره کرد و گفت: در 
آذرماه ســال جاری میزبان رویداد ملی ایده پردازی سقاخانه 
هســتیم و میزبان دور دوم مثلث گردشگری مذهبی شیراز،  

قم و مشهد هستیم.
وی بــا تأکید بر توجه به هویت شــهر شــیراز از مرمت باغ 
دلگشا، باغ جهان نما و مقبره سیبویه، ساخت سمفونی شیراز 
و مســتند علمای شهر و هیئات مذهبی، تدوین  دانشنامه و 
طراحی موزه های شــهر و انقلاب خبر داد و گفت: همگی در 
حال انجام است و همه اینها بخشی از هویت شهر هستند که 

در حال تلاش برای احیای آن هستیم.
رئیس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشــی شــهرداری 
شــیراز با بیان اینکه قصه، شــعر و ادبیات سوغات این شهر 
هستند، خاطرنشان کرد: ســه کتابخانه در سه فرهنگسرای 

بزرگ مقیاس با همکاری نهاد کتابخانه ها افتتاح خواهد شد.
وی افــزود: رونمایــی از ۴۰ عنــوان کتاب تألیف ســازمان 
و المان هــای کتــاب کار طراحی آن در حال انجام اســت 
و همچنیــن تورهــای کتابخانه گــردی و بازدیــد از تمام 
فرهنگســراها، کتابخانه ها و مجموعه های کتاب فروشــی و 
چاپخانه ها برگزار می شــود که با اســتقبال خوب شهروندان 
مواجه شــده اســت. چوبینی همچنین افتتــاح مرکز پایش 
فرهنگی  و اجتماعی شــهر شیراز و مرکز تخصصی فرهنگ 
شــهروندی را از جملــه برنامه های دیگر ســازمان فرهنگی 
شــهرداری عنوان کرد . به گفته معاون شــهردار کلان شهر 
شــیراز؛ فعالیت فرهنگی با کارهای دیگر کاملًا متفاوت است 
و انجام ندادن آن بهتر از اشــتباه انجام دادن اســت، چرا که 
فرهنگ اثرات بیشتری بر افراد دارد و باید در این زمینه دقت 

نظر بیشتری شود.
 باید با نگاه بلندمدت برای آینده تلاش کنیم

وی بــا تأکید بر این موضوع که باید بــا نگاه بلندمدت برای 
آینــده تلاش کنیم، بیــان کرد: ما کمیتــه ای تخت عنوان 
تصویب طرح ها  داریم که طرح های مردم پایه و ارزشمند در 
آن مهندسی ارزش می شوند و ابعاد آن اثرسنجی خواهد شد 

که در صورت تصویب  از آنان حمایت می کنیم.
معاون فرهنگی شهردار شیراز همچنین به احداث ۱۴ زمین 
چمن دو ماه زودتر از موعد مقرر اشاره کرد و گفت: ۶ سالن 
ورزشــی با دیدگاه خانوادگی طراحی شده و فضا برای همه 
اعضای یک خانواده دیده شــده که اکنون کلنگ زنی شده و 

ظرف یکسال آینده افتتاح خواهد شد .

قائم مقام شهردار شیراز خبر داد: 

رونمایی از بسته ۱۰۰ هزار میلیارد ریالی شهرداری هم زمان با 
برگزاری دومین کنگره ملی شهدا

 گروه خبر- لیلا غضنفری 
قائم مقام شهردار شیراز گفت: هم زمان با برگزاری 
کنگره ملی ۱۵ هزار شــهید استان فارس از بسته 
۱۰۰ هزار میلیارد ریالی شــهرداری شیراز رونمایی 
می شــود. آرش فــرج زاده در یکصد و شــصت و 
هفتمین جلسه علنی شــورای اسلامی شهر شیراز 
اظهار کرد: شــهرداری شــیراز با ۱۳ هزار پرسنل 
در انجام امورات شــهری شیراز کارهای خدماتی را 
انجام می دهد و قریب به ۲۰ درصد از تعداد نفرات 
پرسنل جامعه ایثارگران را تشکیل می دهد و افتخار 
همکاری با آنها نصیب مجموعه شــهرداری شیراز 

شده است. 
وی افــزود: در جمع شــهرداری شــیراز دو هزار و 
۶۰۵ نفر از جامعه ایثارگران هستند که ۱۷۵ فرزند 
شــهید، ۱۱۸ رزمنده، ۸۷۲ فرزنــد رزمنده و ۴9۴ 
فرزند جانباز و ۵۲۲ رزمنده بازنشســته و به همراه 
۳ هزار نفر از بسیجیان حوزه مقاومت شهرداری در 
مجموعه مدیریت شــهری در خدمت رسانی افتخار 
خدمت دارند. قائم مقام شهردار شیراز تصریح کرد: 

در هفته دفاع مقدس سال جاری همراه با برنامه های 
دومین کنگره ملی شهدای فارس مقارن به یکدیگر 
شده و مجموعه مدیریت شهری برنامه های بسیاری 
پیش رو دارد و از این رو شــهردار شیراز به واسطه 
اهتمام به این امر، ستاد برگزاری مراسم هفته دفاع 
مقدس و برگزاری کنگره ۱۵ هزار شــهید اســتان 
فارس را پیــش بینی کرد. فرج زاده خاطر نشــان 
کرد: برنامه های ویژه این ایام از صبح یکشنبه یکم 
مهر آغاز شــد و در روز چهارم مهر مراســم تجلیل 
از جانبازان و ایثارگران شــهرداری همراه با بیانات 
حضــرت آیت ا... خامنــه ای، رهبر معظــم انقلاب 

بازخوانی می شود. 
وی ادامه داد: بــا برنامه ریزی صورت گرفته در روز 
هجدهم مهر مراســم یادواره شــهدای شهرداری 
برگزار می شود و در این ایام شهرداری برنامه بسیار 
خوبی را اجرا می شــود که این برنامه ها مشترک با 
سپاه فجر استان است که روزانه برنامه ها و یادواره ها 

پیش بینی شده است.
 قائم مقام شهردار شــیراز اظهار کرد: در چارچوب 

پروژه های شهرداری به دستور شهردار برنامه ریزی 
در خصوص این اقدام در دستور کار است تا در آبان 
و هم زمان با برگزاری کنگره ۱۵ هزار شهید استان 
فارس از بســته ۱۰۰ هزار میلیارد ریالی شهرداری 
شیراز رونمایی شــود. فرج زاده ابراز امیدواری کرد: 
تلاش شــهرداری بر این است تا در این بازه زمانی 
پروژه های متفاوت و متنــوع خدماتی، حمل ونقل، 
فرهنگی و در سایر حوزه ها افتتاح و به بهره برداری 
برسد تا برگ زرین دیگری برای این کلان شهر رقم 

بخورد.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

یک مبحث مشترک میان نطق های روز گذشته 
سه تن از اعضای شــورای اسلامی شهر شیراز، 
درباره فعالیت مدرسه مهر تابان بود که با وجود 
پلمپ این مدرســه طبق رأی قطعی کمیسیون 
ماده صــد، همزمان با آغاز مهرمــاه، به فعالیت 
خود ادامه می دهد. مدرســه ای که طبق دستور 
رئیس کمیســیون ســلامت و محیط زیســت 
شورای اســلامی شهر شــیراز و ناظر در سطح 
منطقه شــش و تصمیم مســئولان استان طی 
یک ضرب العجل ســه ماهه باید نسبت به فراهم 
نمودن یک مکان جدید آموزشــی اقدام نماید 
و نســبت به جابجایی این مدرسه اقدام نمایند. 
تصمیمی که به گفته مســعود زارعی، با حضور 
مدیران این مرکز آموزشــی گرفته شــده است. 
افســانه خواست خدایی، نایب رئیس کمیسبون 
سلامت و محیط زیست شورا تصریح کرد: یکی 

از مدارس خصوصی شهر شیراز که در گروه یک 
حوزه اســتحفاظی باغات در قصرالدشــت واقع 
شده است مدت ۱۰ سال است که به علت تغییر 
کاربری حسب رأی قانونی کمیسیون ماده ۱۰۰ 
برای آن بازگشــت به حالت اولیه صادر گردیده 
اســت و به رغم اینکه تمام مراحل و سیر قانونی 
خود از جمله تجدید نظر و دیوان عدالت اداری 
این رأی را تأیید نموده اند و مدرســه مکلف به 
انتقال مکان خود به جای دیگری گردیده است 
 بارها و بارها با توســل به فشار همچنان در این

 مکان مستقر هستند.
او ادامه داد: ایجاد گره و معضل ترافیکی شدید، 
عدم ایمنی و سلامت جان دانش آموزان در این 
مدرســه تنها بخشی از مشــکلات ایجاد شده 
توســط این مدرسه برای شــهروندان است که 
البته در حال حاضر برخــلاف تمام آراء صادره 
قانونی و برخلاف رای و تصمیم اعضای شــورای 
اســلامی به عنوان نمایندگان مردم متأسفانه با 

خبر شدیم که به دستور مسئولان شهرستان و 
با بیان رعایت حال والدینی که ثبت نام کرده اند 

مجدداً دستور رفع پلمپ این ملک متخلف صادر 
شده است. رئیس شورای شهر شیراز بعد از ارایه 

این دو نطق نیز با بیان اینکه بارها درباه نداشتن 
ایمنی این مدرســه تذکراتی ارایه شــده است، 
گفت: بالغ بر ۱۷ مورد عدم رعایت نکات ایمنی 
درباره این مدرســه بیان شده است که تاکنون 

اجرایی نشده است. 
سید ابراهیم حسینی با بیان اینکه نماینده مردم 
در همچنــان بر مواضع خــود درباره ایمنی این 
مدرســه تأکید دارند، گفت: به اطلاع تمام مردم 
شریف شیراز می رسانم که شورا و شهرداری هیچ 
دخل و تصرفی در مجوز به مراکز آموزشی ندارد. 
او تأکید کرد: شــورا و شهرداری در دادن مجور 
به این مدرســه هیچ دخل و تصرفی ندارند بلکه 
بارها و بارها هشــدارهای لازم را داده است، پس 
مطالبــی که در فضای مجــازی مبنی بر صدور 
مجوز بازگشــایی موقت این مدرســه از سوی 
شهرداری اســت با واقعیت مغایرت دارد و این 
بازگشــایی موقت تصمیــم نهادهای ذی صلاح 

است.

واکنش اعضای شورای شهر درباره بازگشایی موقت یک مرکز آموزشی 

مهلت سه ماهه برای جابجایی
شورا و شهرداری در دادن مجور به این مدرسه هیچ دخل و تصرفی ندارند

توصیه استاندار فارس به دانش آموزان:

همه  جانبه نگر شوید
محمدهــای ایمانیه، اســتاندار 
فــارس در آییــن آغاز ســال 
 ،۱۴۰۴-  ۱۴۰۳ تحصیلــی 
اظهــار کرد: در بخش ســخت 
اقدامات وســیع  انصافاً  افزاری، 
و قابل توجه بوده و بســیاری از 
مدارس سنگی و کانکسی جمع 
شده و آزمایشگاه ها و سالن های 
و  ایجاد  دانش آموزی  ورزشــی 
تجهیز شده و اکنون باید بیشتر 
به پرورش پرداخت. وی با بیان اینکه قرآن نیز »یزکیهم را به یعلمهم« اولویت داده اســت، 

گفت: شاید بهتر باشد بگوییم وزرات پرورش و آموزش تا اولویت ها مشخص باشد.
اســتاندار فارس با اشــاره به کتاب ۱۰۰ فرد تأثیرگذار در تاریخ بشــریت، نوشته نویسنده 
آمریکایی گفت: در این فهرســت، با دلیل مختلف، پیامبر اســلام )ص( به عنوان نخستین 
چهره تأثیرگذار در تاریخ بشــریت معرفی شده اســت اما آیا ما مسلمانان نیز مفهوم آنچه 
پیامبر آورد را درک می کنیم؟ ایمانیه گفت: باید زندگی پیامبر اکرم )ص( را مطالعه کنیم 

که معارف اسلام و اخلاق پیامبر با جامعه جاهلی چه کرد که اعضای آن متحول شدند.
وی اضافه کرد: امام ششــم شــیعیان مظهر علم آمــوزی و ترویج علم بود و لازم اســت 
دانش آمــوزان زندگی ایشــان را مطالعه کنند تا روش تربیتی و علــم آموزی وی را بدانند 

و بهره  گیرند.
ایمانیه همچنین عنوان کرد: باید کتاب های جانبازان و شهدا را بخوانیم تا بدانیم که امروز 
مدیون چه خون های مطهری هســتیم. استاندار فارس به دانش آموزان  توصیه کرد: حداقل 
روزی نیم ســاعت کتاب بخوانید تا همه جانبه نگر شوید؛خواندن کتاب های تاریخی بسیار 

مؤثر است و اگر کتاب خواندید به تحصیل و مدرسه خود طوری دیگر نگاه خواهید کرد.
 ۹۵۰ هزار دانش آموز فارس سال تحصیلی خود را آغاز کردند

در ادامه این مراســم مدیرکل آموزش و پرورش فارس گفت: بیش از 9۵۰ هزار دانش آموز 
فارس، سال تحصیلی خود را در ۳۳ هزار کلاس درس آغاز کردند.

فرشید قاسمی افزود: نزدیک به ۶۱ هزار معلم فارس بر سر کلاس های درس حاضر شدند 
و در آغاز مهر تحصیلی فارس، هیچ کلاســی بدون معلم و هیچ معلمی بدون ابلاغ نیست. 
وی ادامه داد : مدارس فارس با بیش از یکهزار میلیارد و 9۵۰ میلیون ریال اعتبار تجهیز و 

آماده ورود دانش آموزان شد و ۱۰ میلیون جلد کتاب در میان آنها توزیع شد.
قاســمی اعلام کرد: ۶ هزار کلاس درس در مدارس شــهری و روســتایی فارس شــاداب 
ســازی شــد. مدیرکل آموزش و پرورش فارس با اشــاره به اقدامات انجام شده در حوزه 
پرورشــی مدارس، گفت: آموزش دبیران برای پاســخگویی به شبهات مطرح شده از سوی 
دانش آموزان، فعالیت های ایجابی برای گسترش حجاب، ترویج پشتیبانی از حق و حقانیت 
و فرهنگ شــهادت و ایثارگری و توسعه نماز و معارف قدسی بخشی از اقدامات انجام شده 

در این زمینه است.
قاســمی با بیان اینکه تنهــا پنج درصد از آرزوها در جدال با عادت ها پیروز می شــوند، به 
دانش آمــوزان  توصیــه کرد: باید خود را بســازید و متفکرانه و بــا برنامه ریزی اقدام کنید 
تا تأثیرگذار باشــید.وی اظهار کرد: آینده یافتنی نیســت بلکه ســاختنی اســت و باید با 

انتخاب هایی متبحرانه در ساخت آینده کشور تأثیرگذار باشید.
مدیــرکل آمــوزش وپرورش فارس عنــوان کرد: امروز کشــور ایران رتبــه اول دنیا را در 
رادیوداروها، چهارم جهان در فتاوری نان و جزو شــش کشور فرستنده موجود زنده به فضا 

و پنج کشور برخوردار از چرخه فناوری هسته ای است.
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اعتبارساقطمیباشد.

ایالات متحده

آسیای غربی

پکن انفجار پیجر ها در لبنان را اقدامی »وحشتناک و 
بی سابقه در تاریخ« خواند

باشــگاهخبرنگاران-فــو ســونگ، نماینده دائــم چین در 
ســازمان ملل گفت: چین از اســرائیل می خواهد تا به اتکا به زور 
پایان دهد و از اقداماتات پرخطر که می تواند خاورمیانه را به سمت 
فجایع جدید بکشــاند، خودداری کند. وی در یک جلسه اضطراری شورای امنیت 
ســازمان ملل، نگرانی عمیق خود را از احتمال تشــدید تنش ها بین لبنان و رژیم 
 اشــغالگر اســرائیل ابراز کرد و از همه طرف ها خواست تا »حداکثر خویشتنداری« 

را به خرج دهند.
ایــن اظهارات درحالی مطرح شــد که انفجار پیجر ها و واکی تاکی های )بی ســیم( 
نیرو های حزب ا... به شــهادت ۳۷ نفر و زخمی شــدن حدود سه هزار نفر در لبنان 
منجر شــد. هم چنین در پی حملات هوایی اســرائیل به نزدیکی ارودگاه نیرو های 

صلح چین، خساراتی به تأسیسات این ارودگاه وارد آمد.
فو تأکید کرد که استفاده از دستگاه های ارتباطی از راه دور برای انجام این حملات، 
که موجب تلفات گســترده غیرنظامیان و وحشــت عمومی شده است، مسئله ای 
»بی سابقه در تاریخ« است و این اقدامات نقض جدی حاکمیت و امنیت یک ملت، 

و نقض آشکار قوانین بین المللی، به ویژه حقوق بشر، محسوب می شود.
وی ادامه داد: شقاوت این حمله و ماهیت شنیع آن غیرقابل قبول است و شایسته 
شدیدترین محکومیت هاست. چین یک تحقیق جامع و به موقع در مورد این حادثه 

را برای پاسخ گو کردن طراحان و مجریان آن خواستار است.

آسیای غربی

وزیردفاعیمن:
به حملات علیه رژیم صهیونیستی ادامه می دهیم

ایسنا- محمد ناصر العاطفی، وزیر دفاع یمن گفت: ما برای ایجاد 
یک قدرت نظامی دفاعی تلاش می کنیم که قادر به ایجاد معادله 
سیاســی و نظامی و حفــظ حاکمیت یمن باشــد. ما به حملات 
کوبنده خود به عمق اراضی اشــغالی ادامه می دهیم. جزئیات تغییرات سیاســی، 
نظامــی و ژئوپلیتیک در منطقــه را رصد می کنیم و آماده تمــام چالش های این 

مرحله هستیم.
طبق گزارش المسیره، العاطفی گفت: همان طور که درهای یافا و »ام الرشراش« در 
ایلات را کوبیدیم، به حمله به لانه های صهیونیست ها ادامه می دهیم. ما در حمله با 
تعداد زیادی از موشک های بالستیک، فراصوت، بالدار و پهپادها علیه دشمنان بخل 
نمی ورزیم. ما در مرحله جنگ نامحدود و حســاس و طولانی مدت هستیم و تمام 

احتمالات درگیری را مدنظر قرار می دهیم.
وی افزود: ما دشــمن جنایتکار صهیونیســتی را به غافلگیری های بیشتری وعده 
می دهیــم کــه دل های مؤمنــان را آرام خواهد کرد. کســانی که بــرای دهمین 
ســال متوالی به تجــاوز و محاصره ملت مــا ادامه می دهند بایــد بدانند که صبر 
اســتراتژیک ما نشانه ضعف نیســت، بلکه خطری علیه آن هاســت. به متجاوزان 
بــه یمن نســبت به عبور از خطــوط قرمز و مداخله در امور داخلی یمن هشــدار 
 می دهیم. متجاوزان باید هرچه ســریع تر عقب نشــینی از خاک یمن و جزایر آن را 

آغاز کنند.
ارتش یمن در راستای پشتیبانی از مقاومت فلسطین در غزه بارها حملات پهپادی 
و موشــکی را به فلسطین اشغالی از جمله شهر تل آویو انجام داده است. هم چنین 
رژیم صهیونیستی را در دریای سرخ تحت محاصره قرار داده و مانع عبور کشتی های 

مرتبط با رژیم صهیونیستی می شود.

سفارتایراندربیروت:
اسرائیل باید خلع سلاح هسته ای شود

تسنیم- سفارت جمهوری اســلامی ایران در لبنان در واکنش به جنایت های 
رژیم صهیونیســتی علیه مردم لبنان و سوءاســتفاده از فناوری علیه مردم این 
کشور در حساب رســمی در برنامه ایکس نوشت: اسرائیل موجودیتی است که 

لیاقت داشتن هیچ نوع فناوری را ندارد.
ســفارت ایران خاطرنشــان کرد: مجرمانی که نمی توان به آنها برای دسترسی 
 به پیجر اعتماد کرد، هرگز نباید اجازه داشــته باشــند که ســلاح هســته ای 

داشته باشند.
سفارت ایران هم چنین تصریح کرد: موجودیت آپارتاید صهیونیستی اکنون باید 

خلع سلاح شود، فردا خیلی دیر است.

دبیرکلسازمانملل:
برای حل مشکلات جهانی نیازمند »چندجانبه گرایی 

فراگیر« هستیم

فارس- آنتونیو گوترش، دبیر کل سازمان ملل در افتتاحیه کنفرانسی موسوم به 
»روزهای اقدام آینده« گفت، نهادهای چند جانبه ما بیمار هســتند و حتی در 
برابر چالش های امروزی هم ناتوان هســتند چه برسد به چالش های آینده. وی 
تأکید کرد، جهان به خاطر درگیری ها و نابرابری ها در مشــقت و بدبختی است 

و با فناوری های غیرقانونی و تهدیدهای اقلیمی در هرج و مرج به سر می برد.
دبیر کل سازمان ملل در ادامه تأکید کرد، ما به یک چندجانبه گرایی فراگیرتر و 
مؤثرتر با حلقه های ارتباطی و شــبکه ای قویتر بین نهادهای بین المللی با مردم 
نیازمندیم. این به معنای حضور بیشتر کشورهای درحال توسعه و صدای قویتر 
از طرف همه است. وی در پایان تصریح کرد، کشورها و دولت ها مسئولیت اولیه 
دارند و ما نمی توانیم مشــکلات امروز جامعه جهانی را بدون همکاری از سوی 

همه جوامع حل و فصل کنیم. 

روسیه در نشست صلح سوئیس شرکت نخواهد کرد

فارس- ماریا زاخارووا،  ســخنگوی وزارت خارجه روســیه با انتشــار پیامی در 
تلگرام اعلام کرد که مســکو در ادامه جلســات نشست صلح که توسط سوئیس 
ســازمان دهی شده شــرکت نخواهد کرد. اولین نشست صلح سوئیس با حضور 
نمایندگان بیش از 90 کشــور جهان ســه ماه پیش و در ماه ژوئیه برگزار شد و 
مســکو به این اجلاس دعوت نشــده بود. به گزارش رویترز، ولودومیر زلنسکی،  
رئیس جمهور اوکراین اعلام کرده اســت که امیدوار است تا پایان سال میلادی 

اجلاس دیگری با حضور روسیه برگزار شود.
زاخارووا در واکنش به این اظهارات گفت: »این روند به خودی خود هیچ ارتباطی 
با توافق صلح ندارد. این مظهری دیگر از دغل کاری توســط آنگلوساکسون ها و 
دست نشــانده اوکراینی شان است.« وی در این باره افزود که روسیه حاضر است 
درباره »پیشنهادهای جدی« که شرایط در جبهه های درگیری را در نظر بگیرد،  
گفت و گو کند. ســخنگوی وزارت خارجه با اشــاره به تهاجم کی یف به اســتان 
کورسک روســیه و تلاش زلنسکی برای حذف محدودیت های تسلیحاتی ارتش 
اوکراین در اســتفاده از سلاح های دوربرد ساخت کشور های غربی گفت که این 

کشور به دنبال صلح نیست.
ولادیمیــر پوتین، رئیس جمهور روســیه پــس از حملــه غافلگیرانه کی یف به 
کورســک اعلام کرد که تا زمان حضور نیروهای اوکراینــی هیچ مذاکره ای در 

کار نخواهد بود.

مسکو ادعای حمایت »پوتین« از »هریس« را رد کرد

فارس- سرگئی لاوروف، وزیر خارجه روسیه در اظهاراتی عنوان کرد ولادیمیر 
پوتیــن، رئیس جمهور روســیه در مورد موضوع حمایتــش از کامالا هریس به 
عنوان نامزد حزب دموکرات در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا شوخی کرده 
اســت. به گــزارش رویترز، اظهارات لاوروف زمانی مطرح شــد که وی در حال 
مصاحبه با شــبکه خبری اســکای نیوز بود. پوتین در اوایل این ماه به شوخی 
و در اظهارنظراتــی کنایه آمیز عنوان کــرد که هریس را به دونالد ترامپ، نامزد 
انتخاباتــی حزب جمهوری خواه برای ورود به کاخ ســفید ترجیح می دهد.اظهار 
نظرات پوتین موجب شد تا کاخ سفید از روسیه بخواهد که از هرگونه اظهار نظر 

در مورد انتخابات 5 نوامبر آمریکا دست بردارد.
با این حال، لاوروف در پاسخ به این سؤال که تغییر رئیس جمهور آمریکا چقدر 
بر سیاســت خارجی این کشور تأثیر می گذارد، عنوان کرد، حرف های پوتین در 
این رابطه یک شــوخی بود و او دارای یک حس شــوخ طبعی است و در اغلب 
اظهارات و مصاحبه هایش، شــوخی هایی را مطرح می کنــد. وی در نهایت نیز 
عنوان کرد که هیچ تفاوت خاصی در نگرش ما نســبت به انتخابات کنونی و یا 
انتخابات پیشین ریاست جمهوری آمریکا ایجاد نشده است و بر این باور هستیم 

که این کشور توسط ساز و کارهای پنهان و پشت پرده مدیریت می شود. 
وزارت خارجه روسیه اظهارات لاوروف در مورد انتخابات ریاست جمهوری آمریکا 
و موضع پوتیــن در قبال این رقابت های انتخاباتی را در ســایت این وزارتخانه 

منتشر کرد. 

گاردین:

نتانیاهو به دنبال طولانی کردن جنگ از طریق درگیری با لبنان است
ایسنا-  در یاداشتی که در یک روزنامه 
انگلیسی منتشر شــده، مطرح شد که 
بنیامیــن نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم 
صهیونیســتی در پی شکست خود در 
هــدف اعلامی اش مبنی بــر »نابودی 
کنترل  به منظــور  حــالا  حمــاس«، 
راست گرایان افراطی، ماندن در قدرت و 
مقابله با فشارهای آمریکا به طولانی تر 
شدن جنگ نیاز دارد که در این میان، 
دولــت آمریکا بــه جــای وادار کردن 
نتانیاهــو به انجــام دادن توافقی برای 
آتش بس پایدار در جنگ غزه، تنها راه 
جلوگیری از گسترش جنگ به منطقه، 
با رویکرد منفعت طلبانــه و جانبدارانه 
خود اهــداف ویرانگرانــه نتانیاهو را از 

ابتدای جنگ غزه تسهیل کرده است.
در پی شــدت گرفتــن تنش ها میان 
لبنان  رژیم صهیونیســتی و حــزب ا... 
کــه بیم وقــوع جنگی منطقــه ای را 
افزایــش داده اســت، در یادداشــتی 
در روزنامــه گاردیــن آمده اســت که 
»بحران خاورمیانه در وضعیت به شدت 
خطرناکــی قــرار دارد؛ دقیقــاً به این 
دلیل که با گذشــت نزدیک به ۱۲ ماه 

از دیپلماســی بین المللــی، مذاکرات 
پــر وقفه دربــاره آتش بــس و تبادل 
اعتراضات، تحریم ها، تهدیدها،  اســرا، 
پرونده های شکایت و فشارهای سیاسی 
و اخلاقی بر طرفین جنگ نتوانســته 
باعث متوقف شــدن کشــتار در غزه و 
جاهای دیگر شــود. با توجه به این که 
هیچ پایــان، هیچ راه گریز و هیچ روند 
صلحی را نمی توان متصور شد، احتمال 
گسترش عنان گسیخته تنش ها افزایش 

یافته است.«

»نابودی  در  نتانیاهو  شکســت    
حماس« در غزه

در این یادداشــت آمده است: »تصمیم 
هفته گذشــته »بنیامیــن نتانیاهو« و 
کابینه جنــگ او برای آغــاز »مرحله 
جدیــدی« در این درگیــری با هدف 
قرار دادن بدنه حزب ا... در لبنان، آنچه 
سرازیر شدن به ســمت یک درگیری 
منطقه ای به نظر می رسد را تسریع کرده 
است. مشــخص است که کار گذاشتن 
تله های انفجاری در پیجرها و بی سیم ها 

از مدت ها قبل برنامه ریزی شــده بود. 
این مــواد منفجره در هر زمانی ممکن 
بود منفجر شــوند. چرا حــالا؟ به این 
دلیل که نخست وزیر اسرائیل با شکست 
خوردن در هدف اعلامی خود مبنی بر 
»نابود کردن« حماس در غزه با وجود 
بیش از ۴0 هزار کشــته فلســطینی 
که عمدتاً غیرنظامیان هســتند، حالا 
می خواهــد لبنان را بــه جبهه جدید 

جنگی بی پایان تبدیل کند.«
گاردین نوشــت: این که ســید حسن 
نصــرا...، دبیــرکل حــزب ا... لبنان به 
حملات هفته پیش پاســخ خواهد داد 
که موجب کشــته شــدن ده ها نفر و 
مجروح شدن هزاران نفر شد، مشخص 
خواهد کرد که غرب آسیا تا چه اندازه 
به یک »فاجعه« نزیک شــده اســت. 
نصــرا... وعده تلافــی دردناکی را داده 
اســت. حملات موشــکی حزب ا... در 
مرزهــای اراضی اشــغالی از آن موقع، 
ازســرگرفته شــده و در ایــن میان، 
رژیم صهیونیســتی نیز حملات هوایی 
گســترده ای را علیه لبنان، از جمله به 

بیروت انجام داده است.

آسیای غربی

منابععراقی:
 به زودی روند خروج آمریکایی ها اعلام می شود

ایسنا- منابــع نظامی عراقی اعلام کردند که توافق برای کاهش 
تعداد نظامیان آمریکایی در این کشور قریب الوقوع است.

روزنامه الشرق الاوسط به نقل از این منابع نوشت: نیروهای ائتلاف 
بین المللی اقدامات ویژه ای را به منظور آمادگی برای خروج از عراق آغاز کرده اند.

روزنامه پالتیکو نیز به نقل از مقامات آمریکایی گزارش داد که واشــنگتن در حال 
آماده شدن برای اعلام توافق ظرف یک هفته است.

ایــن مقامات آمریکایی اعــلام کردند که مذاکرات خروج بــا عراقی ها به »مراحل 
نهایی« رسیده اســت، اما نبرد با داعش تمام نشده است. طبق این گزارش، گفته 
شده است که در این توافقنامه بند »اجازه دادن به نیروهای آمریکایی برای استفاده 

از پایگاه های خود در عراق برای ارائه پشتیبانی در سوریه« قید شود.
پیشتر رویترز به نقل از منابع مطلع خود در این باره اعلام کرده بود: عراق و آمریکا 
به توافقی بر ســر پایان دادن به ماموریت ائتلاف بین المللی به رهبری واشــنگتن 
دست یافته اند. طبق گفته این منابع، این طرح شامل خروج صدها نیروی ائتلاف از 

عراق تا سپتامبر ۲0۲5 و نظامیان باقی مانده در سال ۲0۲۶ است.
کمیته عالی مشــترک نظامی میان عراق و آمریکا طی برهه اخیر چند نشســت را 
برای بررســی جدول زمانی خروج نظامیان ائتلاف و در راس آن ها آمریکا از عراق 
برگزار کرده  است. اولین نشست کمیته عالی مشترک نظامی میان عراق و آمریکا، 

۲۷ ژانویه )هفتم بهمن ۱۴0۲( در بغداد برگزار شده بود.
در پی حمله تروریســتی آمریکا و شهادت سردار »قاســم سلیمانی« و »ابومهدی 
المهندس« و همراهانشان در جاده فرودگاه بغداد، پارلمان عراق ۱5 دی ماه ۱۳9۸ 
با برگزاری نشستی درباره اخراج نیروهای آمریکایی از این کشور، به خروج تمامی 

نیروهای خارجی رأی مثبت داد.

ایرنا-شــبکه خبری ســی ان ان نوشــت: ولودیمیر 
زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین در حالی برای استفاده 
از ســلاح های دوربرد غربی اصرار می کند که دستاورد 

این کشور در میدان جنگ مشخص نیست.
این شبکه خبری با اشــاره به آغاز نشست های مجمع 
عمومی ســازمان ملل متحد در نیویورک از این هفته 
نوشــت: بحث درباره مجوز اوکراین برای اســتفاده از 
موشــک های دوربرد غربی برای حمله به عمق خاک 
روسیه، کانون توجهات علنی تر بین المللی قرار خواهد 

گرفت.
قرار است زلنســکی در سفر به نیویورک نه تنها با جو 
بایدن، رئیس جمهور آمریکا درباره ارائه موشــک های 
دوربرد صحبت کند بلکه احتمالاً با نامزدهای انتخابات 
ریاســت جمهوری این کشور در حاشیه نشست مجمع 

عمومی سازمان ملل در این زمینه رایزنی خواهد کرد.
این نشســت ها در حالی برگزار می شــوند که به گفته 
کارشناسان، اختلافات عمومی درباره انتقال موشک های 
دوربــرد به اوکراین، خطر تصمیم گیــری درباره آن را 
افزایش داده و ممکن اســت این موشــک ها که شامل 

موشــک های استورم شد و )ســایه طوفان( انگلیس و 
اسکالپ فرانسوی و سامانه های موشک تاکتیکی ساخت 
آمریکا موســوم به ATACMS می شوند، به گسترش 

جنگ منجر شوند.
دقیقاً یک ســال پیش، بایدن در نشســت مستقیم با 
زلنسکی در آمریکا تصمیم گرفت موشک های دوربرد 

آمریکایی را در اختیار اوکراین قرار دهد.
ابتــدا این خبر از این نشســت درز پیدا کرد و یک ماه 
دیگــر مقامات آمریکایی این تصمیــم دولت بایدن را 
تأیید کردند. زلنسکی در سخنرانی ۱۸ اکتبر )۲۶ مهر 
۱۴0۲(خود اعلام کرد که توافق با بایدن در حال اجرا 
اســت. چند ماه بعد روایت مشابهی درباره موشک های 
استورم شدوی انگلیســی مطرح شد. در آن زمان، بن 
والاس وزیر دفاع وقت انگلیس تأیید کرد که کشورش 
این موشــک ها را در اختیار اوکراین قرار داده است، اما 
اوکرایــن قول داده که از آنها بــرای به حمله به خاک 

روسیه استفاده نخواهد کرد.
سپتامبر )شــهریور( امسال، زلنسکی راهبرد به چالش 
کشیدن آشکارتر متحدانش را در پیش گرفته است. این 
درحالیســت که روسیه هشدار داده که لغو محدودیت 
اســتفاده از چنین موشک هایی به معنای جنگ با ناتو 
خواهد بود. این دو موضوع اســتفاده از این موشک ها 
را به یک معیار سیاســی تبدیل کرده که نقش تعیین 
کننده در میزان حمایت غرب از کی یف خواهد داشت.

به نوشته سی ان ان، زلنسکی اجازه نداده این موضوع 
اهمیت خود را از دســت بدهد و بعد از حمله روســیه 
به تأسیسات نظامی اوکراین، علناً متحدان غربی اش را 
به دلیل تردید در ارائه این موشــک ها مورد انتقاد قرار 

داده است. متئو سویل، مدیر علوم نظامی در اندیشکده 
خدمات رویال یونایتد در لندن، گفت: زلنســکی با این 
اقدام خطر می کند. او مشغول یک بازی سیاسی است و 
با این ادعاها متحدان غربی اش را برای جلب حمایت از 
این کشور دچار ارعاب می کند. اگر این اتفاق رخ دهد 

اختلافات سیاسی شدیدتری بروز خواهد کرد.
این شــبکه خبری در ادامه به اختلافات درباره مجوز 
اســتفاده از موشــک های دوربرد غربی و تأثیر آن در 
کاربــرد احتمالی آنهــا در جنگ اوکراین اشــاره کرد 
و افزود: مقامــات اطلاعاتی آمریکا بــر این باورند که 
90درصد از هواپیماهای روســیه که بمب های مرگبار 
شــلیک می کنند از قلمرو تحت کنترل اوکراین فاصله 
دارند، بنابرایــن خارج از برد موشــک های آمریکایی 
ATACMS هســتند. به گفته یک مقــام آمریکایی، 
روســیه به تازگــی دو هواپیمای خــود را از دو پایگاه 
 نزدیــک به مــرز اوکراین خــارج و در جبهه شــرقی 
مســتقر کرد. سی ان ان نوشــت: با این حال اوکراین 
هم چنین به ادعای خود درباره استفاده از موشک های 
دوربرد غربی برای حمله به اهدافی در خاک روســیه 
ادامه می دهد و چنین استدلال می کند که این بخشی 
از پازل پیچیده پایان دادن جنگ در کی یف است و به 
روسیه نشان خواهد داد که نمی تواند در مقابل متحدان 

اوکراین مقاومت کند.
به نوشته این رسانه، زلســنکی از یک سو با اطمینان 
ناشی از حمله به کورسک و از سوی دیگری تحت تأثیر 
چشم انداز آغاز ســومین زمستان سخت با قطعی های 
بــرق و فقدان تجهیزات و نیروی انســانی کافی، عازم 

نیویورک می شود.

فارس- ایالات متحــده به شــهروندان خود تأکید 
کرده اســت که »فوراً« از جنــوب لبنان و هم چنین 
مناطقی از جمله مناطق نزدیک به مرز ســوریه خارج 
شــوند. ســفارت آمریکا در بیروت اعلام کرده است 
که شــهروندان ایالات متحده تا زمانی که پروازهای 
تجاری در این کشــور در دســترس هستند، از لبنان 

خارج شوند. 
ایالات متحــده در اواخر مــاه ژوئیه به شــهروندان 
خود توصیه کــرده بود که به لبنان »ســفر نکنند«.

رژیــم صهیونیســتی در روزهای اخیر با دســت زدن 
بــه جنایتی دیگر بــا منفجرکــردن پیجرهای مردم 
لبنــان و نیروهای حزب ا...، موجب زخمی شــدن بالغ 
 بــر ۳ هــزار نفر شــده و ده ها تن را نیز به شــهادت 

رسانده بود.
اسرائیل در آخرین اقدام با جنگنده های خود مناطق 
»المحمودیــه«، »العیشــیه«، »عین قانــا« و اطراف 
منطقــه »زبقین« در جنوب لبنــان را هدف حملات 
خود قرار داده است.از ســوی دیگر نیروهای حزب ا... 

لبنان در عملیاتی تحت عنوان »هدهد« حیفا را هدف 
حملات گسترده و کوبنده خود قرار داده اند. 

در این عملیــات، مناطق »کریــات بیالیک« و چند 
نقطه دیگر در حیفا و در الجلیل ســفلی مورد تهاجم 
قرار گرفته اســت.به اذعان کانال ۱۳ اسرائیل حملات 
حزب ا... بــر مواضع و تأسیســات امنیتی و اقتصادی 
متمرکز بــوده و به چند منطقه به خصوص در حیفا و 
الکریوت برای اولین بار از سال ۲00۶ تاکنون خسارت 

وارد شده است.

سیانان:

 اوکراین دستاورد مشخصی در میدان جنگ نداشته است

آمریکا از شهروندان خود خواست لبنان را ترک کنند

اخبار کوتاه جهان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره140360311001001613مــورخ1403/05/29هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشــیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایحسینعلیایزدیفرزندرضاقلی
بشمارهشناسنامه12وکدملی2411337574صادرهازآبادهدرششدانگ
یکقعطهباغبهمساحت7143/25مترمربعپلاک1763فرعیاز4اصلی
مفروزومجزیشــدهازپلاک4اصلیواقــعدرفارسبخشهفتحوزه
ثبتملکشــیرازناحیهیکخریداریازمالکسهمعلیعسکرسیمی
طبقاســنادبهشــمارههای101171مورخ1350/02/24و104588مورخ
1350/02/24و132950مــورخ1352/05/17دفترخانه8شــیرازمحرز
گردیدهاســت.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15
روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرف
مدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:143/07/02

تاریخانتشارنوبتدوم:1403/07/17
849/ م الف 

محسن مظفری نیا 
رئیس ثبت اسنادو املاک شیراز- ناحیه ۱

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره140360311001001252مورخ1403/05/06هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
ســندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایســیدجمالالدینافراسیابی
فرزندسیدمحمدصادقبشــمارهشناسنامه2560513374وکدملی
2560513374صادرهازفســادرششــدانگیکقطعهزمینزراعی

مشجربهمساحت6503/96مترمربعپلاک308فرعیاز2206اصلی
مفروزومجزیشدهازپلاک2206اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزه
ثبتملکشیرازناحیهیکخریداریازمالکسهممشاعیخودشبه
شمارهسند51935مورخ1402/04/04دفترخانه200شیرازوسندشماره
51936مورخ1402/04/04دفترخانه200شیرازمحرزگردیدهاست.لذا
بهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشود
درصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهباشــندمیتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماه

اعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیک
ماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیم
نمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/07/02
تاریخانتشارنوبتدوم1403/07/17

852 / م الف - محسن مظفری نیا 
رئیس ثبت اسناد و املاک شیراز- ناحیه ۱

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره140360311001001614مورخ1403/05/29هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایقاسمقلیجانیفرزندمحمود
بشمارهشناســنامه928وکدملی2296574556صادرهازشیرازدر
ششــدانگیکقعطهباغبهمساحت3288/63مترمربعپلاک1764
فرعیاز4اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک4اصلیواقعدربخش
هفتحوزهثبتملکشــیرازناحیهیکخریداریازمالکسهمعلی
عســکرســیمیخانزنیانیطبقاسنادبهشــمارههای101171مورخ
1350/02/24و132950مورخ1352/05/17دفترخانه8شــیرازمحرز
گردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15
روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهی
بهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسید
ظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجع
قضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدم

وصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/07/02
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/07/17

848/ م الف 
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک شیراز- ناحیه ۱

نوبتاول:1403/07/02سبحان
نوبتدوم:1403/07/09سبحان

شــهرداريصدرادرنظرداردنســبتبهبرگزاريمناقصــهباموضوع
"عملیاتجابجاییشــبکهبرقخیابانابوریحان،خیابانکوهپایه،اصلاح
هندســیتقاطعهایبلوارمیثاقبهخیابانعطار)میدانمیثاق(واصلاح
هندسیحافظوســعدی)میدانحافظ("،طبقمشخصاتقیدشدهدر
اسنادمناقصه،ازطریقســامانهتدارکاتالکترونیکيدولتاقدامنماید.
کلیهمراحلبرگزاريمناقصهازدریافتاســنادمناقصهتاارائهپیشنهاد
مناقصهگرانوبازگشــایيپاکتهاازطریقدرگاهســامانهالکترونیکي
دولت)ســتاد(بهآدرسwww.setadiran.irانجامخواهدشدولازم
استمناقصهگراندرصورتعدمعضویتقبلي،مراحلثبتنامدرسایت
مذکورودریافتگواهيامضايالکترونیکيراجهتشــرکتدرمناقصه

محققسازند.
1-مبلغبراورداولیه:24.764.902.510ریال
2-تامیناعتبارازمنابعداخليميباشد.

3-مبلغتضمینشرکتدرمناقصهمبلغ1.240.000.000ریالميباشدکه
بهصورتضمانتنامهبانکيبااعتبارحداقل3ماههویافیشواریزنقدي
بهحســاب100830670088نزدبانکشهردرشعبهصدرابهنامسپرده

شهرداريصدراباشد.
4-مبلــغخریداســنادمناقصهمبلــغ3.400.000ریالبهحســاب
100805891412نزدبانکشــهروبارگذاریتصویرفیشبههمراهاسناد

پاکتبميباشد.
5-ســپردهنفراتاول،دوموسومدرصورتيکهحاضربهانعقادقرارداد

نشوندبهنفعشهرداريصدراضبطخواهدشد.
6-هزینهدرجآگهينوبتاولودومبرعهدهبرندهمناقصهميباشد.

7-شهرداريدرردیاقبولپیشنهاداتمختارخواهدبود.
8-سایرشرایطوجزئیاتدراسنادمناقصهمندرجاست.

9-تاریخانتشارمناقصهدرسامانهتدارکاتالکترونیکيدولتازساعت
10صبحمورخ1403/07/02ميباشد.

10-آخرینمهلتدریافتاسنادمناقصهازسایتساعت11مورخ1403/07/09
ميباشد.

11-آخرینمهلتارائهپیشــنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهتا
ساعت12مورخ1403/07/21ميباشد.

12-زمانبازگشایيپاکتهادرساعت13مورخ1403/07/21ميباشد.
متقاضیانميبایســتمدارکپاکتهايالف-ب-جدرسامانهبارگذاري
نمایندشــهرداريازدریافتحضوريپاکاتطبققانونمعذورميباشد
وفقطاصلضمانتنامهراپسازبارگذاريدرسایتستاد)پاکتالف(به
صورتفیزیکيتاساعت12مورخ1403/07/21درپاکتسربستهوبادرج
کاملمشخصاتشرکتوشمارهتماسبهواحددبیرخانهمرکزيشهرداري
صدرابهآدرسزیرتحویلنمایند.آدرس:استانفارس-شهرصدرا-بلوار
کدپستي:7199433869 مرکزيشــهرداريصدرا پاسدارانساختمان
شــمارهتماسواحدامورقراردادها:36417818-071واطلاعاتتماس
ســامانهســتادجهتانجاممراحلعضویتدرســامانه:مرکزتماس

41924-021دفترثبتنام85193768-88969737
شناسهآگهی:1791065

-1م الف-مجتبی پارسایی-شهردار صدرا

آگهی تجدید مناقصه جابجایی شبکه برق خیابان ابوریحان، کوهپایه و اصلاح 
هندسی تقاطع های میدان میثاق و میدان حافظ شهر صدرا
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اروپا



آگهی ثبتی و دادگستری

وزیر راه و شهرسازی:
اجازهتغییرکاربریمدارسرانمیدهیم

ایسنا- فرزانه صادق، وزیر راه و شهرسازی بر اولویت توسعه مدارس در شهرهای 
جدید تأکید کرد و گفت: باید از مدارس موجود در شــهرها در برابر درخواســت 

تغییر کاربری آن ها مراقبت کنیم.
وزیر راه و شهرسازی  صبح روز گذشته ) اول مهرماه( با حضور در مدرسه دخترانه 
حاج حسین مکتبی و اولاده در منطقه ۱۶ تهران، زنگ شروع سال تحصیلی جدید 
را نواخت و با دانش آموزان در کلاس درس حاضر شــد و نســبت به شور و شعف 

موجود میان دانش آموزان ابراز خرسندی کرد.
وی اظهار کرد: یکی از برنامه های مهم وزارت راه و شهرســازی، به ویژه در شرکت 
عمران شــهرهای جدید، توسعه سرانه های خدماتی اســت و مدارس در اولویت 

برنامه های این شرکت قرار دارد.
وزیر راه و شهرســازی تصریح کرد: در شهرهای دیگر نیز باید در برابر درخواست 

تغییر کاربری از مدارس مراقبت کنیم.

آیاعددیارانهکمکمعیشتیخانوارهاافزایش
خواهدیافت؟

مهر-آیا امســال یارانه ها افزایش می یابد؟ در حالی که ارائه لایحه بودجه ســال 
۱۴۰۳ به مجلس شــورای اســلامی از افزایش ۱۵ درصدی منابع هدفمندسازی 
یارانه هــا حکایت دارد این پرســش در اذهان یارانه بگیران ایجاد شــده اســت 
 که آیــا مبلــغ یارانه دریافتــی خانوارهــای ایرانی بــه همین میــزان افزایش 

خواهد یافت یا خیر؟
طیبه حســینی، سخنگوی ســازمان هدفمندی یارانه ها گفت: طبق قانون بودجه 
رقم یارانه ای که ســازمان هدفمند سازی یارانه ها دارد پرداخت می کند بر مبنای 
دهک هــای اول تا ســوم ۴۰۰ هزار تومان به ازای هر فــرد و دهک های چهارم تا 

نهم به ازای هر فرد ۳۰۰ هزار تومان به حساب سرپرستان خانوار واریز می شود.
وی افزود: هیچ برنامه ای برای افزایش این مبلغ یارانه وجود ندارد و طبق آن رقم 
که در جدول ۱۴ قانون بودجه برای سازمان هدفمند سازی یارانه ها مشخص شده 
بر همان اساس تا پایان سال ۱۴۰۳ یارانه با این مبالغی که خدمتتان عرض کردم 

پرداخت خواهد شد. 
همچنین حســینی خاطرنشان کرد: از نیمه اول سال ۱۴۰۳ گذشته ۱۰۰ درصد 
منابعی که باید در ۶ ماه اول ســال محقق می شد تقریباً ۵۳/۵2 درصد آن محقق 
شده و هم اکنون هم ۵۰ درصد کسری منابع داریم به همین جهت امکان افزایش 

یارانه ها وجود ندارد.

رئیس سازمان بورس:
مؤلفههاینوسانسازرادربازاربهحداقلمیرسانیم



 ایرنا- حجت اله صیدی، رئیس ســازمان بورس و اوراق بهــادار گفت: در دوره 
مدیریــت جدید ضمن پرهیــز از اتخاذ تصمیم های خلق الســاعه باید مؤلفه های 
اثرگذار در ایجاد نوســان را به حداقل برســانیم و زمینه را برای تشــکیل کانون 

سهامداران حقیقی فراهم کنیم.
حجت اله صیدیدر نشســت هم اندیشی با مدیران ارکان بازار سرمایه، افزود: تلاش 
می کنیم تا از طریق همکاری  بین ارکان بازار سرمایه، زمینه ایجاد بازاری شفاف و 
روان  را فراهم کنیم. رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار که پیشتر در آیین تکریم 
و معارفه خود در هفته گذشــته نیز بر لزوم توسعه بورس های کالایی تأکید کرده 
بود، بار دیگر لزوم اهتمام به اجرای این برنامه را یادآوری کرد و اظهار داشــت: به 
دنبال انجام سلســله اقداماتی هستیم تا بورس کالا و بورس انرژی بزرگ شوند و 

در مسیر توسعه قرار بگیرند.
وی با اعــلام اینکه تعامل با نهادهای ذی ربط در داخــل و بیرون دولت از جمله 
برنامه ها و دســتور کارهای اصلی سازمان بورس در دوره جدید است، تصریح کرد: 
همــه تلاش خود را برای موفقیت در این زمینه به کار می گیریم و زمینه افزایش 
این همکاری ها را ایجاد خواهیم کرد. صیدی گفت: از گذشــته در بازار با ریسک 
سیستماتیک ناشی از تصمیم گیری های دولت مواجه بوده ایم، این امر همیشه در 
دولت های مختلف و با رویکردهای متفاوت نیز وجود داشته است و تلاش می کنیم 

این ریسک را در دوره جدید تا حد امکان کاهش دهیم.
رئیــس ســازمان بــورس و اوراق بهادار با تأکیــد بر پرهیز از اتخــاذ تصمیمات 
خلق الســاعه در بازار ســرمایه، اظهارداشــت: دســتور کار ما حرکت به ســمت 
 تصمیمات پیش بینی پذیر اســت و به طور حتم تلاش خود را در این زمینه به کار 

خواهیم گرفت. 
صیدی با بیان اینکه ســازمان بورس در آینده جلساتی را به صورت اختصاصی با 
کانون کارگزاران و کانون نهادهای سرمایه گذاری برگزار خواهد کرد، افزود: تلاش 
می کنیم تا زمینه تشــکیل کانون ســهامداران حقیقی را نیز برای پیگیری منافع 

سهامداران فراهم کنیم.

دبیر کانون سراسری انبوه سازان:
ادغاموزارتراهومسکنازابتداغلطبود

تسنیم- فرشــید پورحاجت، دبیر کانون سراسری انبوه سازان گفت: شرایط ۱۳ 
سال اخیر نشان می دهد ادغام وزارت راه و ترابری و مسکن و شهرسازی نتوانست 
شــرایط ایده الی را برای کشور ایجاد کند. فرشــید پورحاجت در رابطه با تفکیک 
وزارت راه و شهرســازی، اظهار کرد: شرایط ۱۳ سال اخیر نشان می دهد که ادغام 
وزارت راه و ترابری و مسکن و شهرسازی نتوانسته در حوزه مسکن شرایط ایده الی 

را برای کشور ایجاد کند.
وی افزود: در بخش حمل ونقل نیز متأسفانه بستر مناسبی ایجاد نشده است.

وی با بیان این که وضعیت بخش مسکن و حمل ونقل حاکی از آن است که ادغام 
دو وزارتخانه ذکر شــده اشــتباه بود، اضافه کرد: شــاید هم دلیل این ناکامی آن 
باشــد که نظام حکمرانی در بحث ادغام نتوانست مسیر مشخصی را در دو بخش 

مهم فنی، اقتصادی و استراتژیک کشور طی کند.
دبیر کانون سراســری انبوه ســازان تأکید کرد: خروجی این شده که امروز فضای 

آرامی برای مردم و فعالان در بخش راه و مسکن فراهم نشده است.

در روز سبز شاخص بورس؛
۲۶۵میلیاردتوماننقدینگیحقیقیهاازبازارسرمایه

خارجشد
 باشگاه خبرنگاران- علیرضا روستا،کارشــناس بازار سرمایه گفت: اول مهرماه 
حجم معاملات در ســهام، حــق تقدم و صندوق های ســهامی ۹ میلیارد و 2۰۰ 

میلیون برگ سهم با ارزش معاملاتی ۳۷۴۶ میلیارد تومان بود.
کارشــناس بازار ســرمایه گفت: اول مهرماه شــاخص کل بورس با افزایش ۰/۰۹ 
درصد و ۱۸۹۳ مثبت به عدد 2/۰۹۸/۸۹۸ رســید. شــاخص کل هم وزن نیز با 

افزایش ۰/۳۱ درصد و 2۱۶۱ واحد افزایش به ۶۸۹/۷۶۶ رسید.
او افزود: حجم معاملات در ســهام، حق تقدم و صندوق های سهامی ۹ میلیارد و 
2۰۰ میلیون برگ سهم با ارزش معاملاتی ۳۷۴۶ میلیارد تومان بود. سرانه خرید 
۳2 میلیون و ۵۰۰ هزار تومان و ســرانه فروش ۳۵ میلیــون و ۴۰۰ هزار تومان 
بود. امروز خروج 2۶۵ میلیارد تومان از ســهام و حق تقدم و صندوق ســهامی را 

شاهد بودیم.
این کارشناس بازار سرمایه می گوید: ۵۸ درصد بازار مثبت یعنی ۴۵۹ نماد و ۴2 
درصد بازار منفی یعنی ۳۳۶ نماد به پایان معاملات رســیدند. بیشترین ورود پول 
به صنعت کانه های فلزی با ۵۵ میلیارد تومان و بیشترین خروج پول با ۶۸ میلیارد 

تومان از صنعت حمل و نقل و انبارداری بود.
روســتا اظهــار کرد: بازار بــا توجه به ریســک های برون مــرزی و منطقه ای از 
 یــک طرف و از طــرف دیگر حمایت های تیــم اقتصادی دولــت عرضه و تقاضا 
در ســاعات مختلف از یکدیگر پیشــی گرفتند اما در نهایت تقاضا برای عرضه ها 

به خوبی وجود داشت.

5 سال سی ویکم  شماره 6380 اقتصاددوشنبه 1403/07/02                                  
راهوشهرسازی

 ایســنا- ســمیه گلپور، رئیس کانون عالی 
انجمن هــای صنفــی کارگران ایــران با ابراز 
همدردی و اعلام تســلیت و تعزیت به جامعه 
کارگری به ویژه خانواده هــای کارگران جان 
باخته در معدن ذغالسنگ طبس، این حادثه 
را ناشــی از اهمال در سیســتم های اجرایی 
و نظارتی دانســت و خواســتار پاســخگویی 
مســئولان دســتگاه های مربوطــه در ایــن 

خصوص شد.
 ســمیه گلپور با انتقاد از پائین بودن مسئله 
ایمن ســازی در معــادن حادثه خیــر اظهار 
کــرد: این فاجعه دردنــاک حاصل اهمال در 
استانداردســازی و سالم ســازی محیط کار از 
سوی مسئولان مربوطه در وزارت صمت، کار 

و بهداشت قلمداد می شود.
وی با انتقاد شــدید از تکرار این گونه حوادث 
تلــخ گفت: چرا نتایج و گزارشــاتی که منجر 
به حل این معضل بزرگ کارگری در مشاغل 

ســخت و زیان آوری چون معدنکاری می شود 
در مورد حوادث تلخ قبلی نظیر معدن یورت، 
معدن طزره و معدن شازند منتشر نمی شود؟ 
چرا باید همه ساله شاهد جان باختن تعدادی 

از جوانان شــاغل در معادن کشور باشیم که 
بــا عرق جبین و کد یمین بــا حداقل حقوق 
غیرمکفــی مصــوب شــورای عالــی کار در 
سخت ترین شــرایط کار می کنند و نمی دانند 

که آیا صبح که از منزل خارج می شوند چقدر 
شانس دیدن عزیزانشان را خواهند داشت؟

گلپور بــا یادآوری ارزش جــان معدنکاران و 
لزوم توجه به این اصل مهم از سوی صاحبان 
معادن گفت: در تمام دنیا غالباً کارگران معدن 
صاحب ســهمی ولو اندک از معدنی هستند 
کــه در آن کار می کنند، ولــی آیا در معدن 
 یورت،   طرزه و شازند نیز چنین است؟ اساساً 
معادن چقدر  استانداردســازی  و  ایمن سازی 

اجرا می شود؟
این مقام کارگری مسئولان را در جان باختن 
این کارگران مظلوم پاســخگو دانست و گفت: 
اگــر معدن امن نیســت چــرا در آن فعالیت 
انجام می گیرد و کارگران با ناامنی در آن کار 
می کنند؟ چرا دســتگاه های نظارتی و قضایی 
بــه این مســئله ورود نمی کنند؟ مگر ســال 
گذشته به مقاوله نامه ۱۵۵ سازمان جهانی کار 
در زمینه ایمنی و بهداشــت کار نپیوستیم؟ 

هنوز داغ معدن کاران مظلومی که چندی قبل 
از همین معادن حادثه خیر عروج کردند سرد 
نشده است که چنین اتفاق ناگواری را در اثر 
اهمال کاری در نظارت و اجرا شاهد هستیم.

به گفتــه وی همه ســاله حــوادث معدنی، 
جــاده ای و حین اشــتغال کارگــران به ویژه 
کارگران ســاختمانی در مشاغل مختلف جان 
صدهــا و هــزاران نفر را می گیــرد ولی برای 
حفاظت از جــان کارگران معــدن برنامه ای 
وجود ندارد و نکته جالب این اســت که بحث 
صلاحیت ایمنی پیمانکاران از شروط مناقصه 
حذف می شود. گلپور با بیان اینکه این فاجعه 
ناشــی از اهمال در سیســتم های اجرایی و 
نظارتی است و هیچ کدام قابل توجیه نیست، 
گفت: به عنوان رئیس یکی از ســه تشــکل 
بــزرگ کارگری از مســئولان می خواهیم که 
هر چه ســریع تر در این خصــوص به جامعه 

کارگری توضیح داده شود.

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران:

حادثهمعدنطبسناشیازاهمالدرسیستمهایاجراییونظارتیاست

ایسنا- سیدستار هاشمی، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: 
درباره بحث فیلترینگ باید گفت محور این کار شــورای عالی فضای 
مجازی و مرکز ملی فضای مجازی اســت اما سلسله جلساتی برگزار 

شده و امروز هم جلسه ای در این زمینه داریم. 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در حاشیه آیین آغاز سال تحصیلی 
جدید درباره برنامه خود جهت بهبود تجربه کاربران از اینترنت اظهار 
کرد: در اینجا دو نگاه وجــود دارد، اول اینکه نظارت هایمان در این 
زمینــه را تقویت کنیم و این کار را در دوره جدید با جدیت پیگیری 
خواهیــم کرد و دوم این که زیرســاخت ها را تقویت کنیم که هر دو 

موضوع به صورت جدی در دستور کار قرار دارد.
وی افــزود: آقــای رئیس جمهور محترم هم بحــث رضایت مردم را 
مطالبه می کنند و مرتب در جلســات هیئــت دولت به این موضوع 
تأکید دارند و مکلف هستیم که این را پیگیری کنیم. برنامه مشخص 
فعلًا این اســت که طراحی در حال انجام اســت و گام به گام پیش 
می رویم. جالب اســت بدانید که در جلسه شــورای معاونان ضمن 
معارفه معاونان جدید یکی از موضوعات جدی که بر آن تاکید کردم 
این است که به صورت دوره ای و مرتب در تعامل با خبرنگاران باشند 

و نشست های رسانه ای بگذارند و پاسخگو باشند.    
وی همچنین درباره موضوع فیلترینــگ توضیح داد: محور این کار 
شــورای عالی فضای مجازی و مرکز ملی فضای مجازی اســت اما 
سلســله جلساتی برگزار شــده و امروز هم جلسه ای داریم. پیگیری 
 می کنیــم و اجازه بدهیــد این موضوعات را در فضای کارشناســی 

دنبال کنیم.
وی ادامــه داد: در بحث هوش مصنوعی نیــز ظرفیت های مختلفی 
وجود دارد. یکی از آنها ســازمان ملی هوش مصنوعی اســت که با 
آنها جلســه ای داشــتیم؛ در کنار آن در این بخش معاونت علمی و 
فناوری ریاســت جمهوری نیز حضور دارند و باید همه ظرفیت ها را 

در قالــب هم افزایی پای کار بیاوریم و به زودی در مورد آن صحبت 
خواهیم کرد.    

هاشــمی همچنین با اشــاره به برنامه ورود رشــته آی سی تی به 
مدارس، تشــریح کرد: با آموزش و پرورش در حال تعامل هســتیم؛ 

این تکلیف ماست و حتماً کار را پیگیری خواهیم کرد.
وزیــر ارتباطات در پاســخ به ســؤالی دربــاره اقداماتــی که برای 
بهبــود کیفیت اینترنت در دســتور کار قــرار دارد، گفت: در بحث  
ارتباطــات ما قائــل به افزایش کیفیت هســتیم. ما یــک تیمی را 
برای این موضوع تشــکیل دادیم که در حال بررســی ابعاد مختلف 
 هســتند. تعدادی از گلوگاه های مهم حوزه ارتباطات کشور به ویژه
 در بخش های بین استانی شناسایی شده که تقویت آن ها در دستور 

کار قرار دارد.  
وی در پایــان تأکید کرد: امیدواریم با تقویت زیرســاخت ها، مردم 
احســاس کنند که کیفیت ارتباطات بهبود یافته است. این اقدامات 
به صورت گام به گام پیش می رود و از همکارانم درخواست کرده ام این 

مسئله را پیگیری کنند.

تســنیم- در حالی مطابق آمارهای بانک مرکزی خانوار 
ایرانــی در گذشــته ۴۰درصد دســتمزد خــود را صرف 
خوراکی ها می کرد که اکنون با توجه به گرانی ها این رقم به 

2۵درصد رسیده است.
 همواره تأثیر گرانی ها برای ســفره کارگر بسیار زیاد است، 
کارگرانی که برای تأمین معاش خود مجبورند چند جا کار 

کنند تا از پس هزینه های زندگی بر بیایند.
 در روزهای ابتدایی شــروع به کار دولــت چهاردهم خبر 
 گرانــی نان و شــیر برای ســفره کوچک برخــی کارگران 
شــوک آور بود و به زودی با گران شــدن قیمت شیر باید 
منتظر گرانی لبنیات هم باشند. همین گرانی باعث کمرنگ 

شدن لبنیات از سفره کارگران خواهد شد.
کارگرانی که حدود۷۰درصد درآمد خود را صرف مســکن 
می کننــد دیگر پولی ندارند که بخواهنــد تمام و کمال به 
ســبد خوراکی کامل فکر کنند، گرانی ها هم مزید بر علت 
می شود تا هر روز یک قلم از خوراکی را از سفره خود حذف 

یا کمرنگ کنند.
کاهش قدرت خرید آحاد جامعه، رکود، سرکوب دستمزدها، 
کوچک شدن سفره ها، خروج گوشت و مرغ از سفره و تغذیه 
مردم همه نشــان از جیب خالی کارگــران با واقعی نبودن 

دستمزد دارد.
میزان دســتمزد تا حتی عقب تر از ســبد معیشت است که 
احمد میدری، وزیر کار معتقد اســت کسانی که فقر مطلق 

دارند شاغل اند، اما درآمدشان کفاف نمی دهد.

احمد میــدری با اعلام اینکه ۳۰درصد از جمعیت کشــور 
زیــر خط فقر هســتند، گفت: اغلب کســانی کــه به فقر 
مطلق دچارند شــغل و درآمد دارنــد، اما درآمد آنها کفاف 

زندگی شان را نمی دهد.
حالا تصــور کنید کارگرانــی که در امــورات روزمره خود 
 گرفتار هســت موج هر روز گرانی ها چه تأثیراتی بر ســفره 

کارگران دارد.
سهمخوراکیهاازسفرهخانوارکمشد

ســمیه گلپور، رئیــس کانــون عالی انجمن هــای صنفی 
کارگری کشــور معتقد است: مطابق آمارهای بانک مرکزی 
خانوار ایرانی در گذشــته ۴۰درصد دستمزد خود را صرف 
خوراکی ها می کرد، اکنون بــا توجه به گرانی ها این رقم به 
2۵درصد رسیده است. یعنی سفره جامعه کارگری کوچک 

شده است.
گلپور درباره هزینه های اقــلام مصرفی خانوار ایرانی گفت: 
مطابق بررســی های آماری بانک مرکزی از هزینه های اقلام 
خوراکی خانوار شــهری و روســتایی که به صورت ماهیانه 
اســتخراج می شود مشــاهده می شــود که در گذشته یک 
خانوار کارگری ۴۰درصد درآمــد خود را صرف هزینه های 
ســبد خوراکی ها می کرد که این رقــم اکنون به2۵ درصد 

رسیده است. 
ایــن به این معنی اســت که کارگران با توجــه به افزایش 
هزینه های زندگی )مسکن،بهداشــت، آموزش( دیگر امکان 
صرف کردن۴۰درصد درآمد خــود برای خوراکی را ندارند 

و اکثــر آنها دچار ســو تغذیه و بیماری های ناشــی از آن 
می شــوند. یعنی تغذیه در خانواده ایرانی افت یافته است.
در فضایی که پنجره جمعیتی در حال بســته شــدن است 
کارگران ایرانی آینده به لحــاظ تغذیه ای ضعیف و بی بنیه 

بار می آیند.
رئیس کانــون عالــی انجمن های صنفی کارگری کشــور 
گفــت: در قانــون برنامه بودجه هر ســاله رشــد و صعود 
 مالیــات را داریم. در ســال ۱۴۰۳ هم ایــن موضوع دیده 
خبــر  اینکــه  بــدون  کارمنــدان  و  می شــود.کارگران 
 داشــته باشــند قبــل از واریــز حقــوق، مالیــات از آنها 

کسر می شود.  
این در حالی اســت که دولت فکری برای دستمزد کارگران 
ندارد دســتمزدی که بــه معنی واقعــی جوابگوی بخش 
کمی از هزینه های زندگی اســت. بهانه های نخ نما شــده 
دولت در ســرکوب مزدی واقعاً  عجیب است. به طور مثال 
 اینکــه دولتی ها اعتقاد دارند دســتمزد باعــث ایجاد تورم 
می شــود موضوعی اســت که با یک گزارش میدانی کوتاه 
می توان به آن رسید که اســتدلال دولتی ها اشتباه است. 
کارگران اگر قدرت خرید نداشــته باشند, قدرت خرید کالا 
و محصــول تولید ملی را ندارنــد. زمانی که کارگران خرید 
نکنند رکود درجامعه رشد پیدا می کند. این در نهایت باعث 

مهاجرت نیروی کار ایرانی می شود.
پیشنهادتازهبرایحفظقدرتمعیشتکارگران

فتح ا... بیات، رئیس اتحادیــه کارگران قراردادی و پیمانی 

در گفت وگویــی با اشــاره به طــرح نماینــدگان مجلس 
بــرای اصلاح مــاده ۴۱ قانون کار گفت: بــا توجه به آنکه 
نماینــدگان مجلس در ابتکار عملی تازه نســبت به اصلاح 
ماده ۴۱در جهت تقویت معیشــت و واقعی شدن دستمزد 
 کارگران گام برداشــته اند، پیشــنهاد می کنیــم که امکان

 تعیین دوبار در سال حقوق و دستمزد کارگران را در قانون 
فراهم کنند.

وی در توضیح بیشتر افزود: در ماده ۴۱قانون کار گفته شده 
شــورای عالی کار موظف است  همه ســاله  میزان حداقل 
مزد کارگران را با درنظر گرفتن شــرایطی تعیین کند ولی 
تفســیری که از واژه ســالانه صورت گرفته این اســت که 
دســتمزد در سال یکبار تعیین و تصویب شود، در حالی که  
قانون صراحتاً اعلام نکرده دســتمزد کارگران تنها یکبار در 
سال تعیین شود، بنابراین از نمایندگان مجلس درخواست 
می کنیــم در جریان اصلاح ماده ۴۱ قید شــود در صورتی 
که شــرایط اقتصادی نامساعد و بحرانی بود یا تورم افزایش 
داشــت، در نیمه دوم سال دستمزد کارگران مجدد بررسی 

و ترمیم شود.

تســنیم- طبق قانون جهش تولید مســکن، بانک ها باید 
2۰ درصد از تســهیلات پرداختی خود را به ساخت مسکن 
اختصاص دهند و اگر این بند از قانون اجرایی نشود، بانک ها 
مشــمول پرداخت جریمه به دولت می شــوند. براساس این 
قانــون، اگر بانک ها به این وظیفه تمکین نکنند، باید معادل 
یک پنجم عدد تعهدشــده، جریمه به ســازمان امور مالیاتی 
پرداخت کنند. مبالغ این جرائم نیز به صندوق ملی مســکن 
واریز خواهد شــد تا در عرصه های ساخت وساز مسکن به کار 
گرفته شود هرچند طبق گفته اسماعیلی، مدیرعامل صندوق 
ملی مســکن تاکنون هیــچ مبلغی از کــم کاری بانک ها به 
صندوق واریز نشده اســت. تازه ترین آمارهای بانک مرکزی 
نشــان می دهد که بانک ها همچون گذشته مایل به اجرای 
این بند از قانون نیســتند و عملکردشان در خصوص قانون 
جهش مســکن تأیید می کند که پرداخت تسهیلات در این 
بخش مخصوصاً در نهضت ملی مسکن باب میل شان نیست. 
به گواه آمار رســمی بانک مرکزی، بیــن 2۶ بانک، ۱۷ بانک 
تا پایان تیرماه ســال جاری حتی یک ریــال هم به نهضت 
ملی مســکن وام ندادند و این درحالی اســت که عملًا این 
 بانک ها مشمول جریمه می شــوند و جرایم را باید به دولت 

)صندوق ملی مسکن( بپردازند.
برآوردها نشــان می دهد میزان ایــن جرایم به بیش از ۳۰۰ 
هزار میلیارد تومان رســیده اســت. پیش از این مدیرعامل 
صندوق ملی مسکن با اعلام این که جریمه مالیاتی بانک هایی 
که تسهیلات مسکن ندادند، طی سال های ۱۴۰۰، ۱۴۰۱ و 
۱۴۰2 حدود 2۵۰هزار میلیارد تومان است، گفته بود بانک ها 
با روش های حقوقـــی به دنبال لغو بخشــی از قانون جهش 
تولید مسکن هستند، با این حال اما بانک ها باز هم از عمل به 

تعهدات خود در این بخش سر باز می زنند و بهانه هایی مانند 
عدم  ارســال مشخصات متقاضیان به بانک ها از سوی وزارت 

راه و شهرسازی را مطرح می کنند.
البته به نظر می رسد با توجه به افزایش سقف وام مسکن ملی 
از ۵۵۰ بــه ۸۰۰ میلیون تومان همچنان باید شــاهد تکرار 
بی توجهی بانک ها به اجرای قانون جهش تولید مسکن باشیم. 
هرچنــد گزارش های میدانی نشــان می دهــد بانکها این بار 
به بهانه عدم  ابلاغ وام ۸۰۰میلیونی از پرداخت این تسهیلات 
طفره می روند و می گویند: منتظر ابلاغ بخشــنامه از ســوی 

بانک مرکزی هستیم!
طبق اعلام وزارت راه و شهرسازی، هم اکنون نزدیک به یک 
میلیون متقاضی مؤثر طرح نهضت ملی مســکن در کشــور 
وجود دارد، اما به دلیل عدم تأمین اعتبار از سوی نظام بانکی، 

امکان پاسخگویی به متقاضیان وجود ندارد.
وزارت راه  و شهرســازی البته در ماه های گذشته گلایه های 
متعددی از نظام بانکی در این بخش داشته است و تأکید دارد 
که یکی از مهمترین چالش ها در طرح نهضت ملی مســکن 
بحث تأمین مالی و تسهیلات بانکی است که باید این موضوع 

را در شورای عالی مسکن پیگیری کرد.
احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد دولت سیزدهم در اواخر سال 
۱۴۰2 اعلام کــرده بود که از ابتدای اجــرای قانون جهش 
تولید مســکن در مهر ماه سال ۱۴۰۰ تا پایان شهریور سال 
۱۴۰۱، رسیدگی هایی توسط سازمان امور مالیاتی انجام شد 

و مشخص گردید که بانک های متخلف باید ۵۹ هزار میلیارد 
تومان، جریمه عدم پرداخت تسهیلات مسکن پرداخت کنند، 
این رأی اولیه ســازمان بود اما 2۶ هــزار میلیارد تومان، در 
مرحله تجدیدنظر نیز قطعی شــده اســت و باید در روزهای 
آتی و پس از ابلاغ رأی، توســط بانک های متخلف پرداخت 
شــود. اعلام جریمه 2۶هزارمیلیاردی در همان مقطع باعث 
اعتراض بانک ها شــد؛ بانک ها توپ کــم کاری خود در این 
بخش را به زمین مشــکلات نرم افزاری و عدم ارجاع متقاضی 
به بانک ها انداختند. بانک هــا معتقدند این جریمه نامعقول 
بود چراکه وزارت راه و شهرســازی اسامی افراد واجد شرایط 
را به بانک ها اعلام نکرده بود و بانک ها قاعدتاً نمی توانســتند 
تسهیلات را پرداخت کنند. هرچند ســازمان مالیاتی هنوز 
هیچ اطلاع رســانی در خصوص سرانجام اخذ جرایم مالیاتی 
از بانک ها در حوزه قانون جهش تولید مسکن نداشته است و 

انتظار می رود به زودی در این خصوص خبرهایی را بشنویم.
تازه ترین گزارش از عملکــرد بانک ها در قانون جهش تولید 
مســکن تا ۳۱ تیر ماه نشان می دهد که ۱۷ بانک در نهضت 
ملی مسکن حتی یک ریال هم تسهیلات پرداخت نکرده اند.

عجیب اینجاست بانک هایی که طبق آمار بانک مرکزی حتی 
یک ریال هم تســهیلات در این بخــش پرداخت نکرده اند 
مدعی هستند که به وظایف خود در این حوزه عمل کرده و 

تسهیلات را پرداخت کرده اند.
در گزارش هــای قبلی هم عملکرد بانک هــا در نهضت ملی 

مســکن بسیار ضعیف ارزیابی شــده بود و در گزارش فعلی 
نیز این وضعیت تکرار شــده اســت؛ مانند آمارهای قبلی از 
بین 2۶ بانک، ۱۷ بانک عملکردشان در این بخش همچنان 

صفر بوده است.
بانک های مسکن، سپه، ملی، تجارت، ملت، صادرات، صنعت 
و معدن و توسعه صادرات تنها بانک هایی بودند که در تاریخ 
منتهی به ۳۱ تیر ماه امســال جمعاً ۷۴۸/۷۱۷ میلیارد ریال 

تسهیلات در نهضت ملی مسکن پرداخت کرده اند.
عملکرد بانک مســکن در مشــارکت نهضت ملی مسکن در 
تاریخ مورد گــزارش، ۶2۹/۵۷۶ میلیارد ریال، بانک ســپه 
۱2/۹۴۱ میلیــارد ریال، بانک ملــی ۳۴/۳۶2 میلیارد ریال، 
تجارت، 22/۴۸2 میلیارد ریال، ملت ۴۶/۵۰۴ میلیارد ریال، 
صــادرات ۹۰ میلیارد ریال، صنعت و معــدن ۷۵۰ میلیارد 
ریال و توسعه صادرات ایران ۱/۵2۰ میلیارد ریال بوده است. 
گفتنی است عملکرد بانک صنعت و معدن و توسعه صادرات 

در ماه گذشته در این بخش بدون تغییر بوده است.
بانک سینا در گزارش های قبلی عملکرد صفر داشت ولی در 
بررســی جدید ۴۹۱ میلیارد ریال تسهیلات در نهضت ملی 
مسکن پرداخت کرده اســت، بنابراین با پرداخت تسهیلات 
نهضت ملی مسکن در گزارش جدید آمار بانک هایی که این 
تســهیلات را پرداخت نمی کنند از ۱۸ به ۱۷ بانک کاهش 

یافته است.
عملکرد بانک هــای اقتصاد نوین، ایران زمین، گردشــگری، 
مؤسسه ملل، کارآفرین، شهر، سامان، پست ایران، پاسارگاد، 
پارسیان، آینده، رفاه کارگران، توسعه تعاون، دی، کشاورزی، 
خاورمیانه و سرمایه در مشارکت نهضت ملی مسکن به روایت 

تازه ترین آمار بانک مرکزی صفر بوده است.

توضیح وزیر ارتباطات درباره آخرین وضعیت رفع فیلترینگ

کاهش سهم غذا در سبد هزینه ای کارگران به ۲۵ درصد

کوتاهی بانک ها در نهضت ملی مسکن
تکلیفجرایمبانکهاچهشد؟

رفاه

بورس

مسکن

بانک

بورس

ارتباطات انرژی

اقتصادکلان

دبیرکل مجمع کشورهای صادرکننده گاز:

تلاش وزیر نفت ایران برای ارتقای گفت وگوها 
در زمینه امنیت انرژی ستودنی است

 
 ایرنا- محمد حامل، دبیرکل مجمع کشــورهای صادرکننده گاز در نامه ای به محســن پاک نژاد، وزیر 
نفت ایران نوشــت: تعهد وزیر نفت ایران به ارتقای گفت وگوها در زمینه گاز طبیعی و امنیت انرژی در 

چارچوب جی ئی سی اف ستودنی است و با اهداف مجمع دارای هماهنگی کامل است.
محمــد حامل که شــهریورماه برای دیدار با وزیر نفت ایران و برگزاری جلســات هماهنگی بیســت و 
ششمین اجلاس وزارتی مجمع کشورهای صادرکننده گاز به تهران آمده بود، در نامه ای از میهمان نوازی 

و اقدام های لازم برای برگزاری بیست و ششمین اجلاس وزارتی جی ئی سی اف قدردانی کرد.
در متن نامه محمد حامل خطاب به محسن پاک نژاد، وزیر نفت جمهوری اسلامی ایران آمده است:

بدین وسیله مراتب قدردانی صمیمانه خود به جهت استقبال گرم و میهمان نوازی سخاوتمندانه جنابعالی 
از اینجانب و هیئت همراه در طول دیدار از تهران را تقدیم می دارم.

در ادامه نامه تأکید شــده، از دیدار و گفت وگوی مفید پیرامون موضوع های مشترک مورد علاقه به ویژه 
در خصوص اقدام های لازم برای برگزاری بیست و ششمین اجلاس وزارتی جی ئی سی اف تشکر می کنم.
دبیرکل مجمع کشــورهای صادرکننده گاز در ادامه نامه خودنوشت: همچنین از تیم وزارت نفت ایران 
به ویژه آقای اســدزاده، معاون امور بین الملل و بازرگانی، و دکتر افشــین جوان، سرپرســت نمایندگی 
جمهوری اسلامی ایران در هیئت اجرایی، به خاطر همکاری ارزشمندشان برای برنامه ریزی اجرای هرچه 

بهتر این رویداد مهم، صمیمانه تشکر می کنم.
وی نوشت: اجلاس وزارتی پیش رو رویدادی کلیدی است و اطمینان دارم با رهبری توانمند جمهوری 

اسلامی ایران، به نحو بسیار موفقیت آمیزی برگزار خواهد شد.
دبیرکل مجمع کشورهای صادرکننده گاز ادامه داد: تعهد وزیر نفت ایران به ارتقای گفت وگوها در زمینه 
گاز طبیعی و امنیت انرژی در چارچوب جی ئی سی اف ستودنی است و با اهداف مجمع دارای هماهنگی 
کامل است. حامل افزود: بار دیگر از حمایت مستمر جنابعالی تشکر کرده و در انتظار برگزاری بیست و 
ششــمین اجلاس وزارتی مجمع در تهران هستم و اطمینان دارم به تقویت همکاری ها میان کشورهای 
عضو مجمع خواهد انجامید. بیســت و ششمین اجلاس وزارتی جی ئی ســی اف با حضور وزرای نفت و 

انرژی کشورهای عضو طی روزهای ششم تا هشتم آبان در تهران برگزار خواهد شد.



عضو هیئت انتخاب نماینده ســینمای ایران در آکادمی اســکار گفت: بخشی 
از دلایــل انتخاب »در آغوش درخت«، به ســلیقه هیئت انتخاب برمی گردد. 
خود فیلمی که انتخاب شــده بــا همه معیارهایی کــه دارد، باید از خودش 
 دفــاع کند نه آن که مــن به عنوان یکــی از اعضای هیئــت انتخاب، مدافع 

فیلم باشم.
عصر دیــروز بود که فیلم ســینمایی در آغوش درخت بــه کارگردانی بابک 
خواجه پاشــا از میان سه نامزد نهایی، با اکثریت آرا به عنوان نماینده سینمای 

ایران به آکادمی اسکار ۲۰۲۵ معرفی شد.
این فیلم پس از بحث و بررســی میان اعضای هیئت انتخاب نماینده ایران به 
آکادمی اسکار، در کنار دو فیلم دیگر یعنی مستند »ایساتیس« به کارگردانی 
علیرضا دهقان و فیلم سینمایی» شهر خاموش« به کارگردانی احمد بهرامی، 

انتخاب شد.
پس از ایــن انتخاب یکی از اعضای هیئت انتخــاب درباره معرفی در آغوش 
درخت گفت: اینکه چه فیلم هایی شــانس بیشتری دارند، مرتبط با فستیوالی 
اســت که فیلم به آن معرفی می شود. این جشنواره نیز یک جشنواره اروپایی 
دیگــر از اعضای هیئت انتخاب نیز با تأکید بر اینکــه زاویه نگاه ها در برابر این نیســت؛ بلکه جایزه اسکار است و از اهمیت بیشــتری برخوردار است. یکی 

انتخاب متفاوت است، گفت: بخشی از دلایل انتخاب این فیلم، به سلیقه هیئت 
انتخاب برمی گردد. خود فیلمی که انتخاب شــده با همــه معیارهایی که دارد، 
باید از خودش دفــاع کند نه آن که من به عنوان یکی از اعضای هیئت انتخاب، 

مدافع فیلم باشم.
وی افزود: برخی اشــکال را متوجه ما می دانند؛ برخی نیز عقیده دارند نوع نگاه 
دیگران به فیلمی که انتخاب شــده، دچار مشــکل اســت اما من می گویم حد 
وســطی نیز وجود دارد و هر دو طرف درســت نگاه می کنند اما زاویه نگاه ها به 

این انتخاب، متفاوت است.
نرگــس آبیــار، شــبنم مقدمی، فریــدون جیرانــی، علی دهکــردی، مرتضی 
 رزاق کریمی، مهدی سجاده چی، اکبر نبوی، بهروز شعیبی و مجید زین العابدین، 
اعضای ۹ نفره هیئت انتخاب نماینده سینمای ایران برای حضور در نودوهفتمین 

دوره آکادمی اسکار بودند.
سخنگوی هیئت انتخاب با اشاره به روند پایانی انتخاب معرفی نماینده سینمای 
ایران به آکادمی اســکار ۲۰۲۵ گفت: در بین آثار ارائه شــده، فیلم هایی بودند 
که امتیازاتی داشــتند اما با توجه به رعایت قواعد و قوانین اعلام شــده از سوی 

آکادمی اسکار، امیدواریم سال های بعد امکان معرفی را داشته باشند.
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» مصائب شیرین ۲« به اکران آنلاین رسیدنباید مدافع فیلمی باشم که به اسکار معرفی شده است

فیلــم ســینمایی »مصائب 
به کارگردانی،  شــیرین ۲« 
نویسندگی  و  کنندگی  تهیه 
علیرضا داوودنژاد از ساعت ۸ 
شب ۳ مهر ۱۴۰۳ در سینما 
آنلاین این پلتفرم به نمایش 

درمی آید.
زنده یاد رضا داوودنژاد، ترلان 
پروانه، مونــا داوودنژاد، زهرا 
کاظمی،  همایون  داوودنژاد، 

ســارا لوئیز کاظمی، علی داوودنژاد، یلدا محمودی پور، محمدرضا داوودنژاد و 
خانواده های حبیبیان و سعادت رضایی بازیگران این فیلم سینمایی هستند که 

به تازگی در سینماهای کشور روی پرده رفته بود.
ایــن فیلم در حالی بــه نمایش درمی آید کــه رضا داوودنــژاد فرزند علیرضا 

داوودنژاد کارگردان »مصائب شیرین ۲« چندی پیش درگذشت.
در خلاصه داســتان این فیلم آمده اســت: این فیلم داستان دختری را روایت 
می کند که برای تولد ۱۸ سالگی خود، پدر و مادرش را به جایی ناآشنا دعوت 
می کند. پدر و مادر برای رســیدن به آنجا ســفری را از منچستر به لندن آغاز 

می کنند. در این سفر آن ها زندگی  گذشته خود را مرور می کنند.

»چشمان نجیب« را از شبکه یک ببینید
 تاکنون تولیدات تلویزیونی بسیاری در سبک های مختلف درباره دفاع  مقدس 
تهیــه و تولید شــده، آثاری که هرکدام به نوبه خود ســعی داشــتند راوی و 
تصویرگر بخشــی از روزهای سخت دفاع از حریم وطن و عملکردهای خالصانه 

و جانبازانه رزمندگان باشند.
مســتند »چشــمان نجیب« نمونه بارز این گونه تولیدات است که با دستمایه 
قراردادن ســوژه بکر و موضوعی که کمتر در عرصه تولیدات نمایشــی به آن 
پرداخت شــده سعی دارد ترســیم گر بخشــی از موضوع دیده بانی در عرصه 
دفاع مقدس به عنوان یکی از مهمترین عملکردهای نظامی در جنگ باشد. این 
مجموعه به تهیه کنندگی موزه ملی انقلاب اسلامی و دفاع مقدس و کارگردانی 

جواد قلی زاده تولید شده است.
این مجموعه در زمره تولیدات ترکیبی- نمایشــی است که ساختار آن بر پایه 
مصاحبه، بهره گیری از مســتندات و تصاویر آرشــیوی و همچنین بازســازی 

عملکردهای دیده بانان دربرهه هشت سال دفاع مقدس، شکل گرفته است.
مجموعه چشــمان نجیب در قالب هفت قسمت تولید شده است که ماجرای 
پنج قســمت از آن برپایه روایت خاطراتی از عملکــرد دیده بانان دوران دفاع 
مقدس بنا شــده ودر یک قســمت از آن به معرفی  روحانی شــهید محمود 
غفــاری، دیده بان عملیات »بازی دراز« می پردازد که  در تاریخ ۱7 شــهریور 
سال 6۰ ، در عملیات دوم بازی دراز به شهادت رسید، همچنین این مجموعه 
در یکی از قســمت های خود به نحوه تشکیل دیده بانی و توپ خانه سپاه نیز 

نگاه خواهد داشت.
همچنین چشــمان نجیب این گونه نیســت که بلافاصله بعد از شروع مخاطب 
را بــه دل موضــوع و ماجــرای خود ببرد بلکــه ابتدا با یــک مقدمه و دادن 
 اطلاعاتــی پیرامــون موضوع  اثر، بیننــده  را به تدریــج وارد ماجراهای این 

مجموعه می کند.
ایــن مجموعه به تهیه کنندگــی موزه ملی انقلاب اســلامی و دفاع مقدس و 
کارگردانی جواد قلی زاده از روز گذشــته تا پایان هفته دفاع مقدس از ساعت 

۱6 الی ۱7 از شبکه ۱ سیما روانه آنتن پخش می شود.

سینما

مستند

حســین طاهری، تهیه کننده سریال »سلمان 
فارســی« درباره این مجموعه کــه تا چند روز 
دیگر تصویربرداری آن در شــهرک غزالی آغاز 
می شــود بیان کرد: ســاخت دکورهــای ایران 
باستان هنوز ادامه دارد و با سازه های ماندگاری 

در شهرک غزالی در حال انجام است.
طاهری تأکید کرد: سازه های ایران باستان قرار 
اســت ســال ها باقی بماند، نقاشی های دیواری 
برخی از این ســازه ها توســط فارغ التحصیلان 
دانشــگاه الزهرا انجام شده اســت. صداوسیما 
همت بزرگی کرد تا به شهرک سینمایی غزالی 
و مجموعه »ســلمان فارسی« توجه کند که به 

بهانه این سریال شهرک هم آباد شد.
تهیه کننده سریال »سلمان فارسی« درباره 

به کارگیری تکنولوژی ویژوال در این 
سریال توضیح داد: ما از روز اول یک 

بخش جلوه هــای ویــژه در دفتر 
سریال راه اندازی کردیم و گروهی 
از نیروهــای نخبه که نفرات اول 

ایران در این حوزه هستند روی 
آن کار می کنند. بخش هایی از 
بیزانــس، کلیســاها و برخی 
لوکیشــن ها را بــه صــورت 
ویژوال کار می کنیم. به شکل 

 تلفیــق با دکورها اســتفاده
می شود.

وی ادامه داد: معمولاً برخی 

فکر می کنند ویژوال برای کم کردن هزینه هاست 
 امــا در برخی بخش هــا هزینه ها بیشــتر هم
می شود. با این حال ما در بخش هایی از سریال 
 نیاز داشــتیم کــه از این تکنولوژی اســتفاده 
کنیم. مثلًا قســمتی از قصــه در دریا می گذرد 
و غرق شــدن کشــتی و طوفان را داریم. بالای 
یــک ارتفاعــی آب و اســتخر داریــم اما این 
ســکانس به فیلم های دریایی تنه می زند. همه 
این قســمت ها در یک حــوض کوچک گرفته 
 شــده و قرار است طوفانی با کشــتی و دریا را 

نشان دهد.
این تهیه 

کننده با اشاره به شــروع دوباره تصویربرداری 
در چند روز آینده بــا دیگر بازیگران بیان کرد: 
ستاره اســکندری از جمله این چهره هاست که 

نقش مادر سلمان فارسی را بر عهده دارد.
وی با اشاره به شــخصیت خود سلمان فارسی 
توضیح داد: غیر از شیرخوارگی سلمان فارسی 
ســه بازیگر برای این شــخصیت داریم که یک 
نفر نقش نوجوانــی، امیر رضایی نقش جوانی و 
علیرضا شــجاع نوری هم میانسالی این نقش را 

ایفا می کند.
   تلاش می کنیم سریال به پخش در سال ۱۴۰۵ 

برسد
طاهری با اشــاره به زمان بندی پخش ســریال 
عنــوان کــرد: پیــش تولیــد دوره حجاز 
ســریال آغاز شــده اســت و لوکیشن ها 
 در حال آماده ســازی اســت. تا سال 
آینــده دوره ایران باســتان به پایان 
می رســد و دوره حجاز را شــروع 
می کنیــم و تــلاش می کنیــم 
سریال به پخش در سال ۱۴۰۵ 

برسد.
وی بیــان کــرد: امســال به 
خاطر پشــتیبانی صداوسیما 
ما  و مدیریت گروه ســرعت 
برابر شد. تلاش می کنیم  دو 
زودتر این سریال را به پخش 

برسانیم.

»گیسو« در نیمه نهایی جشنواره زنان آمریکاادامه ساخت دکورهای »سلمان فارسی« در شهرک غزالی

مستند »آخرین کوسه نهنگ« به کارگردانی رامتین بالف به جشنواره طبیعت و سفر آلمان 
رفت. فیلمنامه انیمیشــن ایرانی »گیسو« به بخش نیمه نهایی جشنواره زنان آمریکا رسید. 

همچنین فیلم کوتاه »فرزند حبیب« آماده نمایش شد.
مســتند »آخرین کوســه نهنگ« به کارگردانی رامتین بالف به بخش مســابقه بیست و 
چهارمین دوره جشنواره بین المللی ناتوراله )طبیعت و سفر( در کشور آلمان راه یافت. این 

مستند پیش تر به بخش مسابقه جشنواره واید اسکرین انگلستان راه یافته بود.
این مستند برنده جایزه بهترین موســیقی و بهترین تصویربرداری از هفدهمین جشنواره 
مستند »سینماحقیقت« شده است. همچنین دیپلم افتخار بهترین مستند چهل و دومین 

جشنواره فیلم فجر را در کارنامه دارد.
آخرین کوســه نهنگ روایت گر کوسه نهنگی اســت که دنبال همزاد و عشق خود در دریا 
می گردد. این جشــنواره از ۲7 نوامبر تا ۱ دسامبر ) 7 تا ۱۱ آذر ماه ( در ویسبادن آلمان 

برگزار می شود.
فیلمنامه انیمیشن »گیسو« نوشته عاطفه صالحی و سعید قاسمی، در ادامه حضور جهانی 
خود به مسابقه فیلمنامه نهمین دوره جشنواره فیلم Imagine This Women's آمریکا راه 

پیدا کرد. این فیلمنامه در رده فیلمنامه کوتاه به مرحله نیمه نهایی رسیده است.
عاطفه صالحی پیش از این ۴ فیلم کوتاه داســتانی ســاخته اســت و نویسندگی چندین 
فیلمنامــه کوتــاه را در کارنامــه دارد. او همچنین جایزه بهترین فیلمنامه ســی ونهمین 
جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران را به صورت مشترک با نفیسه زارع برای فیلم کوتاه 

»شیهه« دارد.
سعید قاســمی با ســاخت یک فیلم کوتاه و اکران در جشــنواره های جهانی و همچنین 

نویسندگی چند فیلمنامه کوتاه، برای تولید فیلم دوم خود آماده می شود.
جشنواره فیلم Imagine This Women's، متعهد به تقویت و توانمندسازی زنان فیلمساز 
مستقل و نوظهور در سطح جهانی است. این جشنواره با تعهد به ایجاد یک بستر قوی در 
نظر دارد جامعه ای بســازد که نه تنها صداهای متنوع زنان در صنعت فیلم را به رســمیت 

بشناسد، بلکه از آن ها حمایت کند.
نهمین دوره این جشنواره، ۲۹ شهریور تا ۸ مهرماه برابر با ۱۹ تا ۲۹ سپتامبر در نیویورک 

برگزار می شود.

ورزش
داربی ۱۰۴ بدون حضور بانوان؟

به گزارش ایســنا، مســئولان سازمان 
لیــگ در نشســتی با شــورای تأمین 
اراک درباره تعداد تماشاگران در داربی 
۱۰۴ تصمیم گیری خواهد شد. با اعلام 
ســازمان لیگ، داربی ۱۰۴ تهران روز 
ورزشگاه  در  جاری  هفته  چهارشــنبه 
امام خمینی اراک برگزار خواهد شــد. 
میزبان این بازی اســتقلال است. قرار 

است مسئولان سازمان لیگ امروز در نشستی با شورای تأمین اراک درباره تعداد 
تماشاگران و حضور بانوان تصمیم گیری کنند. 

هم چنین گفته می شود ۸۰۰۰ بلیت به هواداران در این دیدار فروخته خواهد شد. 
این ورزشگاه نزدیک به ۱۲ هزار نفر گنجایش دارد.

بازگشت کریم باقری به پرسپولیس

به گزارش ایسنا، یک مقام آگاه اعلام کردکه با پایان لیگ بیست ودوم فوتبال ایران، 
کریم باقری به دلیل برخی مشکلات نتوانست به همکاری خود با پرسپولیس ادامه 
دهد و از این باشــگاه جدا شــد اما حالا با حل شدن مشــکلش احتمالاً به زودی 
به کادر فنی پرسپولیس اضافه خواهد شــد. مدیران باشگاه پرسپولیس از طریق 
نهادهای ذی ربط پیگیر حل مشکل کریم باقری هستند و بخش زیادی از مشکل 

حل شده و به زودی او به کادر فنی پرسپولیس اضافه خواهد شد.
پرسپولیســی ها در حالی به دنبال حل مشــکل کریم باقری هســتند که باشگاه 

تراکتور نیز خواهان حضور او روی نیمکت این تیم است.

چهار تیم به دنبال فوق ستاره ۱۵۰ میلیون یوریی

به گزارش ایســنا، فوق ســتاره آلمانی لورکوزن باید تابستان آینده تیم بعدی اش 
را انتخاب کند.

 فلوریان ویرتس، هافبک هجومــی بایرلورکوزن و تیم ملی آلمان، در بازار نقل و 
انتقالات مورد توجه چندین تیم قرار گرفته است.

سایت Todofichajes گزارش داده است که ویرتس تابستان آینده به تیم جدیدی 
خواهد پیوست. به گفته این منبع باشگاه های رئال مادرید، منچسترسیتی، بایرن 

مونیخ و لیورپول علاقه مندان این وینگر آلمانی اند.
لورکوزن در صورت دریافت پیشــنهاد ۱۵۰ میلیون یورویی می تواند این بازیکن 
۲۱ســاله را بفروشد. قرارداد ویرتس با لورکوزن تا میانه سال ۲۰۲7 اعتبار دارد و 

ترنسفرمارکت قیمت او را ۱۳۰ میلیون یورو برآورد کرده است.
ویرتس فصل قبل با لورکوزن قهرمانی در بوندسلیگا و جام حذفی را به دست آورد 
و در شروع فصل جاری نیز سوپرکاپ آلمان را از آن خود کرد. به نظر می رسد او 
فصل آخر حضورش را در این تیم ســپری می کند و با توجه به اینکه سال ۲۰۲7 
بازیکن آزاد خواهد شــد، سران لورکوزن به دنبال فروش او هستند تا مبلغ جالب 

توجهی را به دست بیاورند.

اباذری تنها طلایی کاراته ایران در آسیا
 کسب ۱۱ مدال در هانگژو

 
به گزارش ایرنا، تیم ملی کاراته ایران با کسب ۱۱ مدال شامل یک طلا، یک نقره 

و ۹ برنز به کار خود در رقابت های قهرمانی آسیا پایان داد. 
رقابت های کاراته قهرمانی بزرگســالان آســیا که از روز جمعه به میزبانی هانگژو 
چین آغاز شده بود، روز گذشته با برگزاری دیدارهای رده بندی و فینال بخش های 
مختلف به اتمام رسید. تیم ملی کاراته ایران که در دو بخش کاتا و کومیته مردان 
و زنــان در این رویداد حضور یافته بود در نهایت با تنها طلای صالح اباذری، نقره 
مهدی خدابخشــی و ۹ برنــز به کار خود پایان داد. نتیجــه ای که قطعاً در قواره 

کاراته ایران نیست. 

به گزارش تســنیم، شاهین بیانی، کاپیتان پیشین تیم فوتبال استقلال 
درباره حاشــیه های ایجاد شده در ۲۴ ســاعت گذشته و مصاحبه هایی 
که داود حقدوســت و جواد نکونام انجام دادند، گفت: من فکر می کنم 
اســتقلال در حال خودزنی بوده و این بدترین شــرایط ممکن قبل از 
دربی است. من فکر می کنم نیاز به این همه مصاحبه نیست و اگر قرار 
است مدیران استقلال تصمیم به کنار گذاشتن نکونام بگیرند، دیگر این 
همه حرف و مصاحبه برای چیســت؟ استقلال باید چهارشنبه در یک 
بازی حساس برابر پرســپولیس به میدان برود و اتفاقاتی که اخیراً رخ 

داده، واقعاً عجیب و ناراحت کننده است.
وی در ادامه خاطر نشــان کرد: اســتقلال فصل گذشــته هم با چنین 
وضعیتی از هفته اول تا آخر مواجه بود و در نهایت قهرمانی را از دست 
داد، ولی این بار فکر می کنم خیلی چیزها زودتر مشــخص شــود. من 
فکر می کنم مدیران اســتقلال در صدد برکناری نکونام هســتند و اگر 
می خواهند چنین تصمیمی را بگیرند، چرا قبل از شروع فصل سرمربی 
را تغییر ندادند؟ اگر قرار است سرمربی را برکنار کنند آیا به عواقب این 

موضوع فکر کرده اند؟
کاپیتان پیشین تیم فوتبال استقلال یادآور شد: اگر قرار باشد استقلال 

با کنار گذاشــتن نکونام دنبال مربی خارجی برود قطعاً لیگ امسال را 
از دست خواهد داد، چون مربی خارجی زمان نسبتاً زیادی می خواهد 
تا با شــرایط استقلال و فوتبال ایران آشنا شود. در حال حاضر شرایط 
در باشــگاه استقلال طوری اســت که فکر می کنم بعد از دربی خیلی 
چیزها مشــخص خواهد شــد. اعتقاد دارم این وضعیتی که از فصل 
گذشته ایجاد شده اســت، ادامه دار باشد. اینکه قبل از مسابقه مهمی 
چون دربی یکی از مســئولان باشــگاه علیه نکونام صحبت می کند و 
سرمربی هم بلافاصله جواب می دهد واقعاً خوب نیست و نمی دانم چرا 

به هواداران فکر نمی کنند.
مدافع پیشــین تیم فوتبال اســتقلال در پایان تصریح کرد: در حال 
حاضر پرســپولیس آرامش دارد و نتیجه هم می گیرد، ولی اســتقلال 
درگیر حاشیه است. این بازی برای هواداران استقلال بسیار مهم است 
و بازیکنان و کادر فنی باید هم قســم شوند تا در دربی نتیجه بگیرند. 
بعد از دربی هر اتفاقی رخ دهد مهم نیســت و اســتقلال نباید در این 
بازی مهم بازنده باشــد. اگر هم قرار است مدیریت یا کادر فنی حرفی 
بزنند باید همه چیز به بعد از بازی موکول شــود. فکر می کنم بعد از 

این بازی خیلی چیزها روشن خواهد شد.

مدیران استقلال درصدد برکناری نکونام هستند

۱۸۰روز با وزنه برداری
 از پشت پرده اعزام به اسپانیا تا ماجراهای عجیب کیانوش

به گزارش ایرنا، ۱۸۰ روز نخست سال ۱۴۰۳ برای وزنه برداری ایران با حواشی 
مختلفی به پایان رسید تا این رشته یک دوره پرچالش را پشت سر بگذارد.

وزنه برداری ایران در 6 ماه نخســت ســال ۱۴۰۳ کارنامه درخشانی نداشت تا 
جایی که فروردین ماه این ســال با ناکامی های نســبی برای این رشته شروع و 
در نهایت شــهریورماه با بحران حذف 6 وزنه بردار کشورمان از مسابقات جهانی 

جوانان اسپانیا به پایان رسید.
در ۱۸۰ روز گذشته فدراسیون تحت هدایت سجاد انوشیروانی اتفاقات مختلفی 
را تجربــه کرده که برخی از آنها مــورد انتقاد خانوده این رشــته قرار گرفت. 
انتقاداتــی که البته مورد توجه مدیران قرار نگرفت بلکه رئیس فدراســیون در 
 واکنــش به این انتقادات فدراســیون را به ویرانه ای تشــبیه کــرد که نیاز به

آوار برداری دارد.
البته اینکه تمام این دوران را ســیاه ببینیم هم صحیح نیســت و اتفاقاتی چون 
بازســازی خانه وزنه برداری و توجه ویژه به بخش پایه از اقدامات امیدوار کننده 
بوده است اما چرا در 6 ماهه سال ۱۴۰۳ وزنه برداری ایران دوره پر فراز و نشیبی 
را تجربه کرد؟ برای پاســخ به این پرسش لازم است نگاهی به تحولات و نتایج 

این رشته داشته باشیم.
  جام جهانی تایلند و سهمیه ای که سوخت

در اواســط فروردین ماه سال جاری، ســه وزنه بردار المپیکی ایران راهی تایلند 
شــدند تا در رقابت های جام جهانی به عنوان آخرین گزینشــی المپیک حضور 
داشــته باشــند. هر چند که در آن تورنمنت علی داودی و میرمصطفی جوادی 
۲ ســهمیه ایران را قطعی کردند اما رضا دهدار نتوانست حتی یک کیلوگرم به 

رکورد سال ۲۰۲۲ خود اضافه و در نهایت از قطار پاریس پیاده شد.
عدم کســب ســهمیه دهدار انتقادات زیادی را به سمت نواب نصیرشلال سوق 
داد اما فدراسیون نشین ها در آن روزها ارزیابی عملکرد وی را به بعد از المپیک 

موکول کردند.
  دست خالی پولادمردان از سفر فرنگ

وزنه بــرداری ایران به علی داودی و میرمصطفی جوادی راهی پاریس شــد اما 
فاصله رکوردی آنان تا رســیدن به سکوهای ســه گانه زیاد بود. علی داودی با 
اختلاف ۲۳ کیلوگرم در جایگاه چهارم دسته فوق سنگین و میرمصطفی جوادی 
نیز با اختلاف ۳۱ کیلوگرم نسبت به نفر نخست به عنوانی بهتر از پنجم نرسید.

البته این وضعیت از چندین ماه قبل از المپیک قابل پیش بینی بود و بســیاری 
از کارشناسان حتی جایگاه دقیق نفرات اعزامی را هم پیش بینی کرده بودند.

با پایان رقابت های دسته فوق سنگین ایران بعد از ۱6 سال دست خالی المپیک 
را ترک کــرد. ناکامی ایران در المپیک پاریس این ذهنیت را به وجود آورد که 
نصیرشــلال از تیم رفتنی است اما سجاد انوشــیروانی پیش از تشکیل جلسه 
کمیته فنی اعللام کرد نواب ماندنی اســت و تا پایان مســابقات جهانی ۲۰۲۵ 

همراه تیم خواهد بود.
البته انوشیروانی چند روز پس از بازگشت از پاریس در نشست خبری با تاختن 
به مدیران گذشــته فدراســیون را به خرابه تشــبیه کرد تا تصمیم خود را در 

ماندگاری نواب توجیه کند و هم اینکه وعده آینده را به اصحاب رسانه بدهد.

  سرنوشت عجیب کیانوش
استارت لیست اولیه مسابقات جهانی بحرین برای ایران یک خبر خاص داشت. 
کیانــوش رســتمی با پرچم کــوزوو در این رقابت ها حضور پیــدا خواهد کرد. 
انوشــیروانی در واکنش بــه این خبر گفت: من بی خبــرم و در خصوص تغییر 

تابعیت کیانوش نهادهای بالادستی تصمیم خواهند گرفت.
بی خبری وی در حالی بود که اخبار غیر رســمی حکایت از ارسال نامه رستمی 
به فدراسیون دارد و فدراسیون نیز این نامه را به وزارت ورزش ارجاع داده تا در 

خصوص کیانوش تصمیم گیری شود.
البته در اتفاقات رخ داده برای رســتمی قطعاً فدراسیون را به هیچ عنوان نباید 
مقصر دانســت زیرا این ورزشکار با استعداد از سال ها قبل با تصمیم گیری های 
غلط، آینده خود را به ســمت دیگری برد. این در حالی اســت که شاید شیوه 
برخورد فدراســیون وزنه بــرداری با رســتمی یکی از نکات مثبــت مدیریتی 

انوشیروانی باشد و اجازه ورزشکار سالاری را به کیانوش نداد.
  غفلت فدراسیون و حذف ۶ وزنه بردار جوان

با اعلام اســتارت لیست مسابقات جهانی جوانان در اسپانیا نام 6 قهرمان جوان 
ایران از این رقابت ها حذف شد. این اتفاق به خاطر رعایت نکردن دستورالعمل 
نهادهــای بین المللی ورزش در خصوص تســت دوپینگ بود. حذف 6۰ درصد 
از تیم پســران ایران در این رقابت ها هر چند که انتقادات زیادی را به ســمت 
فدراسیون روانه کرد اما واکنش رئیس فدراسیون وزنه برداری بازهم متفاوت بود.
وی پس از این اتفاق به رسانه ها گفت: تا چند روز آینده برای رایزنی با مقامات 
فدراســیون بین المللی این ورزش راهی اسپانیا خواهم شد تا مشکل جوانان را 

حل کنم.
هر چند که قرار بود انوشــیروانی به همراه لیست عجیب مسافران اسپانیا راهی 
ســرزمین ماتادورها شود اما وی با دســتور وزارت ورزش و جوانان از پرواز این 

کشور پیاده تا در خصوص اتفاقات این رشته و حذف جوانان پاسخگو باشد.
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به گزارش سبحان، دوازدهمین جلسه شورای مدیران شهرداری شیراز که با حضور 
رئیس و جمعی اعضای شورای اسلامی شهر همراه بود، بر هم آوایی در توسعه پایدار 

و خدمت رسانی به شهروندان تأکید شد.
در دوازدهمین جلسه شــورای مدیران شهرداری شیراز به دستور کارهای متعددی 
از جمله مناســبات پیش رو و همچنین برگزاری دومین کنگره بزرگ ملی ۱۵ هزار 

شهید فارس پرداخته شد.
ســید ابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی شهر شیراز اظهار کرد: فعالیت خوبی 
در شــهرداری آغاز شده که امیدوارم با جدیت ادامه داشته باشد و دوستی و مودت 

با اعضای شورای اسلامی شهر همواره ادامه داشته باشد.
شهردار شــیراز در خصوص انتصابات و تغییرات در شهرداری این کلان شهر گفت: 
وقتی تغییرات ایجاد می شــود، هدف این اســت که مدیران و شــهرداران تجاربی 
که به دســت می آوردند به نقاط دیگر تســری پیدا کند و نقاط قوت ادامه و   نقاط 
ضعف برطرف کنند. محمدحســن اســدی به آغاز مهرماه و مناســبت هفته دفاع 
مقدس و همچنین یادواره شــهدای شــهرداری شیراز و بازگشــایی مدارس اشاره 
 کرد و افزود: برای آســتانه مهر اقدامات فنی، عمرانی و خدمات شــهری مناســبی 

انجام شده است. 
یادواره شــهدای شهرداری شیراز درراســتای برگزاری دومین کنگره ملی ۱۵ هزار  
شــهید فارس، جشــنواره مهر خدمت، ویژه برنامه روز آتش شــانی، همایش بزرگ 
ســرمایه گذاری با رویکرد بین المللی ازجمله برنامه های مختلفی است که ابن مقام 
ارشد مدیریت شهری شیراز از آنها نام  برد.وی به فعالیت ها و پروژه های عظیم عمرانی 
در کلان شهر شیراز نیز اشاره ای داشت و گفت: این اقدامات در سایه تلاش و همراهی 
خانواده ۱۳ هزار نفری شهرداری و تصویب شورای اسلامی محقق شده است. شهردار 
شــیراز رشد میانگین پروژه های عمرانی  را ۶۳ درصد عنوان و بیان کرد: دوره قبلی 
 ۱۴ و دوره چهارم ۲۵ درصد بوده اســت که نسبت به بهترین ایام قبل ۳۰۰ درصد 

رشد داشتیم.
اســدی اضافه کرد: در یک ماه آینده بســته چند ۱۰ هزار میلیارد تومانی شهرداری 
شــیراز به مناســبت دومین کنگره بزرگ ۱۵ هزار شهید فارس رونمایی می شود که 
محور شمالی پروژه بزرگ مقیاس آیت ا... حائری شیرازی و دوربرگردان اردیبهشت-

چمران تا یک ماه آینده تمام می شود.
وی گفت: اگر مدیران شــهری کاهل بودند قطعاً ایــن همه پروژه و فعالیت صورت 
نمی گرفت؛ مدیران شهری آرامش را از خود دریغ کرده و مردمداری را اولویت خود 
قرار داده اند و امروز با افتخار هر کجای شهر نگاه می کنیم تبدیل به کارگاه عمرانی 

شده و مردم اظهار رضایت دارند.
شهرداری یک الگو در شیراز است

اســدی شهرداری را به عنوان یک الگو در شیراز عنوان کرد و افزود: اگر امروز تعداد 
زیادی از ســایر دستگاه ها می خواهند وارد شــهرداری شوند، به این دلیل است که 
آوازه و جایگاه ویژه شهرداری است و این نشان از تلاش مدیران شهرداری و کارکنان 
است. شهردار کلان شهر شیراز با تأکید بر این موضوع که دنبال ارتقا و تعالی در شهر 

بوده و برای خدمت رسانی به شهروندان و کارکنان شهرداری تلاش می کنیم، اضافه 
کرد: قدردان زحمات خانواده بزرگ شــهرداری هستم و نقش خودم را در شهرداری 

به عنوان پدر مجموعه می دانم.
اســدی در خصوص تعداد مصوبات در شــورای ششــم تصریح کــرد: از نظر تعداد 
مصوبات بیشترین تعداد مصوبات در مقایسه با مقطع سه ساله شورای ششم بیشتر 
بود و درصد اجرا نیز از همه مقاطع بیشــتر بود. شــهردار شیراز در ادامه بر کاهش 
زمان صدور پروانه، مثلث گردشگری، توجه به باغات مهربانو، پروژه محرومیت زدایی 

و ... تأکید کرد.
رئیس کمیســیون فرهنگی، گردشگری و  سومین حرم اهل بیت)ع(  شورای اسلامی 
شــهر شــیراز نیز با بیان اینکه فرصت خدمت گذاری کوتاه است و باید از آن به نحو 
احســنت استفاده کرد، گفت: فرصت خدمت برای مدیران و اعضای شورا ایجاد شده 

که باید با خلوص نیت و  مستمر از این فرصت استفاده کرد.
محمدرضا هاجری با بیان اینکه شیراز تبدیل به کارگاه عمرانی شده است، ادامه داد: 

اکنون شهردار نماد فعالیت خدمات شهری شناخته می شود.
ظرفیت ها در جای جای شهر توزیع شوند

رئیس کمیســیون شهرسازی، معماری و هوشمندسازی شورای اسلامی شهر شیراز 
نیــز گفت: دســتاوردهایی که امروز در مدیریت شــهری دیده می شــود، به عنوان 
افتخاری در سراســر ایران در خصوص شهر شیراز و مدیریت شهری ذکر می شود و 

این مهم با تلاش همه مدیران شهری حاصل شده است.
مصطفی کیانی رحیمی در خصوص انتصابات و جابجایی در مدیران شــهرداری نیز 
اظهار کرد: بنا به تصمیم مدیریت شــهری باید توازن مدیریتی به شکلی برقرار شود 
که ظرفیت ها در جای جای شــهر توزیع شــوند و همواره همه محلات و مناطق از 

ظرفیت خدمت متوازن استفاده کنند.
علیرضا اســکندری، رئیس کمیســیون اقتصاد و ســرمایه گذاری شــورای اسلامی 
شــهر شــیراز نیز گفت: امروز به گواه آمار و ارقام و گزارش، شــهرداری شــیراز نه 
 تنهــا در دســتگاه اجرایی اســتان بلکه در کشــور زبانزد اســت نتیجــه زحمات 
 همدلــی و وفــاق بین مدیــران شــهرداری و مدیریت ارشــد و اعضای شــورای 
اسلامی شهر است. در ادامه معاونین شهرداری شیراز نیز به ارائه گزارشی ار اقدامات 
متبوع خود پرداختند که در ادامه به آن پرداخته می شــود. معاون مالی و اقتصادی 
شــهرداری شــیراز در خصوص بودجه تقدیمی سال ۱۴۰۲ به شورای اسلامی شهر 
گفت: در بودجه ســال ۱۴۰۲ بودجه مصوب ۲۴ هــزار و ۵۰۰  میلیارد تومان بود 
که عملکرد شــهرداری ۲۵ هزار و ۸۰۰ میلیارد است و تقدیم شورای اسلامی شهر 

کردیم.
حمیدرضا اســماعیلی اضافــه کرد: در حوزه درآمــد ۱۰۵/۵ درصد تحقق درآمدی 
داشــتیم  و در بخش هزینه ۹۰/۴۲ بوده اســت. وی با بیان اینکه در سال گذشته 
شــورای اسلامی شــهر اجازه داده بود ۱۵۰۰ میلیارد تومان وام بگیریم، افزود: این 
مقــدار وام  ۵/۸ درصد بودجه می شــد که ما معادل ۲/۲ درصد بودجه بیشــتر وام 
نگرفتیم و از ۱۰۵ درصد بودجه ۲ درصد وام اســت که نشان زحمات همه کارکنان 

شهرداری دارد .
معاون فنی و عمرانی شــهرداری شــیراز نیز به پروژه های عمرانی سطح شهر اشاره 
کرد و گفت: در حال حاضر پروژه های بزرگ مقیاس بســیاری همچون دوربرگردان 
اردیبهشت، بزرگراه آیت ا... حائری شیرازی، زیرگذر گویم، تقاطع غیرهمسطج نواب- 
 احمدبن موسی)ع(-کمربندی و  ... در حال انجام کار هستند که به زودی به بهره برداری 
خواهند رسید. وی تصریح کرد: این پروژه ها و اتفاقات خوب در شهر همه با حمایت 
همه جانبه شــهردار و شورای اسلامی شهر شیراز صورت گرفته و همچنین اقدامی 
که برای راه اندازی نوبت شــب پروژه های بزرگ شــد،  باعث نتیحه زودتر از موقع 

پروژه ها شد.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری شیراز نیز به بحث ساماندهی سرویس مدارس 
اشــاره کرد و گفت: در این راستا تا امروز ۸۵ هزار و ۵۰۰ نفر برای سرویس مدارس 
ثبت نــام کردند که بیــش از ۹۰ درصد دانش آموزان ثبت نامی ســرویس تکمیل و 
مشخص شده و سرویس از دو هفته قبل مشخص شده و با والدین تماس گرفتند و  

مانور در چهار ناحیه برگزار و آمادگی سرویس سنجیده شد.
هادی شه دوســت شیرازی افزود: خدمات ســرویس مدارس توسط بیش از ۸ هزار 

راننده در شیراز است که حدود ۴ هزار و ۵۰۰ نفر از رانندگان بانوان هستند.
شــهردار  تدبیــر  بــا  کشــور  در  نخســتین بار  بــرای  امســال  گفــت:   وی 
کلان شــهر وام با کارمزد ۴ درصد به والدین برای پرداخت هزینه ســرویس مدارس 

داده خواهد شد.
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری شیراز به آماده باش مرکز کنترل ترافیک به 
صورت ۲۴ ســاعته اشاره کرد و افزود: با همکاری پلیس راهور، ترافیک های سنگین 

در مسیر پرتردد برطرف خواهد شد.
کاهش ۳۸ درصدی حوادث در ارتفاعات

معاون محیط زیســت و خدمات شهری شهرداری شیراز نیز با اشاره به فعالیت های 
قابل تقدیر آتش نشــانان برای رســیدن برای رســیدن به حادثه گفــت: با تلاش 
آتش نشــانی دومین پیش نجات طبیعت اتفاق افتاد که بر اســاس آخرین گزارش 

باعث کاهش ۳۸ درصدی حوادث در ارتفاعات شد.
 روح ا... خوشــبخت همچنین گفت: امسال به دستور شورای اسلامی شهر و شهردار 
ســال نهضت خدمات شــهری نام گذاری شــده که امیدواریم در کنــار پروژه های 
بزرگ مقیاس در حوزه خدمات شــهری با توجه به همدلی در حوزه های مختلف نیز 
توجه شود. علی فراشاییان، معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی نیز با تشریح 
اقدامــات انجام شــده در این معاونت اظهار کرد: آنچه انجام می دهیم در راســتای 

رضایتمندی  صورت گرفته تا در کنار هم مجموعه ایده آلی را شکل دهیم.

عضو شورای اسلامی شهر شیراز تصریح کرد: 
شایسته سالاری ملاک جذب و بکارگیری نیروی های 

شهرداری
 گروه خبر- لیلا غضنفری 

عضو شورای اسلامی شهر شیراز گفت: نیروی انسانی ارزشمندترین دارایی 
هر ســازمان محسوب می شــود و در ســازمان های بزرگ بخش عمومی 
همچون شــهرداری ها از اهمیت دو چندان برخوردار اســت. غلامحسن 
اسکندری در نطق پیش از دســتور خود در صحن علنی شورای اسلامی 
شهر شیراز اظهار داشــت: حسب وظایف ذاتی شهرداری ها به عنوان یک 
نهاد عمومی، بهبــود عملکرد و ارتقای کیفیت خدمات شــهرداری ها، با 
توجه به گســتره خدمات و ارتباط مســتمر با زندگی روزمره شهروندان، 
نقش چشــمگیری در ایجاد رضایت عمومی و تقویت امید در جامعه دارد. 
او خاطرنشــان کرد: مدیریت منابع انسانی در شهرداری شیراز باید عمل 
بــه قانون، رعایت حق و انصاف، فراهم کردن فرصت برابر و به طور خلاصه 
شایسته سالاری در همه بخش ها اعم از جذب، بکارگیری، ارزیابی و ارتقاء 
ســرلوحه مدیران شهری قرار گیرد و شــورای شهر به نمایندگی از مردم 

موظف است در این مسیر با دقت و حساسیت نظارت داشته باشد.
عضو شــورای اسلامی شــهر شــیراز گفت: غیر قابل قبول است که آمار 
و اطلاعات نیروی انســانی حتی برای اعضای شــورای شهر نامعلوم و در 
حد حدس و گمان باشــد. اظهارات غیر رسمی و بعضاً متعارض از برخی 
مدیران شــهری تعداد پرسنل شــهرداری را اعدادی بین ۱۳ تا ۱۵ هزار 
نفر و گاهاً بیشتر عنوان می کند. اسکندری در بخش دیگری از سخنانش 
افزود: ورود ۳۰۰ نفر به ســاختار رســمی شــهرداری می تواند روح تازه 
و انــرژی نویی در پیکره شــهرداری بدمد. او در بخش پایانی ســخنانش 
گفت: طی ســال های گذشته توسط اعضای شــورا تلاش هایی برای حل 
این نابسامانی شده است که متأسفانه پیگیری های مختلف از جمله طرح 

تحقیق و تفحص از نیروی انسانی ناکام مانده است.

24 پیمان سنواتی شرکت آب منطقه ای فارس با 
ورود بازرسی تعیین تکلیف شد

به گزارش ســبحان، با ورود و پیگیری بازرســی استان فارس ۲۴ پیمان 
سنواتی شرکت آب منطقه ای این اســتان در تأمین ۱7۴/۳۹۳ متر خط 
لوله آبرسانی تعیین تکلیف شــد.در بررسی های بازرسی کل استان فارس 
از عملکرد شــرکت آب منطقه ای استان فارس مشخص شد که تعداد ۲۴ 
قرارداد مربوط به سال ۹۰ در اجرای پروژه ها آبرسانی شرکت آب منطقه ای 
استان فارس، به شهرستان های فسا، ارسنجان و قیر علی رغم اتمام قانونی 
مهلت قرارداد به اتمام نرســیده اســت. در بررسی ها مشخص شد که این 
قراردادهــا به دلایلی نظیر وجود معارض در طرح، عدم تخصیص به موقع 
اعتبار، ضرورت تغییرات فنی در طرح و تاخیرات فنی و مالی اتمام نیافته 
و حتی پس از اتمام مهلت قانونی تمدید نشــده است. در نهایت با وورد و 
پیگیری بازرسی کل استان فارس ۲۴ پیمان سنواتی شرکت آب منطقه ای 
اســتان فارس به مبلغ ۵/۱۴۲/۳7۹/۴۴۳/۲۸۹ ریال در تأمین ۱7۴/۳۹۳ 
متر خط لوله آب در جهت آب رســانی به شهرستان های فسا، ارسنجان و 
قیر تعیین تکلیف شــد. این امر آب رسانی و بهره مندی مردم شهرستان ها 

استان مانند فسا، ارسنجان و قیر از آب را به همراه داشته است.

حفظ منابع آبی فارس با بهره گیری از سامانه های 
نوین آبیاری 

به گزارش ســبحان، مدیر آب و خاک و امور فنی و مهندسی سازمان جهاد 
کشاورزی استان فارس، از صرفه جویی سالانه یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون 

مترمکعب آب در این استان با استفاده از روش های نوین آبیاری خبر داد.
ســیدمحمود رضا طباطبایی بیان کرد: تاکنون ۴۳۴ هزار و ۳۳۳ هکتار از 
اراضی تحت کشت استان فارس به سامانه های نوین آبیاری مجهز شده اند 
کــه ۲۴7 هــزار و ۳۳۳ هکتار آن از محل تســهیلات بانکی یا کمک های 
بلاعوض دولتی اجرا شــده است.این مقام مســئول تصریح کرد: از سطح 
مذکور ۸۹ هزار و ۶۴۶ هکتار به ســامانه آبیــاری بارانی، ۱۵۴ هزار و ۲۶ 
هکتار به سامانه آبیاری موضعی و سه هزار و ۸۲ هکتار به سامانه آبیاری کم 
فشار مجهز شده اند. به گفته وی؛ سطحی معادل ۱۸7 هزار هکتار از اراضی 
اســتان فارس نیز بدون استفاده از منابع دولتی و از طریق خود اجرایی به 
انواع سامانه های نوین آبیاری تجهیز شده است.مدیر آب و خاک و امور فنی 
و مهندســی سازمان جهاد کشاورزی استان فارس خاطر نشان کرد: از آنجا 
که منابع آبی اســتان فارس، به عنوان عامل اصلی محدودکننده در بخش 
کشــاورزی با مشکل مواجه است، توسعه سامانه های نوین آبیاری به عنوان 
یکی از راهکارهای اصلی در راســتای حفاظت کمی و کیفی از منابع آب و 
خاک و پایداری تولید مورد استقبال چشمگیر بهره برداران قرار گرفته است.

مدیرکل میراث فرهنگی فارس:
خیران به کمک میراث فرهنگی بیایند

به گزارش ســبحان، مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
فارس از خیران دعوت کرد تا به کمک میراث فرهنگی آمده و نیازهای این 

بخش را به صورت مستقیم تأمین و مدیریت کنند.
محمد ثابت اقلیدی با بیان اینکه نگهداری آثار باستانی و میراثی قطعاً نیاز 
به بودجه های کلان دارد، گفت: برای حفظ و نگهداری احسن آثار باستانی و 
میراثی بودجه دولتی کفاف لازم را نمی دهد و نیاز به کمک و همراهی مردم 
و خیران اســت. وی با بیان اینکه ما دغدغه دوســتداران میراث فرهنگی و 
مردم را در خصوص نگهداری آثار باستانی و تاریخی درک می کنیم و اصولاً 
ماهیت فعالیت های ما در همین راستاســت، افزود: قطعاً وقتی کمک های 
مردمی در حفظ آثار باستانی بیشتر باشد، اقدامات بهتر و بیشتری می توان 
انجام داد.ثابت اقلیدی با اشــاره به کمک های خیران در نگهداری مجموعه 
جهانی تخت جمشید اظهار کرد: از ظرفیت های خیران هم در حوزه فضای 
ســبز )درختان تخت جمشید( و هم پاکســازی محیط استفاده می کنیم. 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری فارس یادآور شد: با 
حمایت خیران یک مجتمع ســرویس بهداشتی با ۱۲ چشمه در مجموعه 
جهانی تخت جمشید در حال ساخت است. وی با بیان اینکه انجمن خیران 
میراث فرهنگی در اســتان فارس تشکیل شده است، گفت: از عموم مردم 
دعوت می کنیم افرادی که دوســتدار میراث فرهنگی هستند، به کمک ما 
آمده و نیازهای میراث فرهنگی را به صورت مستقیم مدیریت و تأمین کنند.

مدیرکل راهداری فارس خبر داد:
جابه جایی بیش از ۱۵ میلیون و ۸۵۵ هزار تن کالا 

از مبادی فارس
به گزارش ســبحان، مدیــرکل راهداری و حمل و نقل جــاده ای فارس از 
جابه جایی بیش از ۱۵ میلیون و ۸۵۵ هزار تن کالا از مبادی اســتان فارس 

در  شش ماهه نخست سال جاری خبر داد.
محســن عمــادی از جابه جایی بیش از   ۱۵میلیــون و  ۸۵۵هزار تن کالا 
در شــش ماهه ســال جاری از مبادی اســتان فارس خبر داد و افزود: در 
شــش ماهه نخســت ســال جاری یک میلیون و ۲۲۰ هزار بارنامه توسط 
شــرکت های حمل و نقل فعال کالا در اســتان فارس صادر شــده است. 
وی اظهــار کرد: سیمان، انواع بنزین، اوره ، گوجه فرنگی، آهن اســفنجی، 
خاک نسوز، گازوئیل،هندوانه، سیمان فله، موزاییک و کاشــی و سرامیک از 
جمله کالاهای عمده جابه جا شــده در این بازه هستند.عمادی در ادامه با 
قدردانی از تلاش های شبانه روزی رانندگان سختکوش و فعالان حوزه حمل 
و نقل اظهار کرد: ۳۲۲ شرکت حمل و نقل کالا در استان فارس مشغول به 
فعالیت هستند. مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان فارس گفت: 
رانندگان توجه داشته باشند قبل از اقدام به بارگیری و حین سفر قوانین و 
مقررات مربوط به این حوزه را با دقت رعایت کنند تا مشــکلی متوجه آنان 
نشود. به گفته وی، هم استانی ها، رانندگان و صاحبان کالا می توانند هرگونه 
مشــکل و شــکایات خود در این بخش را از طریق سامانه ۱۴۱ به منظور 

رسیدگی به این اداره  کل اطلاع دهند.

به گزارش ســبحان،  معاون مسکن و ســاختمان اداره کل راه 
و شهرســازی فارس گفت: احراز صلاحیت کاندید های هیئت 
 مدیره ســازمان نظام و مهندســی ســاختمان اســتان فارس 

اعلام گردید.
علیرضا مصاحب فرد افزود: بر اساس نظام نامه انتخابات هیئت 
مدیره ســازمان نظام مهندســی ساختمان اســتان ها ابلاغی 
معاونت مسکن و ســاختمان دفتر توسعه مهندسی ساختمان 
وزارت راه و شهرســازی و طبق جدول زمانبندی تعیین شــده، 
فعالیت انتخابات هیئت مدیره از تاریخ پنجم خردادماه ۱۴۰۳ 
آغاز شــد. وی ادامه داد: به دنبال آن و بر اساس ماده ۶۲ آیین 
نامه اجرایی، بلافاصله نســبت به انتخاب اعضای هیئت اجرایی 
انتخابات هیئت مدیره نظام مهندســی ساختمان استان استان 

اقدام و احکام دستگاه نظارت صادر شد.
 وی اظهار کرد: از تاریخ ۲۶ خردادماه تا ۱۳ تیرماه ۱۴۰۳ نیز 
پذیرش تقاضای داوطلبان عضویت در هیئت مدیره سازمان از 
سوی هیئت اجرایی انجام شد. معاون مسکن و ساختمان اداره 
کل راه و شهرسازی فارس گفت: طی مدت مذکور ۱۳۰ داوطلب 
موفق به ثبت نام در سامانه انتخابات شدند که از این تعداد نیز 
۸۰ داوطلب در مهلت قانونی تعیین شــده مدارک مورد نیاز را 

تکمیل و ثبت نام خود را نهایی کردند.
مصاحب فرد افزود: پس از بررســی پاسخ استعلام های دریافتی 
از مراجــع ذی ربط در مدت مقرر، هیئــت اجرایی با حداکثر 
آرا نســبت به احراز صلاحیت 77 داوطلب از ۸۰ داوطلبی که 
ثبــت نام خود را نهایی کــرده بودند اقدام نموده و نتیجه را به 
دستگاه نظارت استان و فرد داوطلب اعلام کرد. وی ادامه داد: 
از 77 داوطلب احراز صلاحیت شــده توسط هیئت اجرایی، دو 
نفر انصــراف داده و صلاحیت یک داوطلب نیز به تایید مراجع 

ذی ربط نرسیده است. 
وی اظهار کــرد: صلاحیت پنج داوطلب نیز بــا توجه به عدم 
وصول پاســخ از مراجع ذی ربط، هنوز توسط دستگاه نظارت 
تأیید نهایی نشــده است. عضو دســتگاه نظارت استان فارس 
اعــلام کــرد ان شــاءا... در روز ۱۲ مهرماه انتخاباتی ســالم و 
 پرشور با مشارکت حداکثری مهندسان در استان فارس شاهد 

خواهیم بود.

به گزارش سبحان،  همزمان با گرامیداشت هفته دفاع مقدس 
عملیات اجرایي طرح سرمایه گذاري خارجي  مجموعه صنعتي 

تولید فرآوري قهوه در شهرک صنعتي لار آغاز شد.
در این مراســم که با حضور نماینده مردم شهرستان هاي لار، 
گراش، خنج ، اوز و جویم در مجلس شوراي اسلامي، فرماندار 
ویژه و جمعي از مسئولان لارستان و معاون امور صنایع اداره کل 
صنعت، معدن و تجارت استان و نیز جمعي از فعالان تولیدي 
برگزار شــد، کلنگ عملیات اجرایي این طرح سرمایه گذاري 
به زمین زده شــد. این طرح  در فاز نخست با سرمایه گذاري 
۸میلیون دلاري با مشــارکت شــرکت کاپال آپی اندوزي و 
کمپاني راستي لاري با اشتغال زایي مستقیم براي ۵۰ نفر در  
 زمیني به مساحت ۴۸۰۰متر مربع در مدت یک سال ساخته

مي شود که در فازهاي بعدي میزان سرمایه گذاري و اشتغال 
افزایش خواهد یافت.

مدیر عامل شــرکت شهرک هاي صنعتي فارس در آیین آغاز 
 عملیــات اجرایي این طــرح ســرمایه گذاري خارجي گفت:

بستر سازي مناسبي در شــهرک هاي صنعتي لارستان براي 
جذب سرمایه گذاران و ایجاد اشتغال پایدار فراهم شده است.

سید مســعود عظیمي با بیان اینکه در لارستان شهرک ها و 
نواحي صنعتي لار، حســن لري و پشت سنگر و بیرم ایجاد و 
آماده جذب سرمایه گذار است، گفت: شاهد استقرار طرح هاي 

بزرگ سرمایه گذاري در لارستان هستیم.
 وي با قدرداني از پیگیري هاي فرماندار و حمایت هاي نماینده 

مردم شهرســتان به منظور فراهم کردن فضاي مناسب براي 
جذب ســرمایه گذار گفت: تــلاش ما در مجموعه شــرکت 
شــهرک هاي صنعتي فارس نیز تسهیل در امور، فراهم کردن 
زیرســاخت ها بــراي فعالیــت ســرمایه گذاران و حمایت از 

فعالیت هاي اقتصادي مولد است.
عظیمي در ادامه با اشــاره به وضعیت زیرســاختي شهرک 
صنعتــي لار گفــت: در این شــهرک صنعتی با مســاحت 
۱۰۰هکتــار تعداد ۱۴۵قرارداد ســرمایه گذاری با متقاضیان 
منعقد شــده و در قالب این قراردادها ۴۹ هکتار زمین واگذار 
شــده و تاکنون ۸۹ واحد با اشــتغال ۹۵۰ نفر نیز در مرحله 
بهره برداری قراردارد. مدیر عامل شرکت شهرک هاي صنعتي 
فارس افزود: یکي از مهم ترین مزیت هاي شهرک هاي صنعتي 
لارستان جذب ســرمایه گذار خارجي است که در این زمینه 

طرح هاي خوبي مستقر شده است.

به گزارش ســبحان،  سرپرســت مدیریت جهاد 
کشــاورزی شهرســتان شــیراز از ممنوعیــت 
جابجایی کلنی های زنبور عسل در طول عملیات 
میدانی آمارگیری زنبورستان ها خبر داد و گفت: 
سرشــماری سراسری زنبورســتان ها همزمان با 
تمام نقاط کشــور از هفتم تا نوزدهم مهرماه آتی 

در این شهرستان انجام خواهد شد. 
محمد میرزایی با اذعان به اینکه هماهنگی لازم 
بــه جهت ممنوعیت جابجایــی کلنی های زنبور 

عســل در بازه زمانی مذکور با نیرو های انتظامی 
انجام می شود، تصریح کرد: از طریق صدا وسیما، 
رسانه های محلی و تشکل های زنبورداری اعمال 

محدودیت ها در حال اطلاع رسانی است.
 این مقام مســئول بــا بیان اینکه بــا توجه به 
اهمیت موضوع، در بازه زمانی مقرر سرشــماری، 
مســئولیت آمارگیری از زنبورســتان ها بر عهده 
کارشناســان پهنه مراکز جهاد کشاورزی خواهد 
بود، اظهــار کرد: عملیات سرشــماری در چهار 

مرکــز داریون، حومــه، ارژن، ســیاخ دارنگون 
 و در ۲۵ پهنــه کشــاورزی ایــن شهرســتان 

اجرایی می شود.
میرزایی با اشــاره به اینکه در طرح سرشــماری 
زنبورســتان ها اطلاعــات تمامــی زنبــورداران 
متقاضی شرکت در آمارگیری با هر تعداد کلنی 
زنبور عســل و حتی فاقد شناسنامه الکترونیکی 
باید ثبت شــود، ابراز کرد: واحد ها و شرکت های 
تولیدی پرورش زنبور عســل متقاضی شرکت در 

آمار گیــری نیز امکان ثبت به عنــوان زنبوردار 
حقوقی را دارند.

سرپرست مدیریت جهاد کشــاورزی شهرستان 
شــیراز با تأکید بــر اینکه زنبــورداران متقاضی 
شرکت در سرشــماری باید نســبت به تکمیل 
فرم درخواســت سرشــماری در مراکــز جهاد 
 کشــاورزی اقــدام نماینــد، افزود: زنبــورداران 
مســتقر در محدوده این شهرســتان تا پیش از 
آغاز عملیات میدانی آمارگیری نســبت به ارائه 

درخواست خود اقدام کنند. 
میرزایی با اذعان به اینکه داشتن آمار و اطلاعات 
دقیق از وضعیت کمــی و کیفی هر بخش برای 
برنامه ریــزی و سیاســتگذاری مطلوب ضروری 
است، گفت: جمع آوری آمار و اطلاعات دقیق به 
منظور مدیریت زنبورستان ها به دلیل نقش ویژه 
زنبور عسل در گرده  افشــانی محصولات زراعی 
و باغی و توســعه پایدار بخش کشــاورزی حائز 

اهمیت است.

به گــزارش ســبحان،  معــاون هماهنگی امور 
گردشــگری و زیارت اســتانداری فارس گفت: 
جشنواره چند رسانه ای میراث فرهنگی فرصتی 
کم نظیر جهت معرفی فارس در ســطح ملی و 

بین المللی است.
معــاون هماهنگی امــور گردشــگری و زیارت 
اســتانداری فارس در نشســت بــا فرمانداران 
اســتان ضمن تبریک میلاد پیامبــر مهربانی و 
رحمت)ص( و امام جعفر صادق )ع( از برگزاری 

مراسمات هفته وحدت تقدیر کرد.
معاون اســتاندار در این نشســت اظهار داشت: 
همانطور که تأکید شده بود ویژه برنامه های این 
هفته می بایســت حول محور وحدت بین ادیان، 
اقــوام، مذاهب و صنوف و به صورت مشــترک 

برگزار گردد.

فرخ زاده در بخش دیگــری از صحبت های خود 
ضمن تقدیــر از فرماندارانی کــه در جهت رفع 
موانع سرمایه گذاری در پروژه های گردشگری و 
مجتمع های خدمــات رفاهی بین راهی اقدامات 
خوبــی انجام داده انــد، افزود: ایــن اقدامات تا 
رســیدن فــارس به جایــگاه حقیقــی خود در 
 حوزه گردشــگری و زیــارت باید بصورت جدی 
ادامه یابــد. معاون هماهنگی امور گردشــگری 
و زیــارت اســتانداری فــارس بــا اشــاره بــه 
برنامه ریزی هــای انجــام شــده در خصــوص 
گرامیداشــت روز شهرســتان ها از فرمانــداران 
خواســت با جدیت بیشــتری این رویدادها رو 
پیگیری و فرصت های کم نظیر شهرســتان های 
استان فارس را به کشــور و خارج از آن معرفی 
نمایند. او اشاره ای نیز به جشنواره چند رسانه ای 

ملی و بین المللی میراث فرهنگی که در آبان ماه 
امســال در فارس برگزار می شــود داشــت و از 

فرمانداران اســتان خواســت تدابیــر لازم برای 
حضور فعال هنرمندان شهرستان ها با تولید آثار 

فاخر در این جشــنواره را اتخــاذ نمایند. وی با 
تأکید بر فرمایش مقــام معظم رهبری مبنی بر 
معرفی ظرفیت های بی نظیر گردشگری و زیارت 
اســتان فارس، این جشنواره را فرصتی کم نظیر 
برای تحقق این هدف دانست. فرخ زاده همچنین 
بر رویکــرد مردمی بجای رویکــرد حاکمیتی و 
استفاده از ظرفیت های اجتماعی فرهنگی مردم 
نهاد در برگــزاری پیش رویدادها و فراخوان های 
مختلــف برای جمع آوری آثار از اقشــار مختلف 
تأکید کرد. وی در پایان با تقدیر از اقدامات خوب 
و تلاش های انجام شده در ستاد خدمات سفر و 
ستاد اربعین استان اظهار داشت موفقیت استان 
فارس در کســب رتبه های برتر کشوری مرهون 
 زحمــات همه عزیــزان در بخش هــای مختلف 

ستاد است.

معاون هماهنگی امور گردشگری و زیارت استانداری فارس تأکید کرد:

استفاده از رویکردهای مردمی در مناسبت های فرهنگی و اجتماعی

معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی فارس خبر داد:

احراز صلاحیت متقاضیان دهمین دوره هیئت مدیره 
سازمان نظام مهندسی ساختمان فارس

آغاز عملیات اجرایي طرح سرمایه گذاري خارجي  
در شهرك صنعتي لار

ممنوعیت جابجایی کلنی های زنبور عسل در طول آمارگیری زنبورستان ها

هم آوایی مدیران شهری برای توسعه پایدار کلانشهر شیراز



دانستنی

بهترین خوراکی ها برای میان وعده دانش آموزان در سال تحصیلی جدید
با شــروع یک ســال تحصیلی جدید، والدین با چالشــی 
به نــام تأمین خوراکی های مدرســه مواجه می شــوند. 

تغذیــه  ســب تأمیــن  بــرای منا

دانش آموزان از اهمیت ویژه ای برخوردار اســت و باید به 
خوراکی های مغذی و سالم توجه ویژه ای شود.

   اهمیت صبحانه
صبحانــه اصلی تریــن وعده غذایی اســت کــه باید هر 
دانش آموز قبل از رفتن به مدرســه مصرف کند. صبحانه 
کامل شامل نان، تخم مرغ، پنیر، گردو و حتی حلیم 
یا عدســی می تواند به تأمین انرژی و تمرکز بچه ها 
در طول کلاس کمک کند. لیلا ترکان، کارشــناس 
تغذیــه، تأکید می کند کــه صبحانه های ســبک و 
مغذی بهتریــن گزینه برای جلوگیری از کســالت و 

خواب آلودگی هستند.
  لبنیات؛ ضروری ترین نیاز

لبنیــات به عنــوان منبع غنی کلســیم و پروتئین، 
جزء جدایی ناپذیر تغذیه دانش آموزان است. این مواد 
غذایی به رشــد و تقویت اســتخوان ها کمک می کنند. 
ترکان می گوید: »توزیع شــیر در مدارس افزایش یافته 
و این موضوع به کاهش مصرف شــیر کمک کرده است، 
اما باید لبنیات بیشتری مانند ماست و پنیر نیز در برنامه 

غذایی گنجانده شوند.«

  میوه ها و آبمیوه های طبیعی
میوه هــا منبع ویتامین هــا و فیبر هســتند و به تقویت 
سیستم ایمنی کودکان کمک می کنند. کارشناسان تغذیه 
توصیه می کنند حداقل یک واحد میوه در میان وعده های 
دانش آموزان گنجانده شــود. میوه های تازه و آبمیوه های 
طبیعی گزینه های ایده آلی هستند، به شرطی که از انواع 

صنعتی پرهیز شود.
  آجیل ها؛ مکملی طبیعی

آجیل هــا به دلیل وجود اســیدهای چرب ســالم و مواد 
مغذی، گزینه مناســبی برای تقویت ســلامت کودکان 
هســتند. ترکان توصیه می کند کــه آجیل های بی نمک 
به عنوان میان وعــده برای ۲ تــا ۳ روز در هفته مصرف 

شوند تا از خواص مفید آن ها بهره مند شوند.
  تنقلات جذاب و سالم

برای جلوگیــری از تکرار و ایجاد تنــوع در خوراکی ها، 
می تــوان از تنقلات ســالم ماننــد گندم و شــاهدانه، 
پفیلای خانگی و چیپس های دست ســاز اســتفاده کرد. 
این خوراکی ها باید به میزان محدود مصرف شــوند تا از 

مضرات احتمالی ناشی از نمک و روغن جلوگیری شود.
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طرح روزحدیث روز

»گردشگر رؤیا« اثری از ادبیات کودک ترکیه 
منتشر شد

راوی کتاب »گردشگر رؤیا« کودکی است که 
بــرای پدرش از رؤیاها و آرزوهایش می گوید. 
کمتر انســانی هســت که از همــان دوران 
کودکی، رؤیاهای زیادی در ســر نداشــته و 
مدت ها به رؤیاهایش و اینکه دنبال کدام رؤیا 
برود، کدام یکــی را اول انتخاب کند و کدام 
برایش مهم تر است، فکر نکرده باشد. همه فکر 
و ذکر کودکان رؤیاهایی است که در سر دارند. 
پسرک کتاب »گردشگر رؤیا« هم همین طور 
است. پســرک این داستان هم مثل خیلی ها 
در زندگی هدفی دارد. به این دلیل، همان ابتدای کتاب از پدرش سؤال می کند: 
»خب هدف من چیه؟« و ادامه می دهد: »نکند برای این که کســی بشــم، باید 
منتظر بزرگ شدن باشم؟«. او هدف ها و آرزوهای زیادی دارد؛ اما آیا می تواند همه 
آن ها را به دســت بیاورد؟ هنگامی که کودک به سراغ پدرش می رود، او چیزی 
می گوید که تمام کننده قصه است. پدر با آن حرف به کودک قصه و همه کودکان 

رؤیاپرداز کمک می کند.
در بخشی از متن این کتاب می خوانیم:

پدرم گفت: معلومه که راهی هست!
چشم هات رو ببند، آرزوهات رو هم همراهت بردار...

یه گردشگر رؤیا باش و شب ها دنبال ماه، از ستاره ای به ستاره  دیگه سفر کن.
یه گردشگر رؤیا باش.

بگذار آرزوهات همراه تو بزرگ بشن. اون روز که برسه، تو هم باورت نمی شه که 
کودکِ امروز توانایی انجام چه کارهایی رو داره….

کتاب »گردشگر رؤیا« به قلم غمزه اوزدمیر با تصویرگری گوزده عیجه و ترجمه 
اســماعیل بندی داریان در ۳۶ صفحه مصور رنگی، شــمارگان دو هزار نسخه و 
به بهای 11۶ هزار تومان از ســوی انتشارات میچکا برای کودکان بالای ۶ سال 

منتشر شده است.

»باروت سوخته« برای سومین بار منتشر شد

»باروت ســوخته« در ادامه کتــاب باروت خیس رمانی امنیتی از زهرا اســعد 
بلنددوست است. ماجرای این کتاب را می توان در واقع پایان بخش حوادث رخ 
داده در آثار پیشــین و شروعی برای فصل جدیدی از زندگی اریحاء دانست. در 
این کتاب شخص اول در زندانی مخفی گرفتار است و تا حد مرگ شکنجه شده 
است. او نمی داند چه کسانی او را اسیر کرده اند و از او چه می خواهند. در گیرودار 
بازجویی او آهســته آهسته قطعات این پازل را کنار یکدیگر می گذارد و متوجه 
می شود در کجای این بازی بزرگ قرار دارد. بازی که در آن بسیاری از کشورهای 
منطقه درگیر هستند و حالا نقطه تقابلشان کردستان عراق واقع شده جایی که 
هم نیروهای اسرائیلی حضور دارند و هم نیروهای سپاه قدس. علاقه مندان به آثار 

امنیتی و هیجانی از مطالعه این کتاب لذت فراوانی خواهند برد.

معرفی کتاب اقتصاد اسلامی
نمی توانیم به خودمان دروغ بگوییم و پول را چرک کف دســت بنامیم. حقیقت 
این اســت: »هرقدر پول من نیرومندتر باشــد، من نیرومندترم.« در جهانی که 
نیاکان ما آن را بنا کرده اند، پول مایه  حیات اســت و هرکس جز این فکر کند، 
محکوم به نابودی در میان گرداب نظام سرمایه داری است. از هزاران سال پیش 
تاکنون، ســاختار طبقاتی که بر محوریت ثروت بالا رفته، انسان ها را به اهریمن 
بدل کرده و شــیاطین را بر مسند قدرت نشــانده. در جهانی که بردگان مصر 
باســتان، غلامان حاکمان و کارگران عمر و جان خود را می فروختند و هنوز نیز 
می فروشند و تنها خواهان تکه نانی برای زنده بودن هستند، افرادی نیز کوشیدند 
تــا روزنه ای برای محرومان و ضعفا بیابند. آن ها خواســتند به بی قدرتان قدرت 
ببخشــند، اما ایده هایشان که بر عدالت و برابری اســتوار گشته بود، دود شد و 
به هوا رفت. اغلب حاکمانی که ایده های کارل مارکس و کمونیســم را در کشور 
خود پیاده سازی کردند، به موفقیت نرسیدند. آن ها فروپاشیدند. نه کاپیتالیسم نه 
کمونیسم انسان را به سعادت نرساندند. بشر در قرن بیستم به بن بست رسید و 
جهانی آشــفته را به ما تحویل داد. در این میان، برخی از اندیشمندان اسلامی 
مانند سید محمدباقر صدر ظهور کردند. این افراد حرفی نو و نگاهی جدید برای 
ارائه در چنته داشتند. آن ها راهی تازه یافته بودند: اقتصاد اسلامی. شاید ماهیت 
این نوع اقتصاد برایتان روشــن نباشد و آن را به خوبی نشناسید. با وجود اینکه 
در ســالیان اخیر اقتصاددان های اسلام گرا دراین باره بسیار گفته و نوشته اند اما 
همچنان این نظریه  اقتصادی مجهول و ناشناخته باقی مانده است. کتاب اقتصاد 
اسلامی اثر سعید کیان پور، محسن حاجیان و ساناز لطفی فرد کوشیده است تا 

این شاخه غنی اما گمنام اقتصاد را به شما بشناسد.

گلکسی S24 اولترا در تست باتری از تمام مدل های آیفون ۱۶ 
شارژدهی بیشتری داشت

فن آوری

عکس خبر

مهماناناجلاسسالانهمجمععمومیمللمتحد

عملیاتپاکسازیسواحلاسپانیا

 هر زخم یک حنجره براى فریاد است
منبع:فارس

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  صنایع دستی 

دانستنی

چرا خواب های آشفته می بینیم؟
دلایل مختلفی می توانند موجب خواب های آشفته شوند، 

از جمله:
1. اســترس و اضطراب: شــرایط پراســترس روزانه، 
مشــکلات عاطفی، یــا فشــارهای روانــی می توانند به 

خواب های آشفته منجر شوند.
2. کم خوابی یا اختلالات خواب: وقتی به اندازه کافی 
نمی خوابید یا خواب شــما قطع می شــود، ممکن است 

خواب های آشفته بیشتر شوند.
3. تغییــرات در الگوهای خــواب: تغییراتی مانند 
خوابیــدن در زمان های نامنظم یا قطــع ناگهانی خواب 

می تواند خواب های آشفته ایجاد کند.
4. داروها یا مواد مخدر: برخی داروها مانند داروهای 
ضد افســردگی یا مواد مخدر می توانند بر کیفیت خواب 

تأثیر بگذارند و باعث ایجاد خواب های آشفته شوند.
5. مصرف غذاهای ســنگین قبل از خواب: خوردن 
غذاهای سنگین یا تند قبل از خواب می تواند به مشکلات 

گوارشی و در نتیجه خواب های آشفته منجر شود.
  چگونه می توانیم از خواب های آشفته جلوگیری 

کنیم؟
1. مدیریــت اســترس: اســتفاده از تکنیک هــای 
آرامش بخش مانند مدیتیشــن، یوگا، یــا تنفس عمیق 
می تواند به کاهش استرس و در نتیجه کاهش خواب های 

آشفته کمک کند.
2. ثبات در الگوهای خواب: داشــتن یک برنامه خواب 
منظم، رفتن به رختخواب و بیدار شــدن در ساعت های 
مشــخص، به بدن کمک می کند تــا الگوی خواب ثابتی 

ایجاد کند.
3. اجتناب از مصرف کافئین و الکل قبل از خواب: 
کافئین و الکل می توانند کیفیت خواب را کاهش دهند و 

باعث افزایش خواب های آشفته شوند.
4. محیط خواب آرام: محیطی آرام، تاریک و مناســب 

برای خواب می تواند به بهبود کیفیت خواب کمک کند.
5. خوردن غذاهای ســبک و سالم قبل از خواب: 
مصرف غذاهای ســبک و مناســب در زمــان نزدیک به 
خواب، به جلوگیری از مشــکلات گوارشی و خواب های 

آشفته کمک می کند.
  چه غذاهایی خواب را بهتر می کنند؟

غذاهای مختلفی وجود دارند که به بهبود کیفیت خواب 
کمــک می کنند، زیــرا حاوی موادی هســتند که تولید 
هورمون های مرتبط با خواب مانند ملاتونین و سروتونین 
را تقویت می کنند. در ادامه به برخی از این غذاها اشــاره 

شده است:
1. مغزها )بادام و گردو(

مغزهایی ماننــد بادام و گردو منبع خوبــی از ملاتونین 
هســتند، هورمونی که به تنظیم چرخه خواب و بیداری 
کمک می کنــد. هم چنین دارای منیزیم هســتند که به 

کاهش استرس و بهبود کیفیت خواب کمک می کند.
2. ماهی چرب )سالمون و ماهی تن(

ماهی های چرب مانند سالمون و ماهی تن غنی از امگا-۳ 
و ویتامین D هستند. این مواد مغذی به تولید سروتونین، 
یک هورمون تنظیم کننده خلق و خواب، کمک می کنند.

3. لبنیات )شیر، ماست و پنیر(
لبنیات حاوی تریپتوفان هستند که نوعی اسید آمینه است 
و به تولید ســروتونین و ملاتونین کمک می کند. نوشیدن 

یک لیوان شیر گرم قبل از خواب می تواند مفید باشد.
4. موز

موز سرشار از پتاسیم و منیزیم است که به ریلکس شدن 
عضلات کمک می کنند. هم چنین حاوی تریپتوفان است 

که تولید ملاتونین را تقویت می کند.
5. گیلاس و آلبالو

این میوه ها منبع طبیعی ملاتونین هســتند. مصرف آب 
گیلاس یا خود میوه به خصوص در عصر، به بهبود کیفیت 

خواب کمک می کند.
6. عسل

مقداری عســل طبیعــی قبل از خواب می تواند ســطح 
انســولین را کمی افزایش دهد، که به ورود تریپتوفان به 

مغز و تولید ملاتونین کمک می کند.
7. بلغور جو دوسر

جو دوســر حاوی ملاتونین و ویتامین های گروه B است 
که بــه آرامش سیســتم عصبی و بهبــود خواب کمک 
می کند. این غذا هم چنین منبع خوبی از فیبر است و به 

بهبود هضم کمک می کند.
8. چای بابونه

چای بابونه خاصیت آرام بخشی دارد و به کاهش اضطراب 
و استرس کمک می کند. آنتی اکسیدان آپی ژنین موجود 
در بابونه باعث اتصال به گیرنده های مغز می شود و حس 

آرامش و خواب آلودگی را افزایش می دهد.

طبق بررسی های یک یوتیوبر، گلکسی S۲4 اولترا در 
زمینه  شــارژدهی تمام مدل های آیفون 1۶ را شکست 
می دهد. ســری آیفون  1۶ بهبودهای ریز و درشــتی 
نســبت  به نسل قبلی خود تجربه کرده اند. یکی از این 
بهبودها شــارژدهی است. اپل ادعا می کند آیفون 1۶و 
آیفون 1۶پرو مکس هنگام پخش ویدیو به ترتیب دو و 
چهار ساعت نسبت  به نسل قبلشان شارژدهی بیشتری 
ارائه می دهند. یوتیوبر مشــهور حوزه  فناوری، عملکرد 
واقعی باتری خانواده آیفون 1۶ را زیر ذره بین می برد تا 
درستی ادعای اپل را بررسی کند. در ویدیو، مقایسه ای 
 S۲4 هم بین شارژدهی ســری آیفون 1۶ با گلکسی

اولترا انجام می شــود. در جریان تست، اپلیکیشن های 
مختلفی اجرا شد و گلکسی S۲4 اولترا به لطف باتری 
5000 میلی آمپرساعتی خود با 1۲ ساعت و ۳1 دقیقه  
بر تمام مدل های آیفون 1۶ پیروز شــد. آیفون 1۶ پرو 
مکس با 11 ساعت و ۲۲ دقیقه در رتبه  دوم قرار گرفت 
که بهبود قابل توجهی نسبت  به شارژدهی 9 ساعت و 
۳5 دقیقه ای در آیفون 15 پرو مکس محسوب می شود. 
مدل های عادی و پرو آیفون 1۶ هر دو 8 ساعت و 19 
دقیقه دوام آوردند. شارژدهی همه  مدل های آیفون 1۶ 
از همتایان نسل قبل خود پیشی گرفتند؛ اما هیچ کدام 

نتوانستند پرچمدار سامسونگ را شکست دهند.
• گلکسی S۲4 اولترا: 1۲ ساعت و ۳1 دقیقه

• آیفون 1۶ پرو مکس: 11 ساعت و ۲۲ دقیقه
• آیفون 1۶ پرو: 8 ساعت و 19 دقیقه

• آیفون 1۶ پلاس: 8 ساعت و 45 دقیقه
• آیفون 1۶: 8 ساعت و 19 دقیقه

• شارژدهی بهتر گلکســی S۲4 اولترا در حالی ثبت 
می شود که سری آیفون 1۶ همگی از تراشه  سه نانومتری 
بهره می برند که قاعدتاً باید از تراشه  چهار نانومتری در 
پرچمدار سامسونگ مصرف انرژی کمتری داشته باشد.

کارگاههایسفالگریدرشهرجهانیلالجینهمدان

آغازسالتحصیلیباحضوررئیسجمهور 

گردشگری 

جنوب شرقی کشور، بسیاری از آثار ارزشمند تاریخی را 
در خود جای می دهد؛ از شــهر سوخته گرفته تا دهانه 
غلامان. یکی از قابل توجه ترین جاهای دیدنی اســتان 
سیستان و بلوچستان، ارگ جلال آباد است. این بنا از 
دوره قاجار به جا مانده است و داستان های زیادی از آن 
در ذهن مردمان هیرمند وجود دارد. این اثر در فهرست 

آثار ملی ایران نیز ثبت شده است.
  معرفی ارگ جلال آباد زابل

سیســتان و بلوچســتان مهد قدیمی ترین تمدن ها و 
شهرها است. شــهر ســوخته یکی از همین نمونه ها 
محسوب می شــود که با تمدنی برابر با پنج هزار سال 
در این منطقه قرار دارد. در گوشــه و کنار سیســتان 
می تــوان ردپای آثــار فرهنگی و تاریخــی متعددی 
را مشــاهده کرد. قبــل از بروز خشک ســالی در این 
منطقه، سیستان طبیعتی سرســبز داشت و بسیاری 

از گردشگران برای وقت گذرانی در طبیعت 
به این منطقه می آمدند. یکی از شــهرهای 
مهم سیستان در حوزه فرهنگ، هیرمند به 
مرکزیت دوست محمد است که با دو بخش 
مرکزی و قرقری از غرب به زابل و از شــرق 
به افغانســتان و از شمال به دریاچه هامون 
و افغانســتان و از جنوب به زهک منتهی 

می شود.
در هیرمنــد 45 اثر باســتانی و جاذبه های 
تاریخی و بکر وجود دارد که از جمله آن ها 

می توان به ارگ جلال  آباد، آتشــکده کرکویه، جنگل 
نیاتک و چاه های باستانی اشاره کرد. ارگ جلال آباد از 
جاهای دیدنی زابل به شمار می رود و به دلیل موقعیت 
جغرافیایی و استراتژیک این شهرستان و هم جواری با 
افغانستان از اهمیت ویژه ای برخوردار است. قدمت این 
اثر ارزشــمند به دوره قاجار بازمی گردد و در تاریخ 1۶ 
شهریور 1۳8۳ با شماره 1109۲ در فهرست آثار ملی 

ایران به ثبت رسیده است. 
طبق گفته های رئیس اداره میــراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشــگری هیرمند، ارگ جلال آباد کاربری 
مسکونی نظامی داشته اســت و در اواخر دوره قاجار و 
اوایل دوره پهلوی اول توســط محمدعلی خان کیانی 

مورداستفاده قرار می گرفت.
  ارگ جلال آباد زابل کجاست؟

ارگ جلال آباد زابل در اســتان سیستان و بلوچستان، 

کیلومتر 18 مســیر مواصلاتی زابل-دوســت محمد، 
روستای جلال آباد قرار دارد.

  تاریخچه ارگ جلال آباد زابل
ارگ جلال آباد از اواخر سلطنت ناصرالدین شاه، توسط 
محمدعلی خان کیانی، ملقب به خان ملک بنا شد؛ کسی 
که چند ســالی از دوران جوانــی را جزو حقوق بگیران 
انگلیس در سیســتان بــود. خان ملک بــرای انجام 
مأموریت هایی مشخص از سوی انگلیس به افغانستان 
سفر می کرد؛ اما هنگامی  که با مأموران کمیسیون حل 
اختلاف مرزی در جلال آباد به خشونت رفتار شد، مورد 
غضب قرار گرفت و به اتهام تحریک مردم علیه منافع 
انگلیس مقرری او قطع شد. خان ملک در سال 1۳۳۲ 

فوت کرد و این بنا نیز یادگار دوران اوست.
در این ارگ باغ های بســیار زیادی وجود داشــتند که 
هندی آن ها را ســاخته بودند. ساکنان منطقه هیرمند 
در رابطــه با این ارگ داســتان های زیادی را 
نقل می کنند. یکی از ساکنان در رابطه با این 
ارگ می گوید: درگذشته و قبل از خشکسالی 
در این منطقه، معیشــت مــردم خوب بود و 
در دوره ای از زمــان به دلیل فراوانی غلات در 
سیستان، این استان به انبار کشور تبدیل شده 
بود. بااین حال اگرچــه آب وجود ندارد؛ هنوز 
گنجینه های زیادی در این شهرســتان نهفته 
اســت که استفاده بهینه از آن ها برای زندگی 

مردم سیستان اهمیت دارد.
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